
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DE PLE (SESSIÓ) DE DIA 25 DE SETEMBRE DE 2024.

A la ciutat de Llucmajor, a Sala de Plens, quan són les 19 hores de dia 25/09/2024, es reuneixen 
després de la convocatòria prèvia, les persones que a continuació es detallen, a l’objecte de 
realitzar sessió Ordinària en primera convocatòria de Ple (sessió) d’aquest Ajuntament.

Assistents
 Maria Francisca Lascolas Rosselló, batlessa presidenta 
 María Cristina Pomar Bonnín, Antonio Cayuela Martínez, María Inmaculada Pérez 

Blázquez, Jaime Garau Mut (PP) Catalina Rayó Oliver i Margarita Planas Torres, pel Partit 
Popular.

 Margarita Palmer Mascaró i  Tomás Sastre Soler per Vox.
 Maria del Pilar Seguí Fiol, per Agrupación Social Independiente.
 Jaime Julián Oliver Vallés, Bartolomé Tugores Vicens, Lucia Escribano Alés i Elsa Herranz 

Sanz (PSOE)  pel Partit Socialista de les Illes Balears.
 Miguel Pascual Mezquida, per Llibertat Llucmajor.
 Maria Barceló Calviño i Josep Oriol Gómez Díaz per MÉS per Mallorca.
 Joaquín Rabasco Ferreira,Claudia Elizabeth Fallemann Stupp per s’Arenal-

Urbanizaciones-Llucmajor.
 Catalina Munar Miquel, interventora
 i José Manuel Barrero García, secretari

Absents
 Alexandro Gaffar per Llibertat Llucmajor (excusa al seva assistència)

ORDRE DEL DIA:

APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR
La sessió comença amb l’examen de l’esborrany de les actes de les sessions anteriors, 
realitzades els dies 31 de juliol i 7 d’agost  de 2024.

La Sra. Claudia Fallemann (S’ULL) pide si se pueden votar las actas por separado, ja que tanto 
ella como el Sr. Rabasco, ambos miembros del Grupo S’ULL no asistieron al Pleno de agosto.

En primer lloc se sotmet a votació l’acta de la sessió de dia 31 de juliol, la qual s’aprova per 
unanimitat.

Tot seguit se sotmet a votació l’acta de la sessió de dia 7 d’agost i amb 18 vots a favor (PP, VOX, 
ASI, PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES) i 2 abstencions (S’ULL) s’aprova per majoria.

A continuació la batlessa diu que per unanimitat de la corporació passen el punt núm. 30 del ordre 
del dia com a punt núm. 2 i que és la següent proposta:

PROPOSTA RELATIVA A LA PRESA DE CONEIXEMENT DE LA RENÚNCIA DE LA SRA. 
LUICIA ESCRIBANO ALÉS  AL CÀRREC DE REGIDORA 

I.En data 5/09/2024 mitjançant RGE núm. 2024015675, la Sra. Lucía Escribano Alés amb DNI 
núm. 28731897K ha presentat la seva renúncia al càrrec de regidora de l’Ajuntament de 
Llucmajor. 

II.La Junta Electoral Central, mitjançant la seva instrucció de dia 10 de juliol de 2003, sobre la 



substitució de càrrecs representatius locals, estableix que quan es produeixi la renúncia 
d’un regidor, el Ple de l’entitat en prendrà coneixement i indicarà, així mateix, el nom de la 
persona que, a parer de la corporació, correspon cobrir la vacant. Una certificació d’aquest 
acord s’haurà de remetre a la Junta Electoral Central.

III.  Correspon cobrir la vacant al següent candidat d’acord amb la candidatura presentada per 
grup polític PSOE a les eleccions locals del 28 de maig de 2023.

En conseqüència, es dóna compte de l’adopció del següent acord.:

Primer. Prendre coneixement de la renúncia presentada per la Sra. Lucía Escribano Alés al seu 
càrrec de regidora de l’Ajuntament de Llucmajor.

Segon. Comunicar a la Junta Electoral Central que, a parer de la corporació, la persona a qui 
correspon substituir-la és el següent candidat d’acord amb la candidatura presentada per grup 
polític Partit Socialista de les Illes Balears a Llucmajor a les eleccions locals del 28 de maig de 
2023.
A continuació el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que dirà unes paraules amb compte de la Sra. 
Escribano i, és que els hi dona les gràcies per aquest temps compartit i per desgràcia moltes de 
vegades la vida te fica dins situacions familiars complicades i no podia ser tot, i va prendre 
aquesta passa i li a dit que digués que qualsevol que tengui el seu núm. de mòbil la pot cridar i el 
que no el tengui ell els hi pot donar. Diu que en principi la situació familiar de la Sra. Escribano 
evoluciona bé, però aquest és el motiu principal de la renuncia, i ell des d’aquí li desitja el millor i 
sobre tot amb la salut.
La Sra. Maria Barceló (MES) diu que li dirà personalment a la Sr. Escribano, però aprofita per dir-
ho aquí als seus companys del Grup Socialista, li dona les gràcies per tots els anys que ha fet 
feina pel municipi i fa dues legislatures varen tenir la sort de poder fer feina juntes a l’equip de 
govern, de la qual cosa n’està molt satisfeta, va aprendre moltes coses d’ella i creu que va fer molt 
bona feina, però la vida continua i li desitja que tot li vagi molt bé a partir d’ara. 
La Sr. Claudia Fallemann (S’ULL) dice que indudablemente el hecho de que la Sra. Escribano no 
esté es porque debe de haber sido por fuerza mayor y los temas familiares sinceramente son los 
que afectan mucho a este tipo de decisiones, por tanto, desde el Grupo S’ULL le dan toda la 
fuerza que ella necesite para salir adelante i le pide al Sr. Oliver que le pase el número de teléfono 
de la Sra. Escribano para desearle a ella todo lo mejor.
La Sra. Margarita Palmer (VOX) diu que des del el Grup VOX també volen manifestar el seu 
suport i efecte encara que hagi estat poc temps fent feina amb ella, però si li poden transmetre de 
part seva i desitgen que tot li vagi mot bé i endavant.
La Sra. Maria Francisca Lascolas (PP) en nom del Grup Popular i també com a batlessa, vol agrair 
a na Lucía, perquè per ella és na Lucía, ja que varen coincidir a algun Consell escolar en els seus 
inicis de regidora en aquesta Casa, la feina feta, tant en el tema personal com en el polític per 
municipi de Llucmajor i desitjar-li tot el millor, principalment per la família, que és el primer, costi el 
que costi.
Por otra parte La Sr. Fallemann, dice que quiere pedirle disculpas al Sr. Gómez, porque sabe que 
es su momento de tomar posesión del cargo, pero le pide al Sr. Secretario que le aclare un punto. 
Dice que cuando estuvo revisando los puntos del orden del día, le llamó la atención que el decreto 
del orden del día para la toma de posesión del Sr. Gómez es del año 2023 (2023/6192X) entonces 
entró en la PTS a través de dos sitios diferentes y es llamativo que la única documentación, 
aunque figura en la PTS del Sr. Gómez el la propuesta de resolución para el Pleno, supone que 
indudablemente el Sr. Gómez habrá hecho todos los trámites como hizo el Sr. Piñeiro y todos los 
demás regidores cuando toman posesión, pero pide al secretario si puede aclarar que si todo el 
expediente es del Sr. Piñeiro, únicamente hay un documento que hace referencia al Sr. Gómez. 
Dice que supone que el secretario podrá dar fe de que todos los documentos están en riguroso 
orden i le dice al Sr. Gómez que no se asuste, que esto lo podrá ver a partir de ahora seguido y 
por eso le ha pedido disculpas, pero se veía en la obligación de aclararlo, por tanto, si el Sr. 
secretario les confirma que está todo correcto, ella no tiene más que decir.
El secretario dice que efectivamente parece ser que se hace constar que el expediente del Sr. 
Piñeiro, en la propuesta sí que figura el Sr. Oriol Gómez y que cree que se ha dirigido a la 
secretaria adjunta para presentar la declaración de bienes e intereses, junto con la credencial, 
responde a un error que en la propia condición humana está el error, entonces se subsanará, pero 



puede decir que todos los trámites que han cumplido el resto de concejales para tomar posesión, 
se han cumplido por el Sr. Gómez. 
A continuación, se ve la siguiente propuesta:

PRESA DE POSSESSIÓ DE REGIDOR SR. JOSEP ORIOL GÓMEZ DÍAZ 

Pel Secretari d'aquesta Corporació Municipal es fa constar que, en data de 29 d’agost d’enguany, 
s’expedeix per la Junta Electoral Central, la CREDENCIAL DEL Sr. Josep Oriol Gómez Díaz per 
estar inclòs en la llista de candidats presentats pel partit MES a les eleccions locals de 28 de maig 
de 2023, en substitució, per renuncia, del Sr. Miquel Àngel Serra Teruel.
Seguidament pel Sr. Secretari d'aquesta Corporació Municipal en relació al contingut dels articles, 
núms. 6, 7, 177 i 178 de la Llei Orgànica, núm. 5/1985, de 19 de juny, de Règim Electoral General, 
interessa al Sr. Josep Oriol Gómez Díaz  per a que manifesti en aquest acte si està afectada 
qualque causa d’incompatibilitat sobrevinguda amb posterioritat a la seva designació:

EL SR. JOSEP ORIOL GÓMEZ DÍAZ FA MANIFESTACIÓ RESPECTE LA NO 
INCOMPATIBILITAT SOBREVINGUDA.

Així mateix i en compliment del que disposa el punt 5è de l’article, núm. 75 de la Llei, núm. 7/1985, 
de 2 d’abril, Reguladora de les Basses de Règim Local, en redacció donada per l’article, núm. 4 de 
la Llei, núm. 9/1991, de 22 de març, i els articles, núms. 30 a 32 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret, núm. 2568/86, de 
28 de novembre, pel Sr. Secretari d'aquesta Corporació Municipal es fa constar que el Sr. Josep 
Oriol Gómez Díaz ha presentat les corresponents declaracions dels seus béns patrimonials, 
declaracions sobre causa de possible incompatibilitat i sobre qualsevol altre activitat que li 
proporciona o li pugui proporcionar ingressos econòmics que afectin o puguin afectar a l’àmbit de 
competència d’aquesta Corporació Municipal.

A continuació es posa en coneixement del Regidor Sr. Josep Oriol Gómez Díaz  que, de 
conformitat amb el que es disposa en el núm. 8 de l’article, núm. 108 de la Llei Orgànica, núm. 
5/1985, de 19 de juny, de Règim Electoral General, modificat per la Llei Orgànica, núm. 8/1991, de 
13 de març, en el moment de la presa de possessió i per a adquirir la plena condició del càrrec de 
Regidor, haurà de jurar o prometre acatament a la Constitució.
Seguidament el Sr. Josep Oriol Gómez Díaz , procedeix a donar lectura a la formula de 
JURAMENT/PROMESA:

« Jo, Josep Oriol Gómez Díaz, promet per la meva consciència i pel meu honor, complir fidelment 
les obligacions del càrrec de regidor de l’Ajuntament de Llucmajor, amb lleialtat al rei, i d’observar i 
fer observar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears,  com a norma fonamental de 
l’estat.»

A continuació la batlessa li dona la benvinguda al Sr. Gómez del qui té el gust de conèixer de fa 
molta estona, ara d’una perspectiva diferent, però segur que podran fer bona feina plegats, com 
fins ara.

Passant als a una altre tema, la batlessa proposa votar conjuntament del punt 3 al 13 referents 
tots ells a factures extrajudicials sense contracte i la corporació hi està d’acord.
La Sra. Claudia Fallemann (S’ULL) referente a los siguientes puntos, dice que va a hablar un poco 
de todo lo que significan las facturas extrajudiciales que en este mes vuelven a sumar una cuantía 
abultada, ja que tienen 500.000 € de facturas extrajudiciales. Dice que lo que le llama la atención 
es el cambio que hubo de los últimos informes de Intervención a este último que tienen ahora, por 
lo menos este mes y en este caso quien firma el informe es Matias Veny y lo que le llama la 
atención es que se avisa a Alcaldía y a los regidores de que esta situación puede suponer una 
infracción muy grave en materia económico-presupuestaria de las previstas en el artículo 28d de 
la Ley  19/2013 de transparencia, acceso a la información pública y buen gobierno, sin perjuicio de 
las responsabilidades administrativas, contables y penales que se puedan derivar y sin embargo el 
equipo de gobierno sigue firmando mes tras mes facturas extrajudiciales de montos muy 



abultados. 
Dice que algo que le llama más poderosamente la atención es que incluyen ahora en el punto n.º 
6 de este informe que dice “que los daños y perjuicios causados a la Hacienda Local” cuando 
antiguamente los informes de Intervención venía que todo estaba hecho con buena fe, que no 
había ninguna forma de perjudicar a terceros, pero resulta que ahora ya empiezan a hablar de que 
hay daños y perjuicios causados a la Hacienda Local y la conclusión que es bastante fuerte dice: 
“se informa  la posibilidad de conveniencia de tramitar la propuesta de reconocimiento extrajudicial 
del gasto que se incluye en el expediente objeto de este informe, sin que esto suponga la 
adecuación al ordenamiento jurídico de las diferentes actuaciones hechas y que deben llevar a 
dicho reconocimiento, dada la manifiesta irregularidad que supone seguir contratando servicios o 
suministros sin contrato licitado, sin perjuicio de las responsabilidades administrativas, contables y 
penales que se puedan derivar”, por tanto dice que este equipo de gobierno sigue aprobando mes 
tras mes facturas extrajudiciales por importes y cuantías muy elevadas y el equipo de gobierno es 
el responsable.
Dice que les vienen avisando mes tras mes de que esta no es la práctica habitual que 
normalmente existe en el Ayuntamiento respecto de otros casos.
Por otro lado, dice que dentro de las facturas extrajudiciales del Sr. Cayuela hay gastos jurídicos, 
y vienen solicitando al Ayuntamiento que haga un contrato para que este tenga un departamento 
jurídico y habla de las facturas del Sr. Cayuela porque da la casualidad  que es la primera que 
vienen en el orden de día, ya que las demás también tienen gastos de abogados y no sólo este 
mes, por tanto, no entiende porque no tienen un asesoramiento jurídico que les sirva a todos, ya 
que todos los departamentos tienen problemas y se encuentran con una denuncia por parte de los 
ciudadanos. Dice que lo que más le llama la atención es que vuelven a tener en estas facturas 
extrajudiciales denuncias de funcionarios de este Casa y dice que ya lo aclaró, sabe el motivo, 
pero no lo va a exponer aquí.
Le pregunta al secretario, ya que sabe que él es ahora el encargado del tema de protección de 
datos y todo lo que se refiere a esta ley, si es normal que por ejemplo en estas facturas 
extrajudiciales se pongan nombres y apellidos de funcionarios, pero también de terceros, y pide si 
no existe un epígrafe o fórmula para no tener que poner nombres y apellidos en dichas facturas, 
porque en este pleno si intentan no dar nombres, tal vez se les puede escapar alguno y esto se 
grava y mañana está en You tube y ya es una difusión mediática y ella entiende que ninguna 
persona se tiene que ver expuesta porque en un pleno discutiendo sobre estas cuestiones salga 
su nombre, por tanto, supone que el Ayuntamiento tendría que cuidar ese punto, ya que ella lo ha 
vivido en su propia carne, el hecho de que se hablara de un tema específico de su vida particular 
aquí dentro y que no pasara nada, entonces lo que a ella le molesta, es ver estos nombres de 
gente de esta Casa puestos encima del papel, cuando en realidad podría ponerse el número de 
expediente o una abreviación del juzgado, por tanto es una solicitud que hace, de que si esto se 
puede modificar, ya que el secretario maneja mejor la Ley de protección de datos.

Sobre la solicitud de la Sra. Fallemann, el secretario dice, que hay que estudiar cada asunto con 
detenimiento, pero en todo caso la Ley de protección de datos, Ley 3/2018 que se traspuso por el 
Reglamento del 16 , en su disposición adicional 7 establece que se pueden indicar nombres y 
apellidos con 4 dígitos alternativos del DNI y otra cosa es la difusión de los datos, ya que una cosa 
es que en el expediente tengan que figurar nombres y apellidos de quien firma un expediente y 
otra cosa es que se difundan esos datos. Dice que lo que él está manifestando en este caso es 
que el nombre y apellidos con los 4 dígitos alternativos del DNI es cuando por ejemplo se publica 
una acta o una lista de un proceso selectivo en el que vienen nombre y apellidos con estos 4 
dígitos alternativos, esto lo que dice la disposición adicional 7 de dicha ley, pero sin perjuicio de 
eso, en los expedientes obviamente figuran nombres y apellidos que hacen cargo de quien asume 
la autoría de un determinado informe o factura, otra cosa es la difusión que se haga de los datos 
de esa factura, que son dos cosas diferentes.

El Sr. Joaquín Rabasco (S’ULL) dice que en primer lugar quiere comentar un detalle sin 
importancia, pero se refiere al Sr. Sastre, que ha podido comprobar como de 642.000 € que que 
firmaba antes, ahora ha pasado a firmar sólo 70.000 € y no sabe que está pasando para que 
ahora no firme lo que es competencia de su concejalía.
Por otra parte, pasando al punto 8 del orden de día, sobre las facturas sin contrato de 



reconocimiento extrajudicial relativas a las fiestas, pregunta a la Sra. Palmer de qué forma se 
adjudicó a dedo o por contrato, si es que hubo, las ambulancias y servicios de Valencia por 
importe de 7.195 € para las fiestas de s’Arenal, porque da la casualidad de que esta empresa, tal 
vez está equivocado, pero ha estado mirando si tenía delegación en Palma de Mallorca y no ha 
visto ninguna e incluso ha intentado ponerse en contacto con esta empresa y ni siquiera tiene 
teléfono, por tanto, le gustaría que le aclarasen este tema y le dice esto, porque no se puede 
pagar una factura extrajudicial de tanto dinero  a una empresa que ya no sólo no sea de Mallorca, 
si no que a lo mejor no ha habido ni siquiera contrato. 
Por otra parte, aprovechando que está con el tema de las fiestas comenta el que día 18 de marzo 
de este año 2024 recibió un comunicado de una persona muy fiable en el cual se le informaba de 
que el grupo Los Inhumanos había firmado con música y complementos para actuar el día 13 de 
julio en las fiestas de s’Arenal de Llumajor, y pide que cómo se entiende que el decreto de 
adjudicación por parte de este Ayuntamiento, firmado por la Sra. alcaldesa, se firmara el 18 de 
junio del año 2024, o sea tres meses antes de dicha adjudicación, es decir el 18 de marzo la 
empresa beneficiada ya sabía que le iban a adjudicar las fiestas de San Cristóbal de s’Arenal, por 
tanto pide si se le puede explicar este tema.
También pregunta si ha habido dedazo respecto al contrato privado para que pudiera actuara 
David Civera aquí en Llucmajor y lo dice porque para seguir el procedimiento el día 22 de julio el 
Ayuntamiento invitó a una sola empresa para que presentara ofertas, una vez finalizada la 
presentación de ofertas y como sólo se presentó una, se abrió el único sobre “o milagro” 
precisamente presentado por la misma empresa a la que se le adjudicó los Inhumanos, 
curiosamente el Ayuntamiento acepta una oferta de este agraciado por importe de 25.200,33 € 
más un importe de IVA de 5.299 € y el total importe que se cobra por David Civera son 30.532 € y 
la responsable de todo esto, según parece ser que existe en el escrito del Ayuntamiento es la Sra. 
Margarita Palmer. Dice también que resulta que David Civera que cobra por su actuación 10.800 € 
de los 30.582 € que el intermediario cobra el Ayuntamiento, necesita un escenario con luces y con 
sonido y es aquí donde la Sra. Palmer decide contratarlo a parte por un importe de 13.346 € y ¿a 
quién se lo adjudica? Pues a la misma persona que le adjudicó los Inhumanos y David Civera, por 
tanto, no sabe qué interés tendrá la Sra. Palmer con esta empresa y le gustaría saber por qué un 
partido que se identifica como pulcro e impoluto y que ha venido aquí a regenerar la política en 
Llucmajor, le gustaría saber si ha sido o no adjudicado a dedo lo que le acaba de comentar.

La batlessa vol indicar que en relació a les despeses jurídics, per primera vegada es traurà en 
aquesta Casa un plec a Contractació per tenir una gestoria o un empresa, perquè els hi dugui tota 
la part jurídica de la Casa, de coses que no poden dur de manera interna y a ha estat una cosa 
impulsada des de l’Àrea de Secretaria.

La Sra. Margarita Palmer (VOX) sobre el tema de las ambulancias manifiesta que ha habido una 
licitación de ambulancias que quedó desierta y no sabe porque el nombre es Valencia S.L. quizás 
el nombre de la empresa, pero sí que han venido diferentes ambulancias de diferentes compañías 
y se hace a través del contrato que preparan los técnicos a través de la petición de ambulancias 
para las fiestas, cuando el ingeniero les dice en el informe de seguridad la ambulancia y baños 
portátiles que necesitan y al no haber licitación se contratan con contrato, o sea, nada de a dedo, 
ya que ella no sabe ni quienes son, porque no les ha llamado ni contratado, sí que ha firmado, 
porque evidentemente cree mucho en el trabajo de los técnicos de este Ayuntamiento.
Por otro lado, dice que VOX si es un partido pulcro e impoluto, y esto del dedo o dedazo no le ha 
gustado nada, cosa que le hace saber al Sr. Rabasco.
Dice  que el Sr. Rabasco ha dicho que el 18 de marzo de 2024 le dijeron de buena fuente que los 
Inhumanos estaban contratados, pero ella le dice aquí y delante de todos que esto no es cierto, 
hubo una licitación en la que se presentaron las empresas de bebían  hacerlo por ser invitadas y 
tienen toda la documentación a su disposición en Contratación, y se hizo con los pasos legales y 
vuelve a repetir que ella desconoce el sistema porque es primeriza en este aspecto, pero los 
técnicos saben cómo funciona y sabe que se hicieron los trámites que corresponden, por tanto le 
pide al Sr. Rabasco que demuestre lo que ha dicho , ya que es rotundamente falso.
Sobre la contratación de David Civera, dice que fue a través de un negociado, porque no se podía 
hacer licitación y le vuelve a repetir al Sr. Rabasco que tienen toda la documentación en 
Contratación, se hizo un negociado solicitando este artista, es verdad que a veces tienen una 



pequeña decisión en los cachés que van viendo de diferentes importes de estos artistas que están 
dentro de los 10.000 € y piensan que en Llucmajor tal vez pueda encajar más este, que uno con 
otro estilo y una vez decidido esto por su parte, eso sí que es cierto, entonces se saca un 
negociado del cual ella desconocía los trámites, pero desde Intervención y Secretaria le dijeron los 
pasos a seguir, por tanto se hizo dicho negociado y se invitaron a las empresas de la cuales sólo 
se presentó una a la cual se le adjudicó el contrato y respecto al escenario es del Ayuntamiento y 
aparte del contrato del artista, luego va el servicio técnico, por tanto de dedo o dedazo, nada, sino 
que han seguido las pautas.

El Sr. Rabasco sobre los contratos anteriores, dice que él tiene la documentación donde se 
especifica con claridad que se hizo un contrato privado con esta persona para adjudicarle a David 
Civera, contrato privado y no público y le dice a la Sra. Palmer que es falso el tema de los 
Inhumanos, porque quien se lo dijo es uno que actúa en el grupo, y el 18 de marzo recibe un 
mensa que le dice que acaban de ser contratados por el Ayuntamiento de Llucmajor, por tanto le 
pide a la Sra. Palmer que no le diga que esto es falso, porque él no viene aquí a decir tonterías.
Dice que el equipo de gobierno contrató a este hombre que les dijo que tenía los Inhumanos y los 
quisieron y tres meses antes ya habían ido y los habían contratado e incluso sabe hasta el caché 
y lo que pagaron.
Sobre David Civera dice, que ha habido fraccionamiento de contrato, se ha pagado a este señor 
porque lo tenía y resulta que después como no pueden pagar más de 30.000 € hicieron 
fraccionamiento de contrato y no sabe cómo la Sra. Interventora, aunque le haga ahora señas de 
que no, aquí no se ha hecho nunca fraccionamiento de contrato para contratar a un artista, que él 
sepa, pero como aquí todo cambia, tal vez habrá cambiado. Dice que aquí se han gastado treinta 
y tantos mil euros en la actuación, más trece mil euros, en total unos 45.000 € por David Civera y 
le da igual el coste, pero que no digan que no se ha hecho fraccionamiento del contrato, 
contratación para el artista, contratación para la luz, etc, trece mil y pico de euros y esto es lo que 
ha puesto el equipo de gobierno en el contrato, por tanto lo único que él ha preguntado es por qué 
esto se ha hecho así, y si es falso, pues que le digan a los servicios técnicos que no firmen o 
redacten más cosas falsas.
Dice que esto es lo que se ha hecho en este Ayuntamiento, pero parece que se molestan porque 
se les diga la verdad y le dice a la Sra. Palmer que sobre el tema de los Inhumanos le hará llegar 
el mensaje de uno que firmó el contrato.

La Sra. Palmer le dice al Sr. Rabasco que él lo vuelve a decir aquí, porque sabe que así todo el 
mundo le oye y queda grabado y ella le vuelve a reiterar que es totalmente falso lo que él dice, ya 
que todo lo contratado está en la plataforma de Contratación y no va a permitir que diga aquí que 
ella ha hecho una contratación a dedo y le dice al Sr. Rabasco que si no sabe lo que es un 
negociado, que se pase por Secretaria o Intervención y que se lo expliquen, porque ella no lo 
sabía y le dijeron que la única manera de traer a un artista de primera categoría a Llucmajor, 
porque no se puede hacer una licitación, porque no llegaban por plazos es esta, por lo que ella se 
sometió a los pasos legales del Ayuntamiento, por tanto, ya que el Sr. Rabasco repite e insiste 
para que aquí se oiga y quede grabado, ella le insiste en que es totalmente falso.
También dice que se meta en el portal de Contratación del ciudadano y podrá ver lo que es un 
negociado y como se ha contratado y sobre el tema de los Inhumanos insiste en que hay mesas 
de Contratación y pautas en contratación pública que es una página del Ministerio en la que van 
abriendo y haciendo y queda todo constatado, con lo cual lo que dice el Sr. Rabasco no tiene pies 
ni cabeza, porque se contrató a partir de la apertura de la contratación.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. ANTONIO CAYUELA.
Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 



tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-947 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 65/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

BORRADOR-28 09/05/2024 APORTACIÓ MUNPAL 
RECEPTES FUNCIONARIS E57355182 FARMACIA M.PONS-

B.PONS CB

000000/231/1600800/0308 - 
ASSISTÈNCIA MEDICO-

FARMACÈUTICA
229,76

BORRADOR-29 09/05/2024 APORTACIÓ MUNPAL 
RECEPTES FUNCIONARIS E57355182 FARMACIA M.PONS-

B.PONS CB

000000/231/1600800/0308 - 
ASSISTÈNCIA MEDICO-

FARMACÈUTICA
386,67

BORRADOR-30 09/05/2024 APORTACIÓ MUNPAL 
RECEPTES FUNCIONARIS E57355182 FARMACIA M.PONS-

B.PONS CB

000000/231/1600800/0308 - 
ASSISTÈNCIA MEDICO-

FARMACÈUTICA
358,88

61 24 -20 20/06/2024 PA 337/2022 ISIDRO BLESA 
VILLAR 018220186T FUSTER RIERA 

CATALINA

110000/920/2260400/1606 - 
GASTOS JURIDICOS, ETC. 

DE ADMON.GRAL.
41,35

EMIT-1946 20/06/2024 P341/2022 FRANCISCO JOSE 
ENSEÑAT MIRÓ B57442899 DMS LEGAL 

INTELLIGENCE SLP

110000/920/2260400/1606 - 
GASTOS JURIDICOS, ETC. 

DE ADMON.GRAL.
968,00

EMIT-1945 20/06/2024 PA 337/2022 ISIDRO BLESA B57442899 DMS LEGAL 
INTELLIGENCE SLP

110000/920/2260400/1606 - 
GASTOS JURIDICOS, ETC. 

DE ADMON.GRAL.
605,00

EMIT-1947 20/06/2024 PA 356/2022 JAUME GARCIA 
GARAU B57442899 DMS LEGAL 

INTELLIGENCE SLP

110000/920/2260400/1606 - 
GASTOS JURIDICOS, ETC. 

DE ADMON.GRAL.
968,00

BORRADOR-31 01/07/2024 APORTACIÓ MUNPAL 
RECEPTES FUNCIONARIS E57355182 FARMACIA M.PONS-

B.PONS CB

000000/231/1600800/0308 - 
ASSISTÈNCIA MEDICO-

FARMACÈUTICA
787,78

NUM. FACTURAS: 8

IMPORTE TOTAL: 4.345,44€



Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE D’EXERCICIS ANTERIORS. MARIA FRANCISCA 
LASCOLAS.
Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que  s’apliquen a un exercici distint al qual 
correspon reconèixer l’obligació, i que a més a més es presten sense el corresponent contracte, i 
altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i continua 
produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de la funció interventora i que suposa 
que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament.

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024- 938 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018. De la mateixa manera, ho manifesta per a la seva aplicació al Pressupost de l’Ajuntament 
de Llucmajor per a l’exercici en curs atès que s’apliquen a un exercici distint al qual correspon.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 56/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

EMIT-232 27/10/2023

PRODUCTES ALIMENTICIS 
AMB MOTIU D'UNA TORRADA 
AMB MOTIU DEL CAMPIONAT 
DE BALEARS DE CAÇA AMB 
CANS EIVISSENCS

E07157100 CARN FRESCA C.B.
040000/172/2219900/1401 - 

OTROS SUMINISTROS 
MEDIO AMBIENTE

393,53

S-5101 30/11/2023 PRODUCTES ALIMENTICIS. 
CULTURA B07936792

CASEBA 
PROJECTES 

D'EXPLOTACIO SL

080000/334/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

CULTURA
268,69

EMIT-A0899 09/12/2023
RAMO FLORAL
JORNADA ESTUDIS 
CLAUSTRE

B57028334 JARDIN DE 
LLUCMAJOR SL

080000/334/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

CULTURA
38,00

23FE-00973 20/12/2023 LLOGUER SANITARIS. Festa 
dels Carters Reials a 

B57965113 SIMPLY EVENTS 080000/334/2269900/1606 - 
GASTOS DIVERSOS 

233,20



l'urbanització
de Maioris

MALLORCA CULTURA

N-41297 27/12/2023
PAQUETE 100 U. BOLSA 
CELOFAN 75 X 170. BOSSES 
PER FER CARAMELS DE REIS

B57126294 LEO INNOVACIO S.L.
080000/334/2219900/1606 - 

OTROS SUMINISTROS 
CULTURA

141,52

NUM. FACTURAS: 5

MPORTE TOTAL: 1.074,94€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE.  MARGARITA PLANAS.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-942 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 60/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

100CR2024-8726 31/03/2024 RECANVIS REMOLC 
EDUCACIÓ VIAL B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

050000/133/2269900/0306 - 
GASTOS DIVERSOS 

EDUCACIÓN VIAL
91,16



240002380 15/04/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESCOLES B07554207 CA'S SOCIS SL

050000/3212/2219900/0401 - 
OTROS SUMINISTROS 
CENTROS ESCOLARES

21,85

2407590 28/05/2024 VESTUARI. POLICIA LOCAL 
FORMACIÓ VIARIA B07765845 PLAÇA 18 S.L.

050000/133/2269900/0306 - 
GASTOS DIVERSOS 

EDUCACIÓN VIAL
774,76

2024/05-000388 29/05/2024 3000L GASOLEO C JAUME III B07565641 BALEAR OIL SL
050000/3212/2210300/0401 - 
COMBUSTIBLE CENTROS 

ESCOLARES
3.569,74

24-22 31/05/2024

116ª CERTIFICACIÓ 
MANTENIMENT PREVENTIU, 
NORMATIU I CORRECTIU 
D'ESCOLES I ESCOLETES. 
MAIG 2024

U57881344 UTE ESCOLES 
LLUCMAJOR

050000/3211/2270001/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
GUARDERÍA INFANTIL

050000/3212/2270001/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

14.265,77

A   441855 31/05/2024 GUANTS DE NITRIL. 
ESCOLETES B07056252 TELIM,S.L.

050000/3211/2210600/0402 - 
PRODUCTOS 

FARMACEUTICOS 
GUARDERIA INFANTIL

505,78

S-5528 31/05/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS 
FADA MORGANA B07936792

CASEBA 
PROJECTES 

D'EXPLOTACIO SL

050000/3211/2219900/0402 - 
OTROS SUMINISTROS 
GUARDERIA INFANTIL

24,92

S-5529 31/05/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS 
TRENCADORS B07936792

CASEBA 
PROJECTES 

D'EXPLOTACIO SL

050000/3211/2219900/0402 - 
OTROS SUMINISTROS 
GUARDERIA INFANTIL

88,35

086165171204 
0371-

P0Z401Y054114
6

20/05/2024 3211 - GAS C/GOMEZ ULLA 27 
(30-01-2024 - 02-04-2024) A81948077 ENDESA ENERGIA 

SAU
050000/3211/2210200/0402 - 
GAS GUARDERIA INFANTIL 956,18

086165171204 
0384-

PNR401N026059
5

07/06/2024 3211 - GAS C/GOMEZ ULLA 27 
(02-04-2024 - 29-05-2024) A81948077 ENDESA ENERGIA 

SAU
050000/3211/2210200/0402 - 
GAS GUARDERIA INFANTIL 138,67

24-23 31/05/2024

TREBALLS REALITZATS 
SEGONS PRESSUPOST 
OT1674 - ACUMULADOR 
ELECTRIC 50LTS - PUIG ROS
BAJA 5,81%

U57881344 UTE ESCOLES 
LLUCMAJOR

050000/3212/2270001/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

398,89

240003853 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESCOLETA TRENCADORS B07554207 CA'S SOCIS SL

050000/3211/2219900/0402 - 
OTROS SUMINISTROS 
GUARDERIA INFANTIL

32,90

240003868 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESCOLA CEIP BADIES B07554207 CA'S SOCIS SL

050000/3212/2219900/0401 - 
OTROS SUMINISTROS 
CENTROS ESCOLARES

151,30

240003872 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESCOLETA B07554207 CA'S SOCIS SL

050000/3211/2219900/0402 - 
OTROS SUMINISTROS 
GUARDERIA INFANTIL

4,40

I407-I407/21 01/07/2024
SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. C.E.I.P. S'ALGAR 
PRIMARIA

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

49,92

I407-I407/23 01/07/2024
SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. ESCOLETA 
TRENCADORS

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

050000/3211/2270100/0402 - 
TRABAJOS TECNICOS 
GUARDERIA INFANTIL 

(SEGURIDAD)

54,38

I407-I407/14 01/07/2024
SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. ESCOLETA INFANTIL 
PENYA-SEGAT

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

050000/3211/2270100/0402 - 
TRABAJOS TECNICOS 
GUARDERIA INFANTIL 

(SEGURIDAD)

47,53

I407-I407/15 01/07/2024 SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. C.P. URBANITZACIONS A07044530 TRANSPORTES 

BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

13,04

I407-I407/20 01/07/2024 SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. C.E.I.P. S' ALGAR 

A07044530 TRANSPORTES 050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 

49,92



INFANTIL BLINDADOS, S.A. CENTROS ESCOLARES

I407-I407/13 01/07/2024 SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. CEIP BADIES A07044530 TRANSPORTES 

BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

87,42

I407-I407/16 01/07/2024
SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. C. P. PUIG DE ROS - 
URBANITZACIONS

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

73,83

I407-I407/17 01/07/2024
SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. ESCOLETA FADA 
MORGANA

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

050000/3211/2270100/0402 - 
TRABAJOS TECNICOS 
GUARDERIA INFANTIL 

(SEGURIDAD)

49,92

I407-I407/18 01/07/2024 SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. C.E.I.P. SA MARINA A07044530 TRANSPORTES 

BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

82,40

I407-I407/25 01/07/2024 SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. CEIP REI JAUME III A07044530 TRANSPORTES 

BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

61,59

I407-I407/22 01/07/2024 SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. C.E.I.P. SON VERI A07044530 TRANSPORTES 

BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

54,38

I407-I407/24 01/07/2024

SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. COL·LEGI PÚBLIC - C/ 
Rufino Carpena - ZONA 
INFANTIL

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2210100/0401 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

38,65

24-24 30/06/2024

117º CERTIFICACIÓ 
MANTENIMENT PREVENTIU, 
NORMATIU I CORRECTIU 
D'ESCOLES I ESCOLETES. 
JUNY 2024

U57881344 UTE ESCOLES 
LLUCMAJOR

050000/3211/2270001/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
GUARDERÍA INFANTIL

050000/3212/2270001/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

14.265,77

01F1-00100651 30/06/2024 GUANTS DE NITRIL BLAU. 
ESCOLETES B07781925 KELKO QUIMICA SL

050000/3211/2210600/0402 - 
PRODUCTOS 

FARMACEUTICOS 
GUARDERIA INFANTIL

135,52

999399797029 
1451-

PPR401N006712
6

02/07/2024
340 - GAS SANT BARTOMEU 
S/N S'ARENAL 24/05/2024 al 
27/06/2024

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

050000/3212/2210200/0401 - 
GAS CENTROS 

ESCOLARES
51,90

086166786891 
0422-

PMR401N036299
1

02/07/2024
3211 - GAS C/ SANT 
BARTOMEU 75 S'ARENAL 
24/05/2024 al 27/06/2024

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

050000/3211/2210200/0402 - 
GAS GUARDERIA INFANTIL 674,90

EMIT-2014507 30/06/2024 LLOGUER DE CATIFES. JUNY 
2024. ESCOLES B07854508 CITY CLEAN,S.L.

050000/3212/2270001/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

81,51

EMIT-2014508 30/06/2024 LLOGUER DE CATIFES. JUNY 
2024. ESCOLETES B07854508 CITY CLEAN,S.L.

050000/3211/2270001/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
GUARDERÍA INFANTIL

72,08

2024D-24102404 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - CEIP SON VERI B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

050000/3212/2270000/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA CENTROS 

ESCOLARES

5.581,13

2024D-24102405 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - CEIP PUIG DE ROS B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

050000/3212/2270000/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA CENTROS 

ESCOLARES

9.732,94

2024D-24102406 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - CEIP S´ALGAR B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

050000/3212/2270000/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA CENTROS 

ESCOLARES

10.254,75



2024D-24102407 16/07/2024
SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - ESCOLETA 
TRENCADORS

B47037577 SAMYL FACILITY 
SERVICES SL

050000/3211/2270000/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA GUARDERIA 

INFANTIL

3.357,75

2024D-24102408 16/07/2024
SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - ESCOLETA 
PENYASEGAT

B47037577 SAMYL FACILITY 
SERVICES SL

050000/3211/2270000/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA GUARDERIA 

INFANTIL

3.176,25

2024D-24102409 16/07/2024
SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - ESCOLETA FADA 
MORGANA

B47037577 SAMYL FACILITY 
SERVICES SL

050000/3211/2270000/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA GUARDERIA 

INFANTIL

3.176,25

2024D-24102410 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - CEIP JAIME III B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

050000/3212/2270000/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA CENTROS 

ESCOLARES

11.380,05

2024D-24102411 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - CEIP SA MARINA B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

050000/3212/2270000/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA CENTROS 

ESCOLARES

12.636,94

2024D-24102431 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - CEIP BAHIA GRANDE B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

050000/3212/2270000/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA CENTROS 

ESCOLARES

13.340,25

I407-I407/13110 16/07/2024 SERVEI D'ALARMES CEIP 
BADIESC/ FRAGATA A07044530 TRANSPORTES 

BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2270100/0401 - 
TRABAJOS TECNICOS 

CENTROS ESCOLARES 
(SEGURIDAD)

85,91

I407-I407/13109 16/07/2024
SERVEI D'ALARMES C.P. 
URBANIZACIONSCL TORD 
ESQUINA PINSÀ

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

050000/3212/2270100/0401 - 
TRABAJOS TECNICOS 

CENTROS ESCOLARES 
(SEGURIDAD)

117,66

I407-I407/13111 16/07/2024
SERVEI D'ALARMES 
ESCOLETA INFANTIL PENYA-
SEGATC/ SANT PAU

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

050000/3211/2270100/0402 - 
TRABAJOS TECNICOS 
GUARDERIA INFANTIL 

(SEGURIDAD)

81,07

240004634 15/07/2024

ESCUELA PUIG DE ROS 
VERJA EXTERIOR
ABRAZADERA 
S/F"L.ASFA"40X60 MIKALOR
Acopl. tornillos c/hexag. M5 
8x65 mm CrV.
Acopl. tornillos c/hexag. M4 
7x65 mm CrV.

B07554207 CA'S SOCIS SL
050000/3212/2219900/0401 - 

OTROS SUMINISTROS 
CENTROS ESCOLARES

54,24

240004693 30/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESCOLA JAIME III B07554207 CA'S SOCIS SL

050000/3212/2219900/0401 - 
OTROS SUMINISTROS 
CENTROS ESCOLARES

66,79

24-25 31/07/2024

118º CERTIFICACIÓ 
MANTENIMENT PREVENTIU, 
NORMATIU I CORRECTIU 
D'ESCOLES I ESCOLETES. 
JULIOL 2024

U57881344 UTE ESCOLES 
LLUCMAJOR

050000/3211/2270001/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
GUARDERÍA INFANTIL

050000/3212/2270001/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

14.265,77

086166786891 
0437-

PMR401N039596
3

31/07/2024
3211 - GAS C/ SANT 
BARTOMEU 75 (27-06-2024 - 
23-07-2024) ESCOLETA

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

050000/3211/2210200/0402 - 
GAS GUARDERIA INFANTIL 432,39

999399797029 
1464-

PPR401N007284
0

31/07/2024
3212 - GAS C/SANT 
BARTOMEU S/N (27-06-2024 - 
23-07-2024) ESCOLA

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

050000/3212/2210200/0401 - 
GAS CENTROS 

ESCOLARES
39,74

999400283639 
1143-

PPR401N007150
4

12/07/2024
3212 - GAS C/ DRAGONERA-
COLEGIO SON VERÍ (09-05-
2024 - 04-07-2024) ESCOLA

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

050000/3212/2210200/0401 - 
GAS CENTROS 

ESCOLARES
1.041,60



2024-410 31/05/2024
SERVEI DE MENJADOR 
ESCOLETA FADA MORGANA. 
MAIG 2024

B57483265
COMENSALS 
MENJADORS 

ESCOLARS SL

050000/3211/2270600/0402 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS GUARDERIA 
INFANTIL (COMEDOR)

3.134,21

2023-411 31/05/2024
SERVEI DE MENJADOR 
ESCOLETA PENYA-SEGAT. 
MAIG 2024

B57483265
COMENSALS 
MENJADORS 

ESCOLARS SL

050000/3211/2270600/0402 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS GUARDERIA 
INFANTIL (COMEDOR)

5.396,25

2024-412 31/05/2024
SERVEI DE MENJADOR 
ESCOLETA TRENCADORS. 
MAIG 2024

B57483265
COMENSALS 
MENJADORS 

ESCOLARS SL

050000/3211/2270600/0402 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS GUARDERIA 
INFANTIL (COMEDOR)

4.752,62

2024-631 30/06/2024
SERVEI DE MENJADOR 
ESCOLETA FADA MORGANA. 
JUNY 2024

B57483265
COMENSALS 
MENJADORS 

ESCOLARS SL

050000/3211/2270600/0402 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS GUARDERIA 
INFANTIL (COMEDOR)

2.761,09

2024-636 30/06/2024
SERVEI DE MENJADOR 
ESCOLETA TRENCADORS. 
JUNY 2024

B57483265
COMENSALS 
MENJADORS 

ESCOLARS SL

050000/3211/2270600/0402 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS GUARDERIA 
INFANTIL (COMEDOR)

4.407,48

2024-637 30/06/2024
SERVEI DE MENJADOR 
ESCOLETA PENYA-SEGAT. 
JUNY 2024

B57483265
COMENSALS 
MENJADORS 

ESCOLARS SL

050000/3211/2270600/0402 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS GUARDERIA 
INFANTIL (COMEDOR)

4.943,84

EMIT-2014763 31/07/2024 LLOGUER DE CATIFES. 
JULIOL 2024. ESCOLES B07854508 CITY CLEAN,S.L.

050000/3212/2270001/0401 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
CENTROS ESCOLARES

71,32

EMIT-2014764 31/07/2024 LLOGUER DE CATIFES. 
JULIOL 2024. ESCOLETES B07854508 CITY CLEAN,S.L.

050000/3211/2270001/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
GUARDERÍA INFANTIL

133,97

24-26 13/08/2024

PTO Nº U47742024 - 
SUMINISTRO RADIADOR - 
FADA MORGANA
BAJA ECONOMICA

U57881344 UTE ESCOLES 
LLUCMAJOR

050000/3211/2270001/0402 - 
CONTRATO SERVICIO 

MANTENIMIENTO 
GUARDERÍA INFANTIL

706,85

NUM. FACTURAS: 59

IMPORTE TOTAL: 152.098,44€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE.  JAUME GARAU.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-943 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 



amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 61/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

EMIT-22 24/01/2024 NETEJA VEHICLE 4584HNS 
HYUNDAI B16642209

LAVADEROS Y 
LAVANDERIAS 
EMANUEL S L

010000/132/2269900/160A - 
GASTOS DIVERSOS 

SEGURIDAD
45,00

1-2400352 30/01/2024 PAPER PER AIXUGAR-SE LES 
MANS. POLICIA A07058084 SEGURIDAD Y 

LIMPIEZAS, S.A.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

146,72

2-2024 15/01/2024
REPARACIÓ A 
L'INSTAL·LACIÓ ELÈCTRICA. 
POLICIA LOCAL

043117227R PUIGSERVER RAMIS 
SEBASTIAN

010000/132/2130000/160A - 
CONSERVACION MAQUIN.E 

INSTAL. SEGURIDAD
132,86

100CR2024-1478 31/01/2024 RECANVIS PEL VEHICLE 
9422-BRW. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

22,29

F-274 03/04/2024 MANDO EMISOR EDGE 
TANGO 2 B07699770 ELECTRICA 

ESTABLIMENTS S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

145,20

T-232873 11/04/2024

MECANICA Y ELECTRICIDAD
DIAG. REGISTRO PRUEBAS
JUNTA
ESPARRAGO
TUERCA
BOMBA
PEQUEÑO MATERIAL

A07420425 MOTORISA S A

010000/132/2140000/160A - 
CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

TRANSPORTE SEGURIDAD

3.854,14

20240000004883
8 31/03/2024 RECANVIS DIVERSOS 

VEHICLES. POLICIA B07438864 TECNOMOTOR 
MALLORCA S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

78,65

EMIT-201 19/04/2024 RECANVIS VEHICLE 8800-
CVW. POLICIA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

206,73

100CR2024-
11488 29/04/2024 RECANVIS VEHICLE 1656-

HBV. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

70,98

F-202155584 10/05/2024 REVISAR VEHICLE 1192-LTT. 
POLICIA 006221000Y FERRER LOSA JOSE 

MARIA

010000/132/2140000/160A - 
CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

TRANSPORTE SEGURIDAD

215,15

F-20215585 10/05/2024 REVISAR VEHICLE 0643-LTT. 
POLICIA 006221000Y FERRER LOSA JOSE 

MARIA
010000/132/2140000/160A - 

CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

215,15



TRANSPORTE SEGURIDAD

F-394 20/05/2024 REPARAR BARRERA POLICIA 
LOCAL -S'ARENAL B07699770 ELECTRICA 

ESTABLIMENTS S.L.

010000/132/2130000/160A - 
CONSERVACION MAQUIN.E 

INSTAL. SEGURIDAD
208,31

EMIT-230 21/05/2024 REPARACIÓ VEHICLE 9410-
HPJ. POLICIA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

010000/132/2140000/160A - 
CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

TRANSPORTE SEGURIDAD

103,98

1-2402503 23/05/2024 PAPER PER AIXUGAR-SE LES 
MANS. POLICIA A07058084 SEGURIDAD Y 

LIMPIEZAS, S.A.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

146,75

EMIT-24-20 24/05/2024 MATERIAL DE PINTURA 043198206C MUÑOZ MOYA 
SEBASTIAN

010000/133/2219900/1102 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIO ORDENACIÓN 
TRÁFICO

4.118,54

01-2400363 29/05/2024 REPARACIÓ VEHICLE 
POLICIA B57226102 MULTIAUTO PALMA 

S.L.

010000/132/2140000/160A - 
CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

TRANSPORTE SEGURIDAD

1.321,32

EMIT-49 27/05/2024
MATERIAL PER LA 
SENYALITZACIÓ VIÀRIA. 
POLICIA LOCAL

B57776171 SEÑALES ISLAS SLU

010000/133/2219900/1102 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIO ORDENACIÓN 
TRÁFICO

1.867,03

EMIT-53 31/05/2024
MATERIAL PER LA 
SENYALITZACIÓ VIÀRIA. 
POLICIA LOCAL

B57776171 SEÑALES ISLAS SLU

010000/133/2219900/1102 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIO ORDENACIÓN 
TRÁFICO

314,60

024A-1480 31/05/2024 REFLEX ADHESIVO RINDER 
AMBAR - POLICIA B07150592

COMERCIAL 
GARCIAS Y 

SERVICIOS S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

1,84

1-0629 01/06/2024

38/60 TRANSACCIONES DE 
CREDITO EXP: 13/20
DE 10 MÁQUINAS 
EXPENDEDORAS DE TICKETS 
DE ESTACIONAMIENTO
Servicio Software de Gestión
Servicio de Mantenimiento Pago 
Bancario EMV
Servicio bancario - 
Transacciones excedentes
Conexión con servidor PRM y 
Funcionalidades PAL
Servicio bancario - 
Transacciones excedentes
Las 100 primeras van  incluidas
Nº. Transacciones: 607 -100= 
507

B57570137 CONTROL D'ACCES I 
TEMPS BALEAR SL

010000/132/2030000/160A - 
RENTING MAQUIN., INSTAL. 

Y UTILLAJE SEGURIDAD
230,75

0-794 10/04/2024 RECANVIS PER 
L'ALCOHOLIMETRE. POLICIA B07838824 O.S.SAFETY 

EQUIPMENT, S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

215,38

R-240997 12/06/2024 RECANVIS VEHICLE 2832-
KYT. POLICIA A07420425 MOTORISA S A

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

312,47

FV-CR-01-2024-
000230 31/05/2024 REPARACIÓ VEHICLE DE LA 

POLICIA MUNICIPAL B57195273 PNEUMATICS 
SERVERA SL

010000/132/2140000/160A - 
CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

TRANSPORTE SEGURIDAD

97,07

100CR2024-
15654 31/05/2024 RECANVIS VEHICLE 4584-

HNS. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

148,47

100CR2024-
15655 31/05/2024 RECANVIS VEHICLE 2832-

KYT. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

128,61

100CR2024-
15657 31/05/2024 MATERIAL PER LA 

SENYALITZACIÓ VIAL B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

010000/133/2219900/1102 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIO ORDENACIÓN 
TRÁFICO

3,48



100CR2024-
15656 31/05/2024 RECANVIS VEHICLES 

POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

2,34

100CR2024-
15653 31/05/2024 RECANVIS VEHICLE 4584-

HNS. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

9,32

100CR2024-
15659 31/05/2024 DISSOLVENT. PROTECCIÓ 

CIVIL B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

379,06

100CR2024-
15658 31/05/2024 DISSOLVENT. PROTECCIÓ 

CIVIL B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

72,73

100CR2024-
15661 31/05/2024 RECANVIS MOTOS. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

239,58

1-000177 03/06/2024

TRAJE DE GALA BALEARES 
TEJIDO SARGA 
(SUBINSPECTOR TONI 
BRAVO)
 Guerrera: 56       Pantalón: 50 
(Largo 100)
CAMISA BLANCA DE GALA 
M/L EN POPELÍN - TALLA 42
CAMISA BLANCA DE GALA 
M/C CON DOS BOLSILLOS Y 
CUELLO REGULAR - TALLA 42
ESCUDO PECHO TEX FLEX 
LLUCMAJOR
ESCUDO BRAZO TEX FLEX 
LLUCMAJOR
GORRA DE 8 PUNTAS  DE 
GALA DE SUBINSPECTOR Y 
ESC. BORD A MANO  TALLA 
57
ZAPATO ACTIVE DUTY 
MAGNUM - N 43
CALCETÍN NEGRO DE HILO 
DE ESCOCIA - TALLA 43
CORBATA NEGRA DE RASO
PISA CORBATA PLATEADO 
CON E

B44771004
REBIS 

EQUIPACIONES 
INTEGRALES SL

010000/132/2210400/160A - 
VESTUARIO SERVICIO 

SEGURIDAD
930,37

EMIT-27 13/06/2024 0788-LYF SEAT NETEJA 
VEHICLE POLICIA B16642209

LAVADEROS Y 
LAVANDERIAS 
EMANUEL S L

010000/132/2269900/160A - 
GASTOS DIVERSOS 

SEGURIDAD
45,00

20240000005009
4 30/04/2024

RECANVIS PER DIVERSOS 
VEHICLES DE LA POLICIA 
MUNICIPAL

B07438864 TECNOMOTOR 
MALLORCA S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

534,37

EMIT-00503 10/06/2024
CÀRREGA AIRE 
CONDICIONAT VEHICLE 2883-
JSM. POLICIA

B07659618 CAÑELLAS ROTGER 
S.L.

010000/132/2140000/160A - 
CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

TRANSPORTE SEGURIDAD

478,80

EMIT-504 10/06/2024 REPARACIÓ VEHICLE 
POLICIA B07659618 CAÑELLAS ROTGER 

S.L.

010000/132/2140000/160A - 
CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

TRANSPORTE SEGURIDAD

891,38

RECT-2024-
2883-1 18/06/2024

PIEZAS MOTO SYM 5914-LFV 
- CODIGO FACE POLICIA 132
MUELLE CABALLETE 
LATERAL
ESPEJO DERECHO

B57836348 RAYMA MOTO 
MALLORCA SL

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

131,47

3-24000752 20/06/2024
REACONDICIONAMIENTO 
MALETIN REANIMACION GSE-
50

B57772303 GLOBAL SAFETY 
EQUIPMENT S.L.

010000/132/2270101/160A - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS SEGURIDAD
163,35

9-24000116 20/06/2024 MANORREDUCTOR OXIGENO 
G109/ASP. Nº 4  REF. G.N. B57772303 GLOBAL SAFETY 

EQUIPMENT S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

179,69

O-21006 17/06/2024

Pulseras naranja flourescente 
"Protección Civil", impresas a 
4+0 tintas en papel, tamaño 23 
x 4,7 cm.

B07595499 LORACAR S.L.
010000/135/2219900/110B - 

OTROS SUMINISTROS 
PROTECCIÓN CIVIL

145,20



EMIT-55 21/06/2024
MATERIAL PER LA 
SENYALITZACIÓ VIÀRIA. 
POLICIA LOCAL

B57776171 SEÑALES ISLAS SLU

010000/133/2219900/1102 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIO ORDENACIÓN 
TRÁFICO

1.471,36

T-241475 25/06/2024 RECANVIS VEHICLE 0277-
HZS. POLICIA A07420425 MOTORISA S A

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

849,43

1-0728 01/07/2024

39/60 TRANSACCIONES DE 
CREDITO EXP: 13/20
DE 10 MÁQUINAS 
EXPENDEDORAS DE TICKETS 
DE ESTACIONAMIENTO
Servicio Software de Gestión
Servicio de Mantenimiento Pago 
Bancario EMV
Servicio bancario - 
Transacciones excedentes
Conexión con servidor PRM y 
Funcionalidades PAL
Servicio bancario - 
Transacciones excedentes
Las 100 primeras van  incluidas
Nº. Transacciones: 1.147 -100= 
1.047

B57570137 CONTROL D'ACCES I 
TEMPS BALEAR SL

010000/132/2030000/160A - 
RENTING MAQUIN., INSTAL. 

Y UTILLAJE SEGURIDAD
296,09

F-467124 30/06/2024 MATERIAL DE FONTANERIA. 
POLICIA B57414187 BONGRUP 

BALEARES S.L

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

46,59

20240000005247
4 30/06/2024 RECANVIS PER DIVERSOS 

VEHICLES DE POLICIA B07438864 TECNOMOTOR 
MALLORCA S.L.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

910,04

2900-1 20/06/2024 SPOILER IZQUIERDO
CALCA CRUISYM300 B57836348 RAYMA MOTO 

MALLORCA SL

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

54,34

1-0760 09/07/2024

PTO. 132-20214
TRASLADO DE EQUIPOS DE 
TARIFICACION DE 
ESTACIONAMIENTO 
REGULADO
Tralado de equipos a nueva 
ubicación en zona playa arenal.
Incluye desanclaje del equipo 
de la ubicación actual, y anclaje 
en nueva ubicación 
programacion
del equipo.
Incluye señalizacion vertiva de 
Punto de recogida de ticket.
Incluye nueva programación, de 
acuerdo a los días y horas del 
Decreto ORA Av. Miramar
No incluido obra civil, la cual se 
coordinara con la brigada 
municipal.

B57570137 CONTROL D'ACCES I 
TEMPS BALEAR SL

010000/132/2030000/160A - 
RENTING MAQUIN., INSTAL. 

Y UTILLAJE SEGURIDAD
1.229,36

100CR2024-
21376 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 2883-

JSM. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

13,76

100CR2024-
21375 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 2883-

JSM. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

28,88

100CR2024-
21374 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 4584-

HNS. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

98,58

240004264 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
POLICIA B07554207 CA'S SOCIS SL

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

151,66

240004265 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
POLICIA B07554207 CA'S SOCIS SL

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

99,41

100CR2024-
21378 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 8563-

GBM. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

63,31



100CR2024-
21367 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 7541-

LHW. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

8,01

100CR2024-
21377 30/06/2024 MANETA APERTURA 

EXTERIOR B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

36,78

100CR2024-
21368 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 7541-

LHW. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

19,89

100CR2024-
21371 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 7541-

LHW. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

108,80

100CR2024-
21372 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 6375-

HTU. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

88,46

100CR2024-
21373 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 2883-

JSM. POLICIA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
010000/132/2219900/160A - 

OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

175,76

240004273 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
POLICIA B07554207 CA'S SOCIS SL

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

90,45

2024D-24102414 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - POLICIA LOCAL B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

010000/132/2270000/160A - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA SEGURIDAD

5.785,31

FA2-021448 26/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA 
POLICIA A07108608 LA HERRAMIENTA 

BALEAR S.A.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

192,39

AZFE-
0000019720 26/07/2024

ASSEGURANÇA VEH. 2832 
KYT PÓLIZA: 42762391/1 
RECIBO: 140771554 (GRUA) 
ANY 2023

A28007748
ALLIANZ COMPAÑIA 

DE SEGUROS Y 
REASEGUROS, S.A.

010000/132/2240000/160A - 
PRIMAS SEGURO 

SEGURIDAD
426,34

AZFE-
0000019724 26/07/2024

ASSEGURANÇA VEH. 2832 
KYT PÓLIZA: 42762391/1 
RECIBO: 140771554 (GRUA) 
ANY 2024

A28007748
ALLIANZ COMPAÑIA 

DE SEGUROS Y 
REASEGUROS, S.A.

010000/132/2240000/160A - 
PRIMAS SEGURO 

SEGURIDAD
443,39

AZFE-
0000019732 29/07/2024

ASSEGURANÇA VEH. 0277 
HZS PÓLIZA: 42762391/4 
RECIBO: 140771588 (GRUA) 
ANY 2024
934156267

A28007748
ALLIANZ COMPAÑIA 

DE SEGUROS Y 
REASEGUROS, S.A.

010000/132/2240000/160A - 
PRIMAS SEGURO 

SEGURIDAD
443,39

240004694 30/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
POLICIA B07554207 CA'S SOCIS SL

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

104,27

1-0841 01/08/2024

40/60 TRANSACCIONS DE 
CRÈDIT EXP: 13/20 DE 10 
MÀQUINES EXPENDEDORES 
DE TICKETS 
D'ESTACIONAMENT. 
TRANSACCIONS: 1.031 -100= 
931

B57570137 CONTROL D'ACCES I 
TEMPS BALEAR SL

010000/132/2030000/160A - 
RENTING MAQUIN., INSTAL. 

Y UTILLAJE SEGURIDAD
282,05

EMIT-24-28 05/07/2024 PINTURA VIAL 043198206C MUÑOZ MOYA 
SEBASTIAN

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

4.118,54

4052684807 31/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
POLICIA A08472276 WURTH ESPAÑA 

S.A.

010000/132/2219900/160A - 
OTROS SUMINISTROS 
SERVICIO SEGURIDAD

272,25

NUM. FACTURAS: 69

IMPORTE TOTAL: 36.463,02€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.



RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE.  TOMÀS SASTRE.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-944 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 62/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

2024.-032 02/05/2024
SERVEI ASSISTÈNCIA 
TÈCNICA AMBIENTAL - MARÇ 
2024

B57370470 GRAM ILLES 
BALEARS 21 S.L.

030000/1621/2270004/1106 - 
CONTRATO SERVICIO 
SEGUIMIENTO R.S.U.

3.850,91

2406187 03/05/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2210400/0901 - 

VESTUARIO 
MANTENIMIENTO

583,53

FV-CR-01-2024-
000193 30/04/2024 RECANVIS. B57195273 PNEUMATICS 

SERVERA SL

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

693,46

2408653 11/06/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2210400/0901 - 

VESTUARIO 
MANTENIMIENTO

993,97

1-2403023 13/06/2024 MATERIAL DE NETEJA. 
BRIGADA A07058084 SEGURIDAD Y 

LIMPIEZAS, S.A.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

615,68



F-499 18/06/2024 MOTOR BLADE 5 . MANO DE 
OBRA Y DESPLAZAMIENTO B07699770 ELECTRICA 

ESTABLIMENTS S.L.

030000/150/2130000/0901 - 
CONSERVACION 

MAQUINARIA Y UTILES 
MANTENIMIENTO

791,34

1-2403403 01/07/2024 MATERIAL DE NETEJA. 
BRIGADA A07058084 SEGURIDAD Y 

LIMPIEZAS, S.A.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

73,37

FPA-47177 28/06/2024 RECANVIS DESBROSSADORA B07122401 LORENZO REYNES 
S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

20,93

EMIT-250 05/07/2024 REPARACIÓ DE VEHICLE 
1569FXZ BRIGADA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

030000/150/2140000/0901 - 
CONSERVACION 

ELEMENTOS TRANSPORTE 
MANTENIMIENTO

106,35

EMIT-249 05/07/2024 MATERIAL TALLER MECÀNIC A07019219 DIBAUTOPLUS SA

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

41,58

2410441 05/07/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2210400/0901 - 

VESTUARIO 
MANTENIMIENTO

1.051,37

2410442 05/07/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2210400/0901 - 

VESTUARIO 
MANTENIMIENTO

22,26

100CR2024-
21365 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE. 2904-

FGK. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

11,64

I24-0200002674 30/06/2024 RECANVIS PER EL VEHICLE 
2872-FGK MANTENIMENT B07735624

COMERCIAL DEL 
RECAMBIO 
MASSANET

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

13,77

100CR2024-
21370 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE. 4211-

FPC. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

11,69

100CR2024-
21366 30/06/2024 RECANVIS TALLER MECÀNIC B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

95,83

100CR2024-
21369 30/06/2024 RECANVIS VEHICLE 4524-

JWW. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

77,11

240004275 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

0,38

240004276 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

0,75

240004278 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

99,68

240004280 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

21,55

240004281 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

8,55



240004283 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

59,90

240004284 11/07/2024 MATERIAL DE OBRA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219901/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
CONSTRUCCIÓN

24,49

240004285 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

38,25

240004287 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

23,92

240004286 11/07/2024 MATERIAL DE OBRA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219901/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
CONSTRUCCIÓN

24,49

240004289 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

4,44

240004292 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

36,11

240004291 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

16,06

240004294 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

24,71

240004293 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

76,21

240004295 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

10,62

240004296 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

45,45

240004297 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

1,95

240004300 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

5,67

S-FCPA+-
PA124060491 30/06/2024

LLOGUER MODUL AREA 
APORTACIO CAMP DE 
FUTBOL - JUNY 2024

B57982522 RENT MODUL
030000/150/2030000/0901 - 
ALQUILER MAQUINARIA 

MANTENIMIENTO
145,20

S-FCPA+-
PA124060492 30/06/2024

LLOGUER MODUL AREA 
APORTACIO SON NOGUERA - 
JUNY 2024

B57982522 RENT MODUL
030000/150/2030000/0901 - 
ALQUILER MAQUINARIA 

MANTENIMIENTO
145,20

S-FCPA+-
PA124060493 30/06/2024

LLOGUER MODUL AREA 
APORTACIO GALDENT - JUNY 
2024

B57982522 RENT MODUL
030000/150/2030000/0901 - 
ALQUILER MAQUINARIA 

MANTENIMIENTO
145,20



24-6280 15/07/2024 PICADIS SACO
PALET DOBLE CAN CASETES A07051253 ALMACENES 

FEMENIAS S.A.

030000/150/2219901/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
CONSTRUCCIÓN

167,36

2024D-24102423 16/07/2024
SERVEI DE NETEJA - JUNY 
2024- MANTENIMENT 
TALLERES + BAÑO RONDA

B47037577 SAMYL FACILITY 
SERVICES SL

030000/1622/2270000/0901 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA TALLERES

294,94

2024D-24102428 16/07/2024
SERVEI DE NETEJA - JUNY 
2024 - PARQUE VERDE SA 
TORRE

B47037577 SAMYL FACILITY 
SERVICES SL

030000/150/2270000/0901 - 
CONTRATO SERVICIO 

LIMPIEZA MANTENIMIENTO
170,16

2411133 15/07/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2210400/0901 - 

VESTUARIO 
MANTENIMIENTO

674,65

ABN202400076 15/04/2024 MATERIAL DE CONSTRUCCIÓ B07933716 MAGATZEM SES 
FORQUES SL

030000/150/2219901/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
CONSTRUCCIÓN

220,22

FAUTO20240081
6 15/06/2024 MATERIAL DE CONSTRUCCIÓ B07933716 MAGATZEM SES 

FORQUES SL

030000/150/2219901/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
CONSTRUCCIÓN

256,36

EMIT-2401074 15/07/2024 MATERIAL DE CONSTRUCCIÓ B07727027 PAVIMENTS 
LLOSETA, S.L.

030000/150/2219901/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
CONSTRUCCIÓN

337,28

A-232850 19/07/2024 SUMINISTRO DE MATERIAL B57637472 GRUES I RECANVIS 
ILLES BALEARS

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

685,04

A-232851 19/07/2024 MATERIAL VARI TALLER B57637472 GRUES I RECANVIS 
ILLES BALEARS

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

91,46

EMIT-260 22/07/2024 RECANVIS VEHICLE 1661-
FPV. BRIGADA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

216,75

EMIT-261 22/07/2024 REPARACIÓ DE VEHICLE 
1569FXZ BRIGADA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

030000/150/2140000/0901 - 
CONSERVACION 

ELEMENTOS TRANSPORTE 
MANTENIMIENTO

60,52

EMIT-262 22/07/2024 REPARACIÓ DE VEHICLE 
5411-BVX BRIGADA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

030000/150/2140000/0901 - 
CONSERVACION 

ELEMENTOS TRANSPORTE 
MANTENIMIENTO

546,75

EMIT-263 22/07/2024 REPARACIÓ VEHICLE 3854-
CZL. BRIGADA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

030000/150/2140000/0901 - 
CONSERVACION 

ELEMENTOS TRANSPORTE 
MANTENIMIENTO

130,24

EMIT-264 22/07/2024 REPARACIÓ VEHICLE 4998-
BSH. BRIGADA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

030000/150/2140000/0901 - 
CONSERVACION 

ELEMENTOS TRANSPORTE 
MANTENIMIENTO

174,39

E24-20 23/07/2024 CALÇAT BRIGADA B57029217 COMERCIAL RAFAEL 
RIBAS S.L..

030000/150/2210400/0901 - 
VESTUARIO 

MANTENIMIENTO
747,97

EMIT-272 23/07/2024 MATERIAL TALLER A07019219 DIBAUTOPLUS SA

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

34,04

240004630 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

25,42



240004631 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

3,80

240004646 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

74,75

240004649 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

79,00

240004689 25/07/2024 MATERIAL FERRETERIA 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

5,59

FA2-021447 26/07/2024 MATERIAL FERRETERIA 
MANTENIMENT A07108608 LA HERRAMIENTA 

BALEAR S.A.

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

111,01

EMIT-24000159 29/07/2024 SUMINISTRO TAPONES 2 
CUERPOS B57283814

SAVIA PROYECTOS 
Y MANTENIMIENTOS 

SL

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

431,97

A24-3194 30/06/2024 MATERIAL JARDINERIA B07326754 AGROQUIMICS 
INSULARS SL

030000/171/2219900/1107 - 
OTROS SUMINISTROS 

JARDINERIA
1.011,51

240004698 30/07/2024 MATERIAL DE FONTANERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219904/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FONTANERÍA

56,22

240004703 30/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

925,80

240004707 30/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

106,67

240004708 30/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

90,53

1618 31/07/2024 REPARACIÓ MAQUINÀRIA. 
MANTENIMENT B57663254 SERVEIS GINARD 

GARCIAS SL

030000/150/2130000/0901 - 
CONSERVACION 

MAQUINARIA Y UTILES 
MANTENIMIENTO

1.573,00

1619 31/07/2024 REPARACIÓ MAQUINÀRIA. 
MANTENIMENT B57663254 SERVEIS GINARD 

GARCIAS SL

030000/150/2130000/0901 - 
CONSERVACION 

MAQUINARIA Y UTILES 
MANTENIMIENTO

1.766,60

LA24-00019 31/07/2024
PRESSUPOST IL.LUMINACIÓ 
FAÇANA AJUNTAMENT DE 
LLUCMAJOR

A07077969

URBIA 
INTERMEDIACION 

INGENIERIA Y 
SERVICIOS SA

030000/165/2270601/0701 - 
CONTRATO 

MANTENIMIENTO 
ALUMBRADO PUBLICO

3.463,64

1002251V240001
7 31/07/2024

SERVEI DE NETEJA DE 
PLATGES, CALES I ZONES DE 
BANY DE L'AJUNTAMENT DE 
LLUCMAJOR. NÚMERO 
D'OFERTA: 2404001-AMS 
JULIOL 2024

A79524054 URBASER, S.A.

030000/163/2270001/0901 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA NUCLEOS 

URBANOS

12.726,68

LA24-00020 31/07/2024
PRESSUPOST TREBALLS 
FORA DE CONTRACTE 
FINALITZATS. JULIOL 2024

A07077969

URBIA 
INTERMEDIACION 

INGENIERIA Y 
SERVICIOS SA

030000/165/2270601/0701 - 
CONTRATO 

MANTENIMIENTO 
ALUMBRADO PUBLICO

5.135,07



LA24-00021 31/07/2024 CONSERVACIÓ ENLLUMENAT 
PÚBLIC. JULIOL 2024 A07077969

URBIA 
INTERMEDIACION 

INGENIERIA Y 
SERVICIOS SA

030000/165/2270601/0701 - 
CONTRATO 

MANTENIMIENTO 
ALUMBRADO PUBLICO

24.252,76

24-289 31/07/2024 LLOGUER CONTENIDORS. 
JULIOL 2024 B57567372

AVANZA 
CONFIDENTIAL 

DESTRUCTION S L

030000/150/2030000/0901 - 
ALQUILER MAQUINARIA 

MANTENIMIENTO
109,92

A24-3788 31/07/2024
HERBICIDA ECOLÒGIC PER 
FUMIGACIÓ DELS CARRERS. 
JARDINERIA

B07326754 AGROQUIMICS 
INSULARS SL

030000/171/2219900/1107 - 
OTROS SUMINISTROS 

JARDINERIA
1.369,98

24FC-02954 30/07/2024 LLOGUER SANITARIS. ÀREES 
D'APORTACIÓ. JUNY 2024 B57965113 SIMPLY EVENTS 

MALLORCA

030000/150/2030000/0901 - 
ALQUILER MAQUINARIA 

MANTENIMIENTO
328,35

EMIT-14 29/07/2024 REVISIÓ VEHICLE 5003 MHN. 
MANTENIMENT A28278026

PLATAFORMA 
COMERCIAL DE 

RETAIL, S.A.

030000/150/2140000/0901 - 
CONSERVACION 

ELEMENTOS TRANSPORTE 
MANTENIMIENTO

107,07

2411557 24/07/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2240000/0901 - 

PRIMAS DE SEGURO 
MANTENIMIENTO

606,21

2411973 31/07/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2240000/0901 - 

PRIMAS DE SEGURO 
MANTENIMIENTO

231,44

2412266 06/08/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2240000/0901 - 

PRIMAS DE SEGURO 
MANTENIMIENTO

165,18

100CR2024-
23094 31/07/2024 RECANVIS VEHICLE 1569 - 

FXZ. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

11,69

100CR2024-
23095 31/07/2024 MATERIAL DE NETEJA. 

BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

82,30

100CR2024-
23096 31/07/2024 RECANVIS VEHICLE 5000 - 

BSH. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

48,75

100CR2024-
23099 31/07/2024 RECANVIS MINIPALA. 

BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

189,62

100CR2024-
23098 31/07/2024 RECANVIS VEHICLE 5000 - 

BSH. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

22,57

100CR2024-
23101 31/07/2024 RECANVIS VEHICLE 3854 - 

CZL. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

11,76

100CR2024-
23102 31/07/2024 RECANVIS VEHICLE 3854-

CZL. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

69,64

100CR2024-
23103 31/07/2024 MATERIAL PER LA BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219902/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
FERRETERÍA

13,03

100CR2024-
23105 31/07/2024 RECANVIS VEHICLE 2842-

CFJ. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

57,92

100CR2024-
23106 31/07/2024 RECANVIS VEHICLE 2842-

CFJ. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L. 030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 

9,90



DIVERSOS

FRAVAR-2922 08/08/2024 RECANVIS VEHICLE 3854-
CZL. BRIGADA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

030000/150/2219909/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 

MANTENIMIENTO - 
DIVERSOS

16,07

2413028 27/08/2024 VESTUARI. BRIGADA B07765845 PLAÇA 18 S.L.
030000/150/2240000/0901 - 

PRIMAS DE SEGURO 
MANTENIMIENTO

107,39

NUM. FACTURAS: 92

IMPORTE TOTAL: 70.220,51€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE.  MARGARITA PALMER.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-946 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 64/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE



P-2400037 24/01/2024

SERVEI D'AMBULÀNCIA 
ASSISTENCIAL DE TIPUS C 
(SUPORT VITAL AVANÇAT) 
AMB T.E.S. I EQUIP METGE 
PER DONAR COBERTURA AL 
FOGUERÓ  de dia 20 de gener 
a Badia Gran. L'organitzava 
l'associació de veïns

B40559502
AMBULANCIAS Y 

SERVICIOS 
VALENCIA SL

060000/924/2279900/1607 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS 
PARTICIPACIÓN 

CIUDADANA

1.040,00

EMIT-A0911 10/04/2024

NORT LABEL ETIQUETAS 13,5 
CM
ROMERO OFFICINALIS M-10,5
LAVANDA DENTATA M-10,5
BIOFERTI UNI 80L
MACETA MADAGASCAR 17CM
MACETA MADAGASCAR 15CM
MACETA MADAGASCAR 13CM

B57028334 JARDIN DE 
LLUCMAJOR SL

060000/924/2279900/1607 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS 
PARTICIPACIÓN 

CIUDADANA

398,55

EMIT-103524 20/04/2024 RAMOS
RAMO 043065728E CERDA ARIAS 

MARIA ISABEL

060000/924/2279900/1607 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS 
PARTICIPACIÓN 

CIUDADANA

100,01

24FE-00290 13/05/2024

LLOGUER SANITARIS PER 
DISSABTE 11 DE MAIG A LA 
PLAÇA DE LES PALMERES 
SEGONS PRESSUPOST 
24PE00380 AMB DATA 
06/05/2024

B57965113 SIMPLY EVENTS 
MALLORCA

060000/924/2279900/1607 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS 
PARTICIPACIÓN 

CIUDADANA

320,82

240004282 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
FESTES B07554207 CA'S SOCIS SL 060000/338/2269901/1104 - 

FIESTAS POPULARES 4,76

240004298 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
FESTES B07554207 CA'S SOCIS SL 060000/338/2269901/1104 - 

FIESTAS POPULARES 28,63

2411135 15/07/2024 VESTUARI. FESTES B07765845 PLAÇA 18 S.L. 060000/338/2269901/1104 - 
FIESTAS POPULARES 647,96

P-2400581 30/07/2024

SERVEI D'AMBULÀNCIA 
TIPUS C (S.V.A.) AMB T.E.S. I 
EQUIP METGE I AMBULÀNCIA 
TIPUS B (S.V.B.) AMB T.E.S. 
PER LA COBERTURA A LES 
FESTES DE LLUCMAJOR ELS 
DIES 10, 12, 13, 14, 26 Y 27 DE 
JULIOL DE 2024

B40559502
AMBULANCIAS Y 

SERVICIOS 
VALENCIA SL

060000/338/2269901/1104 - 
FIESTAS POPULARES 7.195,00

24FE-00568 22/07/2024

LLOGUER SANITARIS. 
FESTES DEL 19 AL 21 DE 
JULIOL 2024 A LA PLAÇA 
ESCORPORA DE TOLLERIC. 
ÁREA DE FESTES

B57965113 SIMPLY EVENTS 
MALLORCA

060000/338/2269901/1104 - 
FIESTAS POPULARES 233,20

24FE-00614 31/07/2024

LLOGUER SANITARIS. 
FESTES DE MAIORIS'24 DEL 
26 AL 28 DE JULIOL 2024 AL 
PARKING DEL CARRER 
DONZELL DE MAIORIS. ÁREA 
DE FESTES

B57965113 SIMPLY EVENTS 
MALLORCA

060000/338/2269901/1104 - 
FIESTAS POPULARES 675,18

NUM. FACTURAS: 10

IMPORTE TOTAL: 10.644,11€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. MARIA DEL PILAR SEGUÍ.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 



continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-940 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 58/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

22FRA-185 22/04/2024 OLI TRACTOR 
DESBROÇADORA B56768120 AVANTERRA TECH, 

S.L.

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
298,23

240002875 11/05/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
TRACTOR DESBROSSADORA B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
16,60

240003207 31/05/2024 MATERIAL FERRETERIA MEDI 
AMBIENT - PLATGES B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/135/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 

PLAYAS
12,84

EMIT-76 31/05/2024 MATERIAL PER PLATGES B57449712 MARINE-POINT S.L.
040000/135/2219900/1501 - 

OTROS SUMINISTROS 
PLAYAS

348,23

FA-20190 31/05/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MEDI AMBIENT B57563009 RIBOT 24 FPM S.L.

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
556,94

FV-CR-01-2024-
000253 31/05/2024 RECANVIS TRACTOR 

DESBROÇADORA B57195273 PNEUMATICS 
SERVERA SL

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
103,56

240003854 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MEDI AMBIENT B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
36,65

240003858 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
PLATGES B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/135/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 

PLAYAS
8,52



240003859 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
CANERA B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

125,95

240003865 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
PLATGES B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/135/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 

PLAYAS
140,87

240003866 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
CANERA B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

38,25

EMIT-20240649 18/06/2024 REVISIÓN CHALECOS 
SALVAVIDAS B57341018

SERVICIOS DE 
MANTENIMIENTO Y 

SEGURIDAD 
NAUTICA GDR, S.L.

040000/135/2269900/1501 - 
GASTOS DIVERSOS 

PLAYAS
93,27

22FRA-336 14/06/2024 RECANVIS PEL TRACTOR. 
MEDI AMBIENT B56768120 AVANTERRA TECH, 

S.L.

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
76,83

22FRA-319 07/06/2024 RECANVIS PEL TRACTOR. 
MEDI AMBIENT B56768120 AVANTERRA TECH, 

S.L.

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
111,10

L0123-703 15/11/2023

33303393 - ESM. SINT. 
KOLMAN SYS K-TR 4 LTS.
68459909 - PRECIO 
COLORANTES KOLSYSTEM 
RAL 4010
PINTAR MOXERES-COD. FAC. 
311 CANERES

B09887506 KOLMER BALEARES 
SL

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

88,16

EMIT-127 30/06/2024 ALIMENTS PELS CANS DE LA 
CANERA A07101850 PRODUCTOS 

MARTIN S.A.

040000/311/2210500/1501 - 
ALIMENTOS PARA 

ANIMALES
490,01

S-127783 02/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
1.255,94

S-209502 02/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
132,01

S-127785 03/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
238,98

S-127786 03/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
214,79

EMIT-38831 28/06/2024 FORMATO GALVANIZADA 
1000X2000X2 A08360000

HIERROS DEL 
MEDITERRANEO, 

S.A.

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

131,24

EMIT-38832 28/06/2024 MALLA GALVA 3000X2000 - 
50X50X4 A08360000

HIERROS DEL 
MEDITERRANEO, 

S.A.

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

77,71

S-209524 10/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
132,01

S-127889 10/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
1.282,54

100CR2024-
21379 30/06/2024 AIGUA DESTILADA. CANERA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

11,72

240004299 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
CANERA B07554207 CA'S SOCIS SL 040000/311/2219900/1501 - 

OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

35,50



SALUD

240004301 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
CANERA B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

5,57

S-127902 12/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
755,89

S-209528 12/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
88,01

S-127903 12/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
298,24

S-127915 14/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
151,74

S-127939 16/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
42,15

S-127943 16/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
194,14

S-209537 16/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
22,00

2024D-24102425 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA - JUNY 
2024 - CANERA MUNICIPAL B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

040000/311/2270000/1501 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA PERRERA 

MUNICIPAL

181,50

1-345 17/07/2024
CONTROL EMISARIOS. 
ESTUDIO MICROBIOLÓGICO. 
(TORRENT DES JUEUS)

B07691454
CENTRE BALEAR DE 
BIOLOGIA APLICADA 

SL

040000/172/2270600/1401 - 
TRABAJOS TECNICOS 

MEDIO AMBIENTE
268,29

S-127962 18/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
83,88

240004644 15/07/2024 JAULAS PERRERAS B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

13,43

240004645 15/07/2024

MATERIAL PLATGES: PALO 
SEÑALES SOCORRISTAS C.Y 
BR. GRILLETE RECTO 
6MM.INOX A4

B07554207 CA'S SOCIS SL
040000/135/2219900/1501 - 

OTROS SUMINISTROS 
PLAYAS

26,91

24-675 24/07/2024

5- RELACIÓ DE LES 
DESPESES VETERINÀRIES I 
DELS MEDICAMENTS 
SUBMINISTRATS ALS 
ANIMALS ACOLLITS A LES 
DEPENDÈNCIES DEL CEPAD, 
SEGONS RELACIÓ ADJUNTA.

G57068603 FUNDACIO NATURA 
PARC

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
164,00

S-128073 30/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
126,45

S-128074 30/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
323,87

S-209581 30/07/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
JULIOL 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
22,00

240004695 30/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
PLATGES B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/135/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 

PLAYAS
31,34



232433815 31/07/2024 REPARACIÓ MAQUINÀRIA. 
MEDI AMBIENT B60990298 3-G HIDRAULICA S L

040000/170/2140000/1501 - 
CONSERVACION 
ELEMENTOS DE 

TRANSPORTE MEDIO 
AMBIENTE

593,07

232434440 31/07/2024 RECANVIS MAQUINÀRIA. 
MEDI AMBIENT B60990298 3-G HIDRAULICA S L

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
85,76

FPA-47366 31/07/2024
RECANVIS 
DESBROSSADORA. MEDI 
AMBIENT

B07122401 LORENZO REYNES 
S.L.

040000/172/2219900/1401 - 
OTROS SUMINISTROS 

MEDIO AMBIENTE
112,02

S-128111 02/08/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
AGOST 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
346,98

S-209594 02/08/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
AGOST 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
44,00

100CR2024-
23114 31/07/2024 AIGUA DESTILADA. CANERA B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

2,35

S-128156 08/08/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
AGOST 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
795,32

S-209608 08/08/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
AGOST 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
88,01

240005006 31/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
PLATGES B07554207 CA'S SOCIS SL

040000/135/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 

PLAYAS
53,91

S-209626 14/08/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
AGOST 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
22,00

S-128200 14/08/2024 SERVEIS DEL MENESCAL. 
AGOST 2024 043153885C DURAN MUNAR 

ANTONIO

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
228,74

31004856-446 16/08/2024 MATERIAL DE PINTURA. 
CANERA A07032394 MALLORQUIMICA 

S.A.

040000/311/2219900/1501 - 
OTROS SUMINISTROS 
ACCIONES PUBLICAS 

SALUD

110,21

24-716 16/08/2024

1-SERVEI DE 24 HORES 
DURANT ELS 365 DIES DE 
L'ANY EN RELACIÓ A 
CONTROL DELS ANIMALS 
DOMÈSTICS ABANDONATS. 
2- GESTIÓ ADMINISTRATIVA. 
3- MANUTENCIÓ I ATENCIÓ 
VETERINÀRIA D'ANIMALS.

G57068603 FUNDACIO NATURA 
PARC

040000/311/2270600/1501 - 
TRABAJOS TECNICOS 

ACCIONES SALUD PUBLICA
8.301,00

NUM. FACTURAS: 57

IMPORTE TOTAL: 19.641,23€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. CATALINA RAYÓ.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 



que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-948 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 66/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

2024/0007 12/04/2024 Menu sopar reis Llucmajor B57542912
BAR RESTAURANTE 

TROPICAL DE 
LLUCMAJOR SL

080000/334/2269900/1606 - 
GASTOS DIVERSOS 

CULTURA
2.304,72

S-5531 31/05/2024 MATERIAL PER CULTURA B07936792
CASEBA 

PROJECTES 
D'EXPLOTACIO SL

050000/334/2219900/1607 - 
OTROS SUMINISTROS 

CULTURA
2,60

2024P0000116 30/01/2024 MALLORCA GUIA TURISTICA 
30/01/2024 A07015845 EDITORA BALEAR, 

S.A.

080000/432/2260200/0809 - 
PUBLICIDAD Y 

PROPAGANDA TURISMO
2.662,00

EMIT-106424 28/06/2024
RAMO FLORES, DIRECTORA 
CORAL CONCIERTO, 
PARROQUIA BADIES

043065728E CERDA ARIAS 
MARIA ISABEL

050000/334/2219900/1607 - 
OTROS SUMINISTROS 

CULTURA
30,00

I407-I407/19 01/07/2024
SERVEI D'ALARMES. JULIOL 
2024. CLAUSTRE SON 
BONAVENTURA

A07044530 TRANSPORTES 
BLINDADOS, S.A.

080000/334/2270100/160A - 
TRABAJOS TECNICOS 

CULTURA (SEGURIDAD)
55,87

24029-F 01/07/2024

Colaboració per la presentació:
22 de juny de 2024 - Llucmajor, 
Claustre de Sant Bonaventura.
Toni Gomila, Marcel Cranc i 
Queralt Albinyana.
UBI PISCES MORIUNTUR "Allà 
on moren els peixos.

B07818503 FONA ARTISTS SL
080000/334/2260200/1610 - 
PUBLICIDAD, PROMOCION 

Y DIFUSION CULTURA
6.655,00

A-20241078 12/07/2024 LONETA LISA A08062846 RIBES & CASALS, 
S.A.

050000/334/2219900/1607 - 
OTROS SUMINISTROS 

CULTURA
68,76



2024D-24102417 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA - JUNY 
2024 - ESCOLA DE MÚSICA B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

080000/334/2270000/1606 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA CULTURA

907,50

2024D-24102427 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - OFICINA TURISME B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

080000/432/2270000/0809 - 
CONTRATO SERVICIO 

LIMPIEZA TURISMO
567,19

240004650 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
CULTURA B07554207 CA'S SOCIS SL

050000/334/2219900/1607 - 
OTROS SUMINISTROS 

CULTURA
76,34

NUM. FACTURAS: 10

IMPORTE TOTAL: 13.329,98€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. . MARIA FRANCISCA LASCOLAS.
Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-945 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 63/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE



EMIT-A0916 10/06/2024 CENTRE FLORAL B57028334 JARDIN DE 
LLUCMAJOR SL

110000/912/2260100/1606 - 
GASTOS DE 

REPRESENTACION Y 
PROTOCOLARIOS

48,00

A-0915 14/06/2024 CENTRE FLORAL B57028334 JARDIN DE 
LLUCMAJOR SL

110000/912/2260100/1606 - 
GASTOS DE 

REPRESENTACION Y 
PROTOCOLARIOS

48,00

1-2403207 26/06/2024 MATERIAL DE NETEJA. 
ADMINISTRACIÓ GENERAL A07058084 SEGURIDAD Y 

LIMPIEZAS, S.A.

110000/920/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

EDIFICIOS MUNICIPALES
16,82

1F14931M 30/06/2024
MANTENIMENT ASCENSORS 
CARRER MARIA ANTÒNIA 
SALVÀ 50. JUNY 2024

A28011153 OTIS MOBILITY SA

110000/920/2130000/1606 - 
CONSERV.MAQUINARIA E 

INSTALACIONES 
ADMON.GRAL.

547,85

S-5669 30/06/2024 Eleccions Europees. AIGUA B07936792
CASEBA 

PROJECTES 
D'EXPLOTACIO SL

110000/912/2260100/1606 - 
GASTOS DE 

REPRESENTACION Y 
PROTOCOLARIOS

48,00

EMIT-106924 05/07/2024 CENTRO PREGÓN
RAMO 043065728E CERDA ARIAS 

MARIA ISABEL

110000/912/2260100/1606 - 
GASTOS DE 

REPRESENTACION Y 
PROTOCOLARIOS

60,02

01F1-00002447 08/07/2024 PAQ. DIN A-4 BLANCO 
GREENING 80GRS 500H PEFC B07642671 REPRESENTACIONE

S INTERMARK S.L.
110000/920/2200000/1606 - 

MATERIAL DE OFICINA 1.058,75

EMIT-107224 10/07/2024 RAM DE FLORS PER 
L'ARENALER DE L'ANY 043065728E CERDA ARIAS 

MARIA ISABEL

110000/912/2260100/1606 - 
GASTOS DE 

REPRESENTACION Y 
PROTOCOLARIOS

60,00

240004274 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ADMINISTRACIÓ GENERAL B07554207 CA'S SOCIS SL

110000/920/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

EDIFICIOS MUNICIPALES
13,53

240004279 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ADMINISTRACIÓ GENERAL B07554207 CA'S SOCIS SL

110000/920/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

EDIFICIOS MUNICIPALES
13,53

240004288 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ADMINISTRACIÓ GENERAL B07554207 CA'S SOCIS SL

110000/920/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

EDIFICIOS MUNICIPALES
33,96

240004290 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
MANTENIMENT B07554207 CA'S SOCIS SL

110000/920/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

EDIFICIOS MUNICIPALES
27,07

EMIT-A0919 13/07/2024 RAM CENTENÀRIA DE 
RESIDÈNCIA 103 B57028334 JARDIN DE 

LLUCMAJOR SL

110000/912/2260100/1606 - 
GASTOS DE 

REPRESENTACION Y 
PROTOCOLARIOS

48,00

EMIT-2014511 30/06/2024 LLOGUER DE CATIFES. JUNY 
2024. SALA MULTIFUNCIONAL B07854508 CITY CLEAN,S.L.

110000/920/2269900/1606 - 
GASTOS DIVERSOS 

ADMON.GRAL.
20,38

2024D-24102422 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA - JUNY 
2024- OFICINES B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

030000/920/2270000/1606 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA OFICINAS

113,44

2024D-24102426 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA - JUNY 
2024 - OAC BADIA GRAN B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

030000/920/2270000/1606 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA OFICINAS

680,63

2024D-24102429 16/07/2024
SERVEI DE NETEJA - JUNY 
2024 - EDIFICI AJUNTAMENT 
ANTIC

B47037577 SAMYL FACILITY 
SERVICES SL

030000/920/2270000/1606 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA OFICINAS

1.134,38

240004638 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ADMINISTRACIÓ GENERAL B07554207 CA'S SOCIS SL

110000/920/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

EDIFICIOS MUNICIPALES
3,27

240004639 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ADMINISTRACIÓ GENERAL B07554207 CA'S SOCIS SL

110000/920/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

EDIFICIOS MUNICIPALES
28,50



240004653 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ADMINISTRACIÓ GENERAL B07554207 CA'S SOCIS SL

110000/920/2219900/1606 - 
OTROS SUMINISTROS 

EDIFICIOS MUNICIPALES
829,98

1G23035M 31/07/2024
MANTENIMENT ASCENSORS 
CARRER MARIA ANTÒNIA 
SALVÀ 50. JULIOL 2024

A28011153 OTIS MOBILITY SA

110000/920/2130000/1606 - 
CONSERV.MAQUINARIA E 

INSTALACIONES 
ADMON.GRAL.

547,85

A24-5908 31/07/2024 MATERIAL OFICINA DIVERS B07834534
DISTRIBUCIONES 

UNIVERSAL 
MALLORCA SL

110000/920/2200000/1606 - 
MATERIAL DE OFICINA 2.257,86

A24-5907 31/07/2024 MATERIAL OFICINA DIVERS B07834534
DISTRIBUCIONES 

UNIVERSAL 
MALLORCA SL

110000/920/2200000/1606 - 
MATERIAL DE OFICINA 1.680,04

1-68 14/08/2024
Quota semestral del servei de 
manteniment de la xarxa MELIB 
(febrer 2024 - juliol 2024)

Q0700740D INSTITUT BALEAR 
ENERGIA

110000/920/2270100/1606 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS ADMON.GRAL.
3.509,48

NUM. FACTURAS: 24

IMPORTE TOTAL: 12.829,34€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. MARIA INMACULADA PÉREZ.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-941 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:



Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 59/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

2024D-24101747 03/06/2024 NETEJA CM DEPORTES 
ARENAL - MAIG 2024 B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

100002/340/2270000/0407 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA SERVICIOS 

DEPORTIVOS

6.788,10

2024D-24101748 03/06/2024 NETEJA CM DEPORTES 
LLUCMAJOR - MAIG 2024 B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

100002/340/2270000/0407 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA SERVICIOS 

DEPORTIVOS

2.568,23

2470005236 31/05/2024
SUPPORT
Placa de soporte
Servicios

A62301338 TECHNOGYM 
TRADING, SA

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
959,29

AA-2400181 31/05/2024 MATERIAL DE FONTANERIA. 
ESPORTS B56804487 HIDRO BALEAR 

GROUP 84, S.L.U.

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
145,72

F-23492 30/05/2024

CONTROL D'AIGUA I 
LEGIONELA PISCINES DE 
LLUCMAJOR I S'ARENAL. 
MAIG 2024

B07805906 EUROIFINS CIDESAL 
SLU

100002/340/2269900/0407 - 
GASTOS DIVERSOS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
230,77

24FA029632 27/03/2024

Servicio preventivo contra la 
legionelosis - CAMPO 
MUNICIPAL DE DEPORTES 
S'ARENAL

A82850611 ISS HIGIENE 
AMBIENTAL 3D, S.A.

100002/340/2279900/0901 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS SERVICIOS 
DEPORTIVOS

423,50

24FA066041 11/06/2024

DESINFECCION POR 
POSITIVO EN ACUMULADOR 
+ RED ACS. CAMPO 
MUNICIPAL DE DEPORTES 
S'ARENAL

A82850611 ISS HIGIENE 
AMBIENTAL 3D, S.A.

100002/340/2279900/0901 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS SERVICIOS 
DEPORTIVOS

307,74

24FA029633 27/03/2024
Servicio preventivo contra la 
legionelosis. PISCINA 
MUNICIPAL LLUCHMAJOR

A82850611 ISS HIGIENE 
AMBIENTAL 3D, S.A.

100002/340/2279900/0901 - 
TRABAJOS OTRAS 

EMPRESAS SERVICIOS 
DEPORTIVOS

544,50

4-2400060 14/06/2024
RECANVIS PER LA 
MAQUINÀRIA DE LES 
PISCINES MUNICIPALS

A07058084 SEGURIDAD Y 
LIMPIEZAS, S.A.

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
225,79

4-2400059 14/06/2024 RECANVIS GRIFO PISCINES. 
ESPORTS A07058084 SEGURIDAD Y 

LIMPIEZAS, S.A.

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
74,90

2470006349 30/06/2024 MATERIAL PER ESPORTS A62301338 TECHNOGYM 
TRADING, SA

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
211,02

F-467126 30/06/2024 MATERIAL DE FONTANERIA. 
ESPORTS B57414187 BONGRUP 

BALEARES S.L

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
734,97

F-467128 30/06/2024 MATERIAL DE FONTANERIA. 
ESPORTS B57414187 BONGRUP 

BALEARES S.L

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
271,62

AA-2400238 30/06/2024 MATERIAL FONTANERIA. 
ESPORTS B56804487 HIDRO BALEAR 

GROUP 84, S.L.U.

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
174,81

F-23763 27/06/2024

CONTROL D'AIGUA I 
LEGIONELA PISCINES DE 
LLUCMAJOR I S'ARENAL. 
MJUNY 2024

B07805906 EUROIFINS CIDESAL 
SLU

100002/340/2269900/0407 - 
GASTOS DIVERSOS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
307,26

086165050166 
0661-

PNR401N028525
6

01/07/2024

340 - GAS C/ MATEU 
MONSERRAT-PISCINA 
MUNICIPAL DEL 24/05/2024 al 
26/06/2024

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
4.432,27



086163482220 
0537-

PPR401N006369
5

12/06/2024

340 - GAS AVENIDA EUROPA-
MUNICIPAL, VESTUARIOS 
S'ARENAL 25/03/2024 al 
27/05/2024

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
123,89

086163474631 
0894-

PPR401N006711
5

02/07/2024
340 - GAS AVENIDA EUROPA-
MUNICIPAL PISCINA 
24/05/2024 al 27/06/2024

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
1.970,10

086163474697 
0691-

PPR401N006711
6

02/07/2024

340 - GAS AVENIDA EUROPA-
MUNICIPAL PABELLON 
S'ARENAL 24/05/2024 al 
27/06/2024

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
255,92

086164352589 
0491-

PMR401N036222
5

01/07/2024
340 - GAS C/COMPLEJO 
POLIESPORT S'ARENAL 
24/05/2024 al 26/06/2024

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
1.084,06

086165050166 
0655-

PNR401N025698
7

06/06/2024

340 - GAS C/ MATEU 
MONSERRAT-PISCINA 
MUNICIPAL DEL 25/04/2024 al 
24/05/2024

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
13.828,21

240004261 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
38,87

240004262 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
5,14

240004263 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
24,20

240004266 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
38,76

240004267 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
58,71

240004268 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
6,04

240004269 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
35,39

240004270 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
15,32

240004271 11/07/2024 CIERRAPUERTAS TELESCO 
PISCINAS ARENAL B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
1.394,21

240004272 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
49,17

240004277 11/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
ESPORTS B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
62,86

EMIT-2014509 30/06/2024 LLOGUER DE CATIFES. JUNY 
2024. PISCINES B07854508 CITY CLEAN,S.L.

100002/340/2269900/0407 - 
GASTOS DIVERSOS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
30,56

EMIT-2014510 30/06/2024 LLOGUER DE CATIFES. JUNY 
2024. POLIESPORTIUS B07854508 CITY CLEAN,S.L.

100002/340/2269900/0407 - 
GASTOS DIVERSOS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
50,94

2024D-24102412 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - CM ESPORTS ARENAL B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

100002/340/2270000/0407 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA SERVICIOS 

DEPORTIVOS

3.035,59



2024D-24102413 16/07/2024
SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - CM ESPORTS 
LLUCMAJOR

B47037577 SAMYL FACILITY 
SERVICES SL

100002/340/2270000/0407 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA SERVICIOS 

DEPORTIVOS

1.533,67

2024D-24102415 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - PISCINES LLUCMAJOR B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

100002/340/2270000/0407 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA SERVICIOS 

DEPORTIVOS

4.832,44

2024D-24102416 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - PISCINA ARENAL B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

100002/340/2270000/0407 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA SERVICIOS 

DEPORTIVOS

3.720,75

F-17703 12/07/2024 Metacrilats de 2,625 m X 1,25 
mEspesor 5 m/m. ESPORTS B07755614

NOU SIGNE ESTUDI 
DE SENYALETICA 

SLU

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
1.385,45

240004697 30/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
VIVERO B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
2,12

240004700 30/07/2024 MATERIAL DE FONTANERIA. 
VIVERO B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
79,57

240004705 30/07/2024 MATERIAL DE FONTANERIA. 
VIVERO B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
8,01

240004706 30/07/2024 MATERIAL DE FONTANERIA. 
VIVERO B07554207 CA'S SOCIS SL

100002/340/2219900/0407 - 
OTROS SUMINISTROS 

SERVICIOS DEPORTIVOS
2,46

S24-746 31/07/2024
MANTENIMENT 
D'INSTAL·LACIONS 
AQUÀTIQUES. JULIOL 2024

B62538228 LLOP GESTIO 
ESPORTIVA SL

100002/340/2270001/0901 - 
CONTRATO 

MANTENIMIENTO PISCINAS 
LLUCMAJOR Y S'ARENAL

5.656,54

S24-799 31/07/2024

SERVEI PER A 
L'ORGANITZACIÓ I 
DINAMITZACIÓ D'ACTIVITATS 
FÍSIQUES, SERVEI DE 
SOCORRISME AQUÀTIC, 
RECEPCIÓ I ACTIVITATS DE 
CAMPUS A LES PISCINES DE 
LLUCMAJOR I S'ARENAL. 
JULIOL 2024

B62538228 LLOP GESTIO 
ESPORTIVA SL

100002/340/2270001/0901 - 
CONTRATO 

MANTENIMIENTO PISCINAS 
LLUCMAJOR Y S'ARENAL

32.437,16

086164352589 
0506-

PMR401N039575
7

30/07/2024

340 - GAS C/COMPLEJO 
POLIESPORT S?ARENAL (26-
06-2024 - 23-07-2024) 
ESPORTS

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
568,00

086163474697 
0706-

PPR401N007283
6

31/07/2024
340 - GAS AVENIDA EUROPA-
MUNICIPAL PABELLON (27-06-
2024 - 23-07-2024) ESPORTS

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
234,74

086163474631 
0900-

PPR401N007275
5

30/07/2024
340 - GAS AVENIDA EUROPA-
MUNICIPAL PISCINA (27-06-
2024 - 23-07-2024) ESPORTS

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
964,67

086165050166 
0674-

PNR401N031215
1

01/08/2024

340 - GAS C/ MATEU 
MONSERRAT-PISCINA 
MUNICIPAL (26-06-2024 - 23-
07-2024). ESPORTS

A81948077 ENDESA ENERGIA 
SAU

100002/340/2210200/0407 - 
GAS INSTALACIONES 

DEPORTIVAS
1.780,65

S24-862 31/08/2024
MANTENIMENT 
D'INSTAL·LACIONS 
AQUÀTIQUES. AGOST 2024

B62538228 LLOP GESTIO 
ESPORTIVA SL

100002/340/2270001/0901 - 
CONTRATO 

MANTENIMIENTO PISCINAS 
LLUCMAJOR Y S'ARENAL

5.656,54

S24-874 31/08/2024

SERVEI PER A 
L'ORGANITZACIÓ I 
DINAMITZACIÓ D'ACTIVITATS 
FÍSIQUES, SERVEI DE 
SOCORRISME AQUÀTIC, 
RECEPCIÓ I ACTIVITATS DE 
CAMPUS A LES PISCINES DE 
LLUCMAJOR I S'ARENAL. 

B62538228 LLOP GESTIO 
ESPORTIVA SL

100002/340/2270001/0901 - 
CONTRATO 

MANTENIMIENTO PISCINAS 
LLUCMAJOR Y S'ARENAL

29.474,78



AGOST 2024

NUM. FACTURAS: 51

IMPORTE TOTAL: 128.845,98€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. MARIA CRISTINA POMAR.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-A-2024-939 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 57/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent per evitar l’enriquiment injust que 
imposa a aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut 

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

EMIT-172 27/03/2024 RECANVIS VEHICLE 4320-
KMZ. BRIGADA A07019219 DIBAUTOPLUS SA

070000/231/2219900/0102 - 
OTROS SUMINISTROS 

ACCIÓN SOCIAL
456,96

0A96789M 01/04/2024

MANTENIMENT 
D'ASCENSORS. SEGON 
TRIMESTRE 2024. C/ REI 
JAUME I, 7 BIBLIOTECA

B08708273 CRUXENT EDELMA 
ASPE, SLU

080000/334/2130000/1606 - 
CONSERVACION 

MAQUINARIA CULTURA
367,32



USAIS240600001 01/06/2024 SERVEI TELEFÒNIC (18 Abr. a 
17 May. 24) U86992575

UNION TEMPORAL 
DE EMPRESAS UTE 

CCCXVIII

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
1.275,40

2407937 31/05/2024 UNIFORMES S.A.D. B07765845 PLAÇA 18 S.L.
070000/231/2219900/0102 - 

OTROS SUMINISTROS 
ACCIÓN SOCIAL

31,82

EMIT-00061 04/06/2024 REPARACIÓ CÀMERA 
S'ARENAL B67828889 IB SEGURETAT, SL

070000/920/2270603/0802 - 
TRABAJOS TECNICOS 

INFORMATICOS
763,56

HE24-R-42 15/05/2024 SERVEI TELEFÒNIC 15-04-
2024 - 14-05-2024 A80907397 VODAFONE ESPAÑA 

SAU

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
519,66

100CR2024-
15660 31/05/2024 RECANVIS VEHICLE 2697-

FFT. SERVEIS SOCIALS B07260979 EQUIPAMOVIL,S.L.
070000/231/2219900/0102 - 

OTROS SUMINISTROS 
ACCIÓN SOCIAL

134,81

240003856 15/06/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
SERVEIS SOCIALS B07554207 CA'S SOCIS SL

070000/231/2219900/0102 - 
OTROS SUMINISTROS 

ACCIÓN SOCIAL
2,29

7995928039 19/06/2024

INSPECCIÓ ASCENSORS C/   
TERRAL, S/N - 3ª EDAD  
S'ARENAL ASCENSOR-Nº RAE 
12449 F. Inspección: 11/06/24 
Inspección: PERIODICA  Nº 
Acta: 07/06/0271/24

A84395078
SGS INSPECCIONES 
REGLAMENTARIAS 

S.A.

070000/337/2130000/0308 - 
CONSERVACION 

MAQUINARIA TERCERA 
EDAD

181,50

2-2/2024 24/06/2024 MEDICAMENTS 
BENEFICIÈNCIA 074185122W GOMIS HURTADO 

EVA
070000/231/48000/0201 - 

ATENCIONES BENEFICAS 62,08

HE24-R-52 15/06/2024 SERVEI TELEFÒNIC 15-05-
2024 - 14-06-2024 A80907397 VODAFONE ESPAÑA 

SAU

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
519,66

60-F455-001334 28/06/2024

FACTURACION 
PERSONALIZADA 
MODALIDAD: CARGO UNICO 
IVA - Abono/Ref.Factura: 
455586432 - Periodo regular de 
cuotas: 01/06/2024 a 
30/06/2024 - Periodo regular de 
tráficos: 01/05/2024 a 
31/05/2024 - TELEFONIA 
BASICA - CUOTAS DE ABONO
TELEFONIA BASICA - 
CONSUMOS

A82018474 TELEFONICA DE 
ESPAÑA SAU

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
18,20

90CMUT0D0009 28/06/2024 SERVEI TELEFÒNIC. JUNY 
2024 U86992575

UNION TEMPORAL 
DE EMPRESAS UTE 

CCCXVIII

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
1.457,75

CBF2024-169094 02/07/2024

Acceso Básico 7M/2M ( 
01/07/2024 - 31/07/2024 ) 
Línea de teléfono IP ( 
01/07/2024 - 31/07/2024 ) 
Consumo telefónico 871251657 
( 01/06/2024 - 30/06/2024 ) 
1000 minutos fijos y móviles 
España ( 01/07/2024 - 
31/07/2024 )

B57333601
SOLUCIONES 

CORPORATIVAS IP, 
SL

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
56,36

USAIS240700001 01/07/2024 SERVEI TELEFÒNIC (18 May. 
a 17 Jun. 24) U86992575

UNION TEMPORAL 
DE EMPRESAS UTE 

CCCXVIII

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
1.598,20

F2024-
9370471886 03/07/2024

MANTENIMENT DE LES 
APLICACIONS 
INFORMÀTIQUES. 2n 
TRIMESTRE 2024

A81608077 T-SYSTEMS
070000/920/2270603/0802 - 

TRABAJOS TECNICOS 
INFORMATICOS

17.845,93

2024D-24102421 16/07/2024 SERVEI DE NETEJA. JUNY 
2024 - SES GOTLEVES B47037577 SAMYL FACILITY 

SERVICES SL

070000/231/2270000/0102 - 
CONTRATO SERVICIO 
LIMPIEZA SERVICIOS 

SOCIALES

1.134,38

240004652 15/07/2024 SIKAFLEX-11 FC 300 CC GRIS 
UD
SELLAR MOSQUITEROS 

B07554207 CA'S SOCIS SL
070000/231/2219900/0102 - 

OTROS SUMINISTROS 
ACCIÓN SOCIAL

45,54



SERVICIOS SOCIALES

60-G455-001316 28/07/2024 SERVEI TELEFÒNIC JUNY 
2024 A82018474 TELEFONICA DE 

ESPAÑA SAU

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
17,79

90CMUT0D0010 26/07/2024 SERVEI TELEFÒNIC ( 1 Jul. 24 
a 31 Jul. 24 ) U86992575

UNION TEMPORAL 
DE EMPRESAS UTE 

CCCXVIII

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
1.457,75

1-2403703 16/07/2024 GUANTES. SERVEIS SOCIALS A07058084 SEGURIDAD Y 
LIMPIEZAS, S.A.

070000/231/2219900/0102 - 
OTROS SUMINISTROS 

ACCIÓN SOCIAL
339,68

CBF2024-198223 02/08/2024
CONNEXIÓ INTERNET + 
LINEA TELEFÒNICA ( 
01/08/2024 - 31/08/2024 )

B57333601
SOLUCIONES 

CORPORATIVAS IP, 
SL

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
56,36

USAIS240800001 01/08/2024 SERVEI TELEFÒNIC (18 JUN. 
A 17 JUL. 24) U86992575

UNION TEMPORAL 
DE EMPRESAS UTE 

CCCXVIII

070000/920/2220000/1610 - 
SERVICIO COMUNICACIÓN 

ADMON.GRAL.
1.628,30

999382894864 
0929-

SPR401N013851
3

22/07/2024

337 - GAS C/ TERRAL-Nº 41 
LOC-03 ED.PERSO.MAJ (14-
05-2024 - 08-07-2024). 
TERCERA EDAT

B82846825

ENDESA ENERGIA 
XXI 

COMERCIALIZADOR
A DE REFERENCIA, 

S.L., S.U

070000/337/2210200/0308 - 
GAS CENTROS TERCERA 

EDAD
9,75

NUM. FACTURAS: 24

IMPORTE TOTAL: 29.981,05€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la hisenda municipal.
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE DEL PATRONAT DE LA RESIDÈNCIA. MARIA CRISTINA 
POMAR. 

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-R-2024-105 que manifesta  la necessitat de 
procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.



L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI)  i 9 vots en contra (PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR, MES S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 07/2024 dels documents 
acreditatius de despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents 
aplicacions pressupostàries del pressupost de l’organisme autònom del patronat de la Residència 
vigent per evitar l’enriquiment injust que imposa a aquesta administració la compensació del 
benefici econòmic rebut .

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

JUNIO-2024 30/06/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS 
JUNY 2024 043017086W JIMENEZ MARIN 

HILARIO

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
1.014,55

000100002812 30/06/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS 
JUNY 2024 B57277980 COMPAÑIA HORECA 

DE MALLORCA, S.L.

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
767,00

2024-23177 01/07/2024

SERVEI DE PREVENCIÓ 
RISCS LABORALS. SEGON 
TRIMESTRE 2024. 
RESIDÈNCIA

B57383481 PREVIS, S.L.U
130000/231/2279900/0901 - 

TRAB. REALIZ. OTRAS 
EMPRESAS

666,61

1-2417349 02/07/2024 PRODUCTES DE NETEJA 042992905V ABRINES REUS 
LORENZO

130000/231/2211000/0901 - 
MATERIAL LIMPIEZA 2.190,90

EMIT-22407192 30/06/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS B57216335 MANUELTORRECILL
AS RAMIREZ, SL

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
522,13

YF01-
7450467933 30/06/2024 AIGUA EN BARRALS. JUNY 

2024 B66622846
COMERCIAL 

MALLORQUINA DE 
BEGUDES S.L.

130000/231/2210100/1606 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 298,97

FV/2024/06/0117
1 30/06/2024

ENTREGA I/O RETIRADA DEP. 
SANITARIS I DE RESIDUS 
SANITARIS GRUPO III. JUNY 
2024

B07047525 ADALMO S.L.
130000/231/2279900/0901 - 

TRAB. REALIZ. OTRAS 
EMPRESAS

123,86

S-5624 30/06/2024 PILES I ESPELMES B07936792
CASEBA 

PROJECTES 
D'EXPLOTACIO SL

130000/231/2219900/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 7,45

S-5625 30/06/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS B07936792
CASEBA 

PROJECTES 
D'EXPLOTACIO SL

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
691,58

FVM-023427 30/06/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07068232
CARNES Y 

ALIMENTOS MAS 
CRESPO, S A

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
745,56

2024EMIT-324 08/07/2024 ANÀLISI DE LEGIONELA B16669319 COFIGU CONTROL 
DE PLAGUES S.L.

130000/231/2279900/0901 - 
TRAB. REALIZ. OTRAS 

EMPRESAS
3.343,23

FAUTO20240052
9 15/05/2024 MATERIAL DE 

CONSTRUCCIÓ. RESIDÈNCIA B07933716 MAGATZEM SES 
FORQUES SL

130000/231/2219900/0901 - 
OTROS SUMINISTROS 12,61

CI0923074224 15/07/2024 SERVEI TELEFÒNIC (15-06-
2024 - 14-07-2024) A80907397 VODAFONE ESPAÑA 

SAU
130000/231/2220000/0904 - 

COMUNICACIONES 113,36

EMIT-080195824 19/06/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

75,04

EMIT-080211124 03/07/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

99,24

240004624 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
RESIDÈNCIA B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 44,48

240004625 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 27,95



RESIDÈNCIA OTROS SUMINISTROS

240004626 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
RESIDÈNCIA B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 28,86

240004627 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
RESIDÈNCIA B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 18,00

240004629 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
RESIDÈNCIA B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 43,56

240004628 15/07/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
RESIDÈNCIA B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 10,24

0097588611 24/07/2024 PROPANO 35KG X 5 A28076420 REPSOL BUTANO, 
SA

130000/231/2210200/1606 - 
GAS 368,75

000100003559 31/07/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS B57277980 COMPAÑIA HORECA 
DE MALLORCA, S.L.

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
733,17

A24-5884 31/07/2024 MATERIAL D'OFICINA. 
RESIDÈNCIA B07834534

DISTRIBUCIONES 
UNIVERSAL 

MALLORCA SL

130000/231/2200000/1606 - 
MATERIAL DE OFICINA 108,27

JULIO-2024 31/07/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS 
JULIOL 2024 043017086W JIMENEZ MARIN 

HILARIO

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
1.273,67

YF01-
7450486169 31/07/2024 AIGUA EN BARRALS. JULIOL 

2024 B66622846
COMERCIAL 

MALLORQUINA DE 
BEGUDES S.L.

130000/231/2210100/1606 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 480,14

FV/2024/07/0099
7 31/07/2024

ENTREGA I/O RETIRADA DEP. 
SANITARIS I DE RESIDUS 
SANITARIS GRUPO III. JULIOL 
2024

B07047525 ADALMO S.L.
130000/231/2279900/0901 - 

TRAB. REALIZ. OTRAS 
EMPRESAS

153,56

EMIT-22408675 31/07/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS B57216335 MANUELTORRECILL
AS RAMIREZ, SL

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
800,37

1-2417405 05/08/2024 PRODUCTES DE NETEJA 042992905V ABRINES REUS 
LORENZO

130000/231/2211000/0901 - 
MATERIAL LIMPIEZA 1.060,11

S-5773 31/07/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS B07936792
CASEBA 

PROJECTES 
D'EXPLOTACIO SL

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
621,68

S-5774 31/07/2024 PRODUCTES DE NETEJA B07936792
CASEBA 

PROJECTES 
D'EXPLOTACIO SL

130000/231/2211000/0901 - 
MATERIAL LIMPIEZA 12,00

FVM-024303 31/07/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07068232
CARNES Y 

ALIMENTOS MAS 
CRESPO, S A

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
846,74

75202419900020
006430 13/08/2024

ASSEGURANÇA RESIDÈNCIA 
PÒLISSA: :0781680217311 
REBUT 8583053195

A28141935

MAPFRE ESPAÑA 
COMPAÑIA  DE 

SEGUROS Y 
REASEGUROS S A

130000/231/2240000/0901 - 
PRIMAS DE SEGURO 2.297,14

NUM. FACTURAS: 33

IMPORTE TOTAL: 19.600,78€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la Hisenda de l’organisme autònom del patronat de 
la Residència.

MODIFICACIÓ PRESSUPOSTARIA 2024-40, EN LA MODALITAT DE CRÈDIT 
EXTRAORDINARI, PER L’ADQUISICIÓ D’UNA GRUA I DOS FURGONS PER 
SENYALITZACIÓ.



ANTECEDENTS DE FET 

L’Ajuntament de Llucmajor, va aprovar en data 20 de febrer de 2024, la liquidació de l’exercici 
2023 (Decret 2024000584). De la liquidació definitiva es poden extreure les següents dades: 
- Romanent de Tresoreria per a despeses generals: 44.748.658,74 €
- Capacitat de finançament (en termes SEC): 5.742.927,46 €
Consta a l’expedient una memòria justificativa on es posa de manifest la necessitat de dur a terme 
una modificació pressupostaria per tal de dotar crèdit a l’aplicació pressupostaria corresponent per 
dur a terme les inversions del departament de policia local  de Llucmajor. Concretament, es pretén 
dur a terme l’adquisició d’una grua i dos furgons pel departament de senyalització.
LEGISLACIÓ APLICABLE

 Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera 
(LOEPSF).

 Llei 7/1985,de 2 d’abril Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL).
 Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, Reglament de desenvolupament de la Llei de 

Estabilitat Pressupostaria, en la seva aplicació a les entitats locals.
 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que es desenvolupa el capítol primer del títol sisè 

de la Llei 39/1988, en matèria de pressuposts. 
 Ordre Ministerial EHA/3565/2008 de 3 de desembre, per la que s’estableix l’estructura dels 

pressuposts de les Entitats Locals.
 Ordre Ministerial HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la que s’aprova la Instrucció del 

Model Normal de Comptabilitat.
 Ordre Ministerial HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les 

obligacions de subministrament d’informació previstes en la LOEPSF. 
 Manual de càlcul del dèficit en comptabilitat nacional adaptat a les Corporacions Locals, 

publicat per la Intervenció General de l'Administració de l'Estat.
 Real Decreto 424/2017, de 28 de abril, pel qual es regula el règim jurídic de control intern 

de les entitats del Sector Públic Local
 Real Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris 

d’Administració Local amb Habilitació de Caràcter Nacional.
 Bases d’execució pressupostaria.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER.- En virtut del que s'estableix a l’ art. 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora 
de les Bases de Règim Local (en endavant, LRBRL), que deriva la regulació al TRLRHL 
concretament al seu article 177.2 que estableix que l'òrgan competent per a l'adopció d'aquesta 
Resolució és el Ple de la Corporació.

SEGON.- La secció 2ª del capítol I del Títol VI del TRLRHL, regula les modificacions 
pressupostaries de les entitats locals. Concretament al seu article 177 regula els crèdits 
extraordinaris i suplements de crèdit. Així mateix el RD 500/90 regula al seu article 35 i següents, 
els crèdits extraordinaris i els suplements de crèdit. 
TERCER.- L’article 36 del RD 500/90 estableix que: “Artículo 36. 1. Los créditos extraordinarios 
y suplementos de crédito, se podrán financiar indistintamente con alguno o algunos de los 
siguientes recursos: a) Con cargo al Remanente Líquido de Tesorería, calculado de acuerdo 
con lo establecido en los artículos 101 a 104. b) Con nuevos o mayores ingresos efectivamente 
recaudados sobre los totales previstos en algún concepto del Presupuesto corriente. c) 
Mediante anulaciones o bajas de créditos de otras partidas del Presupuesto vigente no 
comprometidas, cuyas dotaciones se estimen reducibles sin perturbación del respectivo 
servicio.”



L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 16 vots a favor (PP, VOX, ASI, PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR )  i 4 abstencions 
(MES, S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

PRIMER.-  Aprovar la modificació pressupostària 2024/40 en la modalitat de crèdit 
extraordinari conforme a l’article 177 del TRLRHL, relatiu als crèdits extraordinaris i suplements de 
crèdit, per dur a terme les inversions del departament de policia local de Llucmajor.

SEGON.-  Acordar l’aplicació al pressupost del documents comptables de la present 
modificació, en els següents termes:

Increment en les aplicacions pressupostaries de despesa:
APLICACIÓ DESCRIPCIÓ                                                          IMPORT
012000-132-6240007 Grua i 2 furgons Policia                                      272.250,00 €
Increment en els conceptes d’ingrés:
APLICACIÓ DESCRIPCIÓ                                                       IMPORT
87001              Romanent de tresoreria per a despeses generals               272.250,00 €

TERCER.- Donar trasllat de la present resolució a la Intervenció perquè en prengueu coneixement 
i efecte

MODIFICACIÓ 2024-41, EN LA MODALITAT DE CRÈDIT EXTRAORDINARI, PER LA 
REFORMA DEL QUARTER DE LA POLICIA LOCAL DE LLUCMAJOR.
ANTECEDENTS DE FET 

L’Ajuntament de Llucmajor, va aprovar en data 20 de febrer de 2024, la liquidació de l’exercici 
2023 (Decret 2024000584). De la liquidació definitiva es poden extreure les següents dades: 
- Romanent de Tresoreria per a despeses generals: 44.748.658,74 €
- Capacitat de finançament (en termes SEC): 5.742.927,46 €
Consta a l’expedient una memòria justificativa on es posa de manifest la necessitat de dur a terme 
una modificació pressupostaria per tal de dotar crèdit a l’aplicació pressupostaria corresponent per 
dur a terme les inversions del departament de policia local de Llucmajor. Concretament, es pretén 
dur a terme una reformar del quarter de la policia.
LEGISLACIÓ APLICABLE

 Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera 
(LOEPSF).

 Llei 7/1985,de 2 d’abril Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL).
 Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, Reglament de desenvolupament de la Llei de 

Estabilitat Pressupostaria, en la seva aplicació a les entitats locals.
 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que es desenvolupa el capítol primer del títol sisè 

de la Llei 39/1988, en matèria de pressuposts. 
 Ordre Ministerial EHA/3565/2008 de 3 de desembre, per la que s’estableix l’estructura dels 

pressuposts de les Entitats Locals.
 Ordre Ministerial HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la que s’aprova la Instrucció del 

Model Normal de Comptabilitat.
 Ordre Ministerial HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les 

obligacions de subministrament d’informació previstes en la LOEPSF. 
 Manual de càlcul del dèficit en comptabilitat nacional adaptat a les Corporacions Locals, 

publicat per la Intervenció General de l'Administració de l'Estat.



 Real Decreto 424/2017, de 28 de abril, pel qual es regula el règim jurídic de control intern 
de les entitats del Sector Públic Local

 Real Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris 
d’Administració Local amb Habilitació de Caràcter Nacional.

 Bases d’execució pressupostaria.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER.- En virtut del que s'estableix a l’ art. 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora 
de les Bases de Règim Local (en endavant, LRBRL), que deriva la regulació al TRLRHL 
concretament al seu article 177.2 que estableix que l'òrgan competent per a l'adopció d'aquesta 
Resolució és el Ple de la Corporació.

SEGON.- La secció 2ª del capítol I del Títol VI del TRLRHL, regula les modificacions 
pressupostaries de les entitats locals. Concretament al seu article 177 regula els crèdits 
extraordinaris i suplements de crèdit. Així mateix el RD 500/90 regula al seu article 35 i següents, 
els crèdits extraordinaris i els suplements de crèdit. 
TERCER.- L’article 36 del RD 500/90 estableix que: “Artículo 36. 1. Los créditos extraordinarios 
y suplementos de crédito, se podrán financiar indistintamente con alguno o algunos de los 
siguientes recursos: a) Con cargo al Remanente Líquido de Tesorería, calculado de acuerdo 
con lo establecido en los artículos 101 a 104. b) Con nuevos o mayores ingresos efectivamente 
recaudados sobre los totales previstos en algún concepto del Presupuesto corriente. c) 
Mediante anulaciones o bajas de créditos de otras partidas del Presupuesto vigente no 
comprometidas, cuyas dotaciones se estimen reducibles sin perturbación del respectivo 
servicio.”

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 16 vots a favor (PP, VOX, ASI, PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR )  i 4 abstencions 
(MES, S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

PRIMER.-  Aprovar la modificació pressupostària 2024/41 en la modalitat de crèdit 
extraordinari conforme a l’article 177 del TRLRHL, relatiu als crèdits extraordinaris i suplements de 
crèdit, per dur a terme les inversions del departament de policia local de Llucmajor.

SEGON.-  Acordar l’aplicació al pressupost del documents comptables de la present 
modificació, en els següents termes:

Increment en les aplicacions pressupostaries de despesa:
APLICACIÓ DESCRIPCIÓ                                      IMPORT
012000-132-6220002 Reforma quarter Policia                       61.710,00 €
Increment en els conceptes d’ingrés:
APLICACIÓ       DESCRIPCIÓ                                                      IMPORT
87001      Romanent de tresoreria per a despeses generals            61.710,00 €

TERCER.- Donar trasllat de la present resolució a la Intervenció perquè en prengueu coneixement 
i efecte.

MODIFICACIÓ PRESSUPOSTARIA 2024-42, EN LA MODALITAT DE SUPLEMENT DE 
CRÈDIT, PER L’APLICACIÓ PRESSUPOSTARIA DE LA SUBVENCIÓ DE L’ASSOCIACIO 
EMAE.

ANTECEDENTS DE FET



L’ajuntament de Llucmajor va aprovar endata 20 de febrer de 2024 la liquidació de l’exercici 
2023 (Decret 2024000584). De la liquidació definitiva es poden extreure les següents dades:

-  Romanent de Tresoreria per a despeses generals: 44.748.658,74 €

- Capacitat de finançament (en termes SEC): 5.742.927,46 €
Consta a l’expedient una memòria justificativa on es posa de manifest la necessitat de dur a terme 
una modificació pressupostaria per tal de dotar crèdit a l’aplicació pressupostaria corresponent per 
dur a terme les inversions del departament de policia local  de Llucmajor. Concretament, es pretén 
dur a terme l’adquisició d’una grua i dos furgons pel departament de senyalització.

LEGISLACIÓ APLICABLE

 Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera 
(LOEPSF).

 Llei 7/1985,de 2 d’abril Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL).
 Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, Reglament de desenvolupament de la Llei de 

Estabilitat Pressupostaria, en la seva aplicació a les entitats locals.
 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que es desenvolupa el capítol primer del títol sisè 

de la Llei 39/1988, en matèria de pressuposts. 
 Ordre Ministerial EHA/3565/2008 de 3 de desembre, per la que s’estableix l’estructura dels 

pressuposts de les Entitats Locals.
 Ordre Ministerial HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la que s’aprova la Instrucció del 

Model Normal de Comptabilitat.
 Ordre Ministerial HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les 

obligacions de subministrament d’informació previstes en la LOEPSF. 
 Manual de càlcul del dèficit en comptabilitat nacional adaptat a les Corporacions Locals, 

publicat per la Intervenció General de l'Administració de l'Estat.
 Real Decreto 424/2017, de 28 de abril, pel qual es regula el règim jurídic de control intern 

de les entitats del Sector Públic Local
 Real Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris 

d’Administració Local amb Habilitació de Caràcter Nacional.
 Bases d’execució pressupostaria.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER.- En virtut del que s'estableix a l’ art. 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora 
de les Bases de Règim Local (en endavant, LRBRL), que deriva la regulació al TRLRHL 
concretament al seu article 177.2 que estableix que l'òrgan competent per a l'adopció d'aquesta 
Resolució és el Ple de la Corporació.

SEGON.- La secció 2ª del capítol I del Títol VI del TRLRHL, regula les modificacions 
pressupostaries de les entitats locals. Concretament al seu article 177 regula els crèdits 
extraordinaris i suplements de crèdit. Així mateix el RD 500/90 regula al seu article 35 i següents, 
els crèdits extraordinaris i els suplements de crèdit. 
TERCER.- L’article 36 del RD 500/90 estableix que: “Artículo 36. 1. Los créditos extraordinarios 
y suplementos de crédito, se podrán financiar indistintamente con alguno o algunos de los 
siguientes recursos: a) Con cargo al Remanente Líquido de Tesorería, calculado de acuerdo 
con lo establecido en los artículos 101 a 104. b) Con nuevos o mayores ingresos efectivamente 
recaudados sobre los totales previstos en algún concepto del Presupuesto corriente. c) 
Mediante anulaciones o bajas de créditos de otras partidas del Presupuesto vigente no 
comprometidas, cuyas dotaciones se estimen reducibles sin perturbación del respectivo 
servicio.”



L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 16 vots a favor (PP, VOX, ASI, PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR )  i 4 abstencions 
(MES, S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

PRIMER.-  Informar favorable i proposar aprovar la modificació pressupostària 2024/41 en 
la modalitat de suplement de crèdit conforme a l’article 177 del TRLRHL, relatiu als crèdits 
extraordinaris i suplements de crèdit, per dur a terme l’aplicació pressupostaria de la subvenció 
que la EMAE de Llucmajor va rebre en l’exercici 2022.

SEGON.-  Informar favorable i proposar acordar l’aplicació al pressupost del documents 
comptables de la present modificació, en els següents termes:

Increment en les aplicacions pressupostaries de despesa:
APLICACIÓ DESCRIPCIÓ                                           IMPORT
080000-334-48002 Subvenció EMAE Llucmajor                       20.000,00 €
Increment en els conceptes d’ingrés:
APLICACIÓ             DESCRIPCIÓ                                                    IMPORT
87001                Romanent de tresoreria per a despeses generals     20.000,00 €

TERCER.- Donar trasllat de la present resolució a la Intervenció perquè en prengueu coneixement 
i efecte

APROVACIÓ MODIFICACIÓ PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS 2024
En data 13 de juny de 2024 es va publicar en el BIOB núm. 79 l’aprovació definitiva del 

Pressupost General per a l’exercici 2024 de l’Ajuntament de Llucmajor, després d’haver estat 

aprovat inicialment el 14 de maig de 2024 i no haver rebut cap al·legació durant el termini 

d’exposició pública. 

D’acord amb l’article 8.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions 

qualsevol Administració Pública o qualsevol entitat que proposi l’atorgament de subvencions, amb 

caràcter previ, haurà de concretar en un pla estratègic de subvencions els objectius i efectes que 

es pretenguin amb la seva aplicació, el termini necessari per a la seva consecució, els costos 

previsibles i les seves fonts de finançament, supeditant-se en tot cas al compliment dels objectius 

d'estabilitat pressupostària.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 14 vots a favor (PP, VOX, ASI, LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES) i 6 abstencions 
(PSOE, S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer.- Aprovar la modificació el Pla Estratègic de Subvencions de l’Ajuntament de 
Llucmajor per a l’exercici 2024 en els termes que consta, signat a la data 11/09/2024, a l’expedient 
2024/8232K. 

Segon.- Publicar el Pla Estratègic de Subvencions de l’Ajuntament de Llucmajor per a 
l’exercici 2024 modificat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.

APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA ORGÀNICA CORRESPONENT 
A L'EXERCICI 2024

Examinat l'expedient tramitat per a l'aprovació de la plantilla orgànica municipal corresponent a 

l'exercici 2024 de l’Ajuntament de Llucmajor.

Examinada la proposta de modificació de la plantilla orgànica d'aquest Ajuntament que 

s'incorpora a l'expedient com annex I.



Vist l'informe subscrit per la Tècnica de Funció pública amb data 13 de setembre de 2024 

en la que constata la necessitat de modificar la Plantilla orgànica de l’exercici 2024 per atendre les 

necessitats urgents i inajornables de personal i el procediment que s’ha de dur a terme per tal de 

poder  dur a terme l'esmentada modificació de la plantilla orgànica de l'exercici 2024.

Vist que l'esmentada modificació revesteix caràcter urgent ja que la plantilla ha de reflectir 

una imatge fidel de la realitat econòmica i organitzativa subjacent, no podent demorar-se, per tant, 

la seva aprovació fins al proper exercici.

Considerant que l'aprovació de la plantilla correspon a l'Ajuntament Ple, en virtut de 

l’establert a l'article 22.2.i) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local 

(LBRL), en concordança amb l'article 21 de la Llei Autonòmica 20/2006, de 15 de desembre, 

Municipal i de Règim Local de les Illes Balears, sense que tal atribució pugui ser objecte de 

delegació.

Considerant que l'aprovació de la plantilla orgànica ha de seguir els mateixos tràmits que 

l'aprovació del Pressupost municipal, segons estableix l'article 90.1 de la LBRL, en concordança 

amb l'article 126.3 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text 

Refós de les Disposicions Legals vigents en matèria de Règim Local.

Considerant que, amb caràcter previ a la seva inclusió a l'ordre del dia del Ple, l'expedient 

ha de sotmetre's a estudi de la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local, per 

així exigir-ho, entre altres, els articles 20.1.c) de la LBRL i 82, 123, 126 del Reglament 

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 

2568/1986, de 28 de novembre, en concordança amb allò disposat a l'article 24.1 de la Llei 

Autonòmica 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim Local de les Illes Balears.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen el Sr. Antonio Cayuela (PP) en primer lugar pide 
disculpas al Sr. Oliver, ya que el otro día no fue lo explícito que debería haber sido y como saben 
todos los seres humanos tienen errores y el que hace cosas se equivoca.
Referente a la propuesta dice que en la Plantilla Orgánica se van a modificar 4 puestos de trabajo 
o sea 4 plazas, una es el arquitecto, ya que tienen un arquitecto técnico y esta plaza se va a 
eliminar y va a pasar a ser en la plantilla orgánica un arquitecto. Dice que hay un economista en el 
Casa que próximamente llegará su jubilación y se tiene que prever una sustitución y al tener en la 
plantilla orgánica un psicólogo que nunca ha ejercido, proceden a eliminar la plaza de psicólogo y 
la traspasan a una plaza de economista. También tienen una plaza de educadora de auxiliar, que 
pasa a educadora, la figura de auxiliar ya se elimina y después hay 4 plazas de peones y se 
convierten en 4 plazas de conserjes, ya que se precisan para atender las necesidades de este 
Ayuntamiento, por tanto, este es el objetivo de este punto y la modificación de la plantilla orgánica, 
que si se aprueba se va a llevar a cabo en estos términos.

El Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) le da las gracias al Sr. Cayuela por la aclaración, pero dice que no 
está de acuerdo con él y es verdad que quien trabaja se equivoca, pero el problema que pasó en 
la comisión informativa fue que de todos los representantes del equipo de gobierno, ninguno se 
había mirado el expediente y lo dice con palabras mayúsculas y así de llanas, se les preguntó por 
activa y por pasiva si sólo se ponía un arquitecto y el Sr. Cayuela asintió con la cabeza y los 
demás miembros empezaron a mirar el móvil, pero nadie había mirado el expediente, ya que si el 
Sr. Cayuela se hubiera equivocado, así se lo hubiese especificado, de hecho si lo recuerda se 
hizo constar en acta por parte de la secretaria adjunta el malestar que manifestó el Grupo 
Socialista porque sobre un punto tan importante y sobre todo cuando tiene incidencia en 



Urbanismo se dieron cuenta de que nadie se lo había mirado, por tanto, el Grupo Socialista se 
abstendrá a la propuesta y evidentemente están contentos de que siempre se refuerce la plantilla, 
pero esta abstención es a modo de protesta porque en la comisión informativa de la que estaban 
hablando nadie se había mirado lo que se llevaba a aprobación. 

El Sr. Miguel Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR) diu que el seu grup votarà en contra de la 
proposta, perquè creuen que l’Ajuntament ha d’augmentar els empleats públics, no substituir-los, 
ja que una arquitecte el necessiten més, però a part, també s’ha de guardar l’arquitecte tècnic.
Pel que fa als 4 peons, diu que lleven aquests 4 peons, quan és allà on necessiten més gent per 
posar 4 persones a un altre lloc, doncs s’haurien de posar a part i creuen que llevar gent per 
posar-la a una altra part no és el correcte.

Una vegada acabades les intervencions i en conseqüència se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 11 vots a favor (PP, VOX, ASI), 1 vot en contra (LLIBERTAT LLUCMAJOR) i 8 vots 
abstencions (PSOE, MES, S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:

Primer. Aprovar inicialment la modificació de la plantilla orgànica corresponent a l'exercici 
2024, que s'adjunta com annex I.

Segon. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears perquè els interessats puguin 
examinar-ho i, dins un termini de 15 dies hàbils, presentar les reclamacions que considerin 
oportunes davant l'Ajuntament Ple.

Tercer. L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant l'esmentat termini no es 
presenten reclamacions, després de la qual cosa Batlia elevarà l'acord a definitiu i ordenarà la 
seva publicació al Butlletí Oficial de les Illes Balears.

RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE RESPONSABILIDAD PATRIMONIAL 2019/8987L
ANTECEDENTES
Primero.- Mediante escrito presentado por el Sr. Mateo Medina Crespo, el 24 de julio de 2019 con 

núm. de RGE 2019010422, se solicita inicio de expediente de responsabilidad patrimonial por 

daños sufridos el 24 de junio de 2018, al ceder una arqueta municipal en la c/ Trencadors del 

Arenal. 

Segundo.- El 2 de setiembre de 2020 se notifica a la concesionaria FCC AQUALIA, S.A., emisión 

de informe en base al artículo 81 de la Ley 39/2015, de 1 de octubre, de Procedimiento 

Administrativo Común de las Administraciones Públicas. 

Tercero.- El 11 de septiembre de 2020, la concesionaria FCC AQUALIA, S.A., presenta el informe 

solicitado. De dicho informe cabe destacar que el 26 de julio de 2018 se realizó una reparación de 

una compuerta en el emplazamiento donde ocurrió el accidente sufrido por el Sr. Medina. 

Cuarto.- El 16 de septiembre de 2020 se incorpora al expediente informe de la policía local que se 

personó en el lugar del accidente a requerimiento del Sr. Medina. En dicho documento se narran 

los hechos y se incorpora fotografía de la compuerta de incendios, la cual se encuentra cedida. 

Quinto.- El 4 de noviembre de 2020 se notifica al interesado la concesión de un plazo de 10 días 

hábiles para subsanar la solicitud presentada por falta de valoración de la reclamación. 

Sexto.- El 12 de noviembre de 2020, el Sr. Medina presenta dictamen médico pericial por las 

lesiones sufridas el 24 de julio de 2018.  

Séptimo.- El 16 de noviembre de 2020 se dicta resolución de inicio de expediente de 

responsabilidad patrimonial. 

Octavo.- El 17 de noviembre de 2020, el Sr. Medina presenta instancia por la cual, en base al 



dictamen médico pericial, cuantifica el valor de las lesiones sufridas en ocho mil doscientos 

setenta y cinco euros con cuarenta y cuatro céntimos (8.275,44 €). 

Noveno.- Los días 1 y 2 de febrero de 2021, se notifica el trámite de audiencia a las aseguradoras 

WILLIS IBERIA CORREDURIA DE SEGUROS Y REASEGUROS S.A. y MAPFRE ESPAÑA 

COMPAÑÍA DE SEGUROS Y REASEGUROS S.A.

Décimo.- El 4 de marzo de 2021 se notifica el trámite de audiencia al Sr. Medina. 

Undécimo.- El 18 de febrero de 2022 se notifica trámite de audiencia al Sr. Isidoro Antonio 

Marban Fernández (FCC AQUALIA, S.A. LLUCMAJOR). 

Duodécimo.- El 5 de setiembre de 2024 el órgano instructor ha dictado informe – propuesta de 

resolución con los siguientes fundamentos de Derecho y propuesta de resolución: 

“FUNDAMENTOS DE DERECHO 
Primero.- Normativa aplicable 

.Ley 39/2015, de 1 de octubre, del Procedimiento Administrativo Común de las 

Administraciones Públicas (LPACAP).

.Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público (LRJSP).

.Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público, por la que se transponen al 

ordenamiento jurídico español las Directivas del Parlamento Europeo y del Consejo 

2014/23/UE y 2014/24/UE, de 26 de febrero de 2014 (LCSP).

.Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local (LRBRL)

Segundo.- Consideraciones jurídicas sobre la determinación de la institución de la 

responsabilidad patrimonial por los daños causados en la prestación de servicios públicos

El art. 106.2 de la Constitución Española, desarrollado en los artículos 32 y siguientes de la 

LRJSP, entre otros, obliga a la Administración Pública a indemnizar por toda lesión que sufran los 

particulares en cualquiera de sus bienes y derechos, siempre que la lesión sea consecuencia del 

funcionamiento normal o anormal de los servicios públicos salvo en los casos de fuerza mayor o 

de daños que el particular tenga el deber jurídico de soportar de acuerdo con la Ley.

Entre las formas de gestión de los servicios públicos locales, el art. 85.2 LRBRL prevé en la letra 

B) la gestión indirecta, mediante las distintas formas previstas para el contrato de gestión de 

servicios públicos en el texto refundido de la Ley de Contratos del Sector Público, aprobado por 

Real Decreto Legislativo 3/2011, de 14 de noviembre. Hoy en día se trata de la Ley 9/2017, de 8 

de noviembre, LCSP. 

El art. 196 LCSP prevé que corresponde al contratista la obligación de indemnizar todos los daños 

y perjuicios que se causen a terceros como consecuencia de las operaciones que requiera la 

ejecución del contrato, si bien señala que la responsabilidad corresponderá a la Administración 

cuando los daños y perjuicios se hayan ocasionado como consecuencia inmediata y directa de 

una orden suya. También será la Administración responsable de los daños que se causen a 



terceros como consecuencia de los vicios del proyecto en el contrato de obras, sin perjuicio de la 

posibilidad de repetir contra el redactor del proyecto de acuerdo con lo establecido en el art. 315 

LCSP 2017, o en el contrato de suministro de fabricación.

Al hilo de dicha previsión, el apartado 3 del citado art. 196 LCSP 2017 señala que los terceros 

podrán requerir previamente, dentro del año siguiente a la producción del hecho, al órgano de 

contratación para que este, oído el contratista, informe sobre a cuál de las partes contratantes 

corresponde la responsabilidad de los daños, de forma que el ejercicio de esta facultad interrumpe 

el plazo de prescripción de la acción. 

Por último, el apartado 4 de dicho art. 196 LCSP 2017 prevé que la reclamación de aquellos se 

formulará, en todo caso, conforme al procedimiento establecido en la legislación aplicable a cada 

supuesto.

Así, cuando entre la administración y el ciudadano se interpone un contratista, como en el caso 

que nos ocupa, ya que es la empresa contratada por el ayuntamiento para la gestión de un 

servicio determinado, es el contratista el que mantiene unas relaciones de derecho público con la 

administración y unas relaciones de derecho privado con el usuario.

Por ello, cuando se produce un daño, desde la perspectiva del usuario afectado, el daño es 

imputable de forma inmediata a un sujeto privado, el contratista, de forma que el régimen aplicable 

sería el general del Código Civil -CC-, publicado por RD de 24 de julio de 1889, y la jurisdicción 

competente sería la civil.

Sin embargo, no cabe obviar que se trata de un daño causado con ocasión de la prestación de 

una actuación a favor del Ayuntamiento en ejercicio de sus competencias y que el régimen y las 

garantías del ciudadano son muy diferentes en los regímenes civil y administrativo de 

responsabilidad, lo que podría determinar que el estatuto jurídico del ciudadano quedara alterado 

o disminuido a causa de una decisión meramente organizativa de la administración titular del 

servicio al establecer su forma de prestación.

En palabras del Tribunal Supremo, Sentencia de 20 de noviembre de 2018, nº 1645/2018, rec. 

1685/2017, F.J. Segundo: “… se suscita un debate ciertamente complejo, cual es la determinación 

de la institución de la responsabilidad patrimonial por los daños causados en la prestación de 

servicios públicos, cuando estos se realizan por particulares, en virtud de la relación jurídica 

constituida entre estos particulares y las Administraciones titulares de los servicios públicos en 

cuyo seno surge la responsabilidad. Es este un tema ciertamente confuso y complejo al que no es 

fácil dar una respuesta clara. Buena prueba de ello es la denostada doctrina del peregrinaje 

jurisdiccional que tanta confusión generó en las últimas décadas del pasado siglo.

[…]

Referido el debate a esos supuestos en que la responsabilidad patrimonial surja por la prestación 

de un servicio público por un particular, pero por cuenta y encargo de la Administración a quien le 

viene obligada su prestación, ha generado problemas a nivel legislativo, a nivel de la propia 

actividad de la Administración y ejercicio de las pretensiones por los particulares. Se deja 



constancia de esa confusión en nuestra sentencia 2295/2016, dictada en el recurso de casación 

2537/2015.[…]”

La Sentencia del Tribunal Supremo de 25 de octubre de 2016, nº 2295/2016, rec. 2537/2015, FJ 

Quinto establece: 

“[…]

Así pues, cuando el daño se impute a un concesionario --o contratista--, de conformidad con lo 

establecido en los mencionados preceptos, el perjudicado ha de dirigirse contra la Administración 

titular del servicio y otorgante de la concesión; debiendo ésta, con audiencia de todas las partes 

afectadas, determinar si la imputación del daño ha de realizarse, conforme a ese sistema de 

reparto de responsabilidad, bien al concesionario o a la Administración; dejando abierta la vía civil 

para aquel primer caso y la vía administrativa para la segunda.[…]”

En el mismo sentido se pronuncian otras sentencias judiciales, como la Sentencia del TSJ 

Castilla-La Mancha de 28 de noviembre de 2016, que consideran, al amparo del equivalente al 

actual art. 196.3 LCSP 2017, que la administración puede dictar resolución desestimatoria de la 

reclamación con el argumento de que la responsabilidad corresponde en todo caso al contratista, 

resolución que, sin reconocer derecho alguno a ser indemnizado ni fijar cuantía alguna, deja 

abierta la acción del perjudicado -si estuviera conforme- para reclamar contra el contratista por la 

vía oportuna. En el mismo sentido se pronuncia la Sentencia del TSJ Castilla y León de 25 de 

mayo de 2018.

En base a lo expuesto, el Ayuntamiento, ante la reclamación presentada y dando audiencia al 

contratista, debe resolver entendiendo aplicable el art. 196 LCSP, y en este sentido dado que los 

daños se producen en ejecución de un contrato administrativo por el contratista, determinar que 

esta circunstancia comporta la obligación del mismo, si así resultara acreditado, de indemnizar 

cuantos daños y perjuicios cause a terceros como consecuencia de las operaciones que requiera 

la ejecución del contrato referido, pero no a cargo de la administración.

Tercero.- Plazo para resolver y notificar y sus efectos

De acuerdo con los artículos 21.3.a) y 91.3 LPACAP, el plazo para resolver y notificar es de seis 

meses desde la presentación de la solicitud por el interesado en el registro electrónico de la 

Administración. 

La falta de resolución y notificación expresa en plazo supone que el sentido del silencio es 

desestimatorio. La desestimación por silencio administrativo tiene los solos efectos de permitir a 

los interesados la interposición del recurso administrativo o contencioso-administrativo que resulte 

procedente. 

La Administración tiene el deber de resolver de forma expresa, aunque se haya producido los 

efectos del silencio desestimatorio, artículos 21 y 24 LPACAP. 

En los casos de desestimación por silencio administrativo, la resolución expresa posterior al 

vencimiento del plazo se adoptará por la Administración sin vinculación alguna al sentido del 

silencio, artículo 24.3.b) LPACAP. 



Cuarto.- Imputación de la responsabilidad

Por aplicación del art. 35 LRJSP cuando la Administración actúe, directamente o a través de una 

entidad de derecho privado, en relaciones de esta naturaleza, su responsabilidad se exigirá de 

conformidad con los previsto en los artículos 32 y siguientes, incluso cuando concurra con sujetos 

de derecho privado o la responsabilidad se exija directamente a la entidad de derecho privado a 

través de la cual actúe la Administración o a la entidad que cubra su responsabilidad. Por ello 

debe analizarse si concurren los elementos de la responsabilidad patrimonial. 

Por un lado, el particular ha sufrido una lesión en sus bienes susceptible de valoración económica. 

Por otro lado, la lesión es antijurídica, en el sentido de que el particular no tiene la obligación legal 

de soportarla. Referente a la imputación de la responsabilidad resulta imputable al contratista ya 

que correspondía al contratista la gestión y mantenimiento del servicio público de aguas. 

Finalmente, hay una relación causa y efecto entre el funcionamiento del servicio y la lesión. 

Por lo expuesto anteriormente, y en base al fundamento de Derecho segundo, por aplicación de la 

LCSP, en concreto del artículo 196 (o artículo homólogo en las anteriores normas de la 

contratación pública, artículo que se ha ido manteniendo en las distintas leyes, sirva como ejemplo 

el art. 98 de la Ley 13/1995, de 18 de mayo, de Contratos de las Administraciones Pública), 

corresponde al Ayuntamiento imputar la lesión a la empresa contratista, sin que se pueda estimar 

que en los hechos denunciados tenga responsabilidad alguna el Ayuntamiento de Llucmajor, al no 

ser consecuencia el mal funcionamiento del servicio público de ninguna orden, ni derivar de vicios 

de ningún proyecto que se ejecute por cuenta de este Ayuntamiento. 

Quinto.- Trámites y órgano competente

Visto que se ha cumplido con el trámite de audiencia al contratista (art. 191 LCSP y art. 82 

LPACAP), sin que conste en el expediente la aportación de alegaciones en el plazo otorgado, 

resulta procedente someter a la consideración del Pleno del Ayuntamiento, como órgano 

competente (art. 196.3 LCSP) la siguiente  

PROPUESTA  DE RESOLUCIÓN 
Primero.- Determinar que la responsabilidad de los daños sufridos por el Sr. Mateo Medina 

Crespo el día 24 de junio de 2018, al ceder una arqueta en la C/Trencadors del Arenal y que han 

motivado la incoación del presente expediente, se imputan de forma exclusiva a la entidad “FCC 

AQUALIA, S.A.”, empresa que ejecutaba el contrato de concesión de la gestión indirecta del 

servicio público de abastecimiento de agua, al no ser los daños consecuencia de ninguna orden 

del Ayuntamiento de Llucmajor, ni consecuencia de ningún vicio que pudiera contener el proyecto 

relacionado con este contrato administrativo.  

Segundo.- Notificar la presente resolución al interesado, al objeto de que pueda ejercer la 

correspondiente acción de reclamación frente a la entidad contratista , conforme a lo dispuesto en 

el artículo 196.4 de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público.

Tercero.- Notificar la resolución adoptada a los interesados del expediente, a los efectos 

oportunos.”



El asunto se trató en la Comisión Informativa de Urbanismo y Territorio de día 18 de septiembre y 
una vez visto el dictamen la batlessa diu que com ja varen explicar a la comissió es a causa del 
que qui ha de respondre a aquesta responsabilitat és una empresa contractada per l’Ajuntament, 
una empresa que va passar per plenari pel seu cost, que s’havia d’aprovar així, l’empresa 
concessionària de les aigües i per aquesta raó també s’ha de dur aquest expedient aquí i aprovar-
lo en Ple.

La Sra. Claudia Fallemann (S’ULL) dice que tienen un escrito sobre todo lo que se trató el día de 
la comisión y para ella hay un par de puntos que le preocupan y es el hecho de que se han puesto 
aquí artículos de la ley de Contratación del sector público que en realidad se los ha leído todos y 
ninguno concuerda con lo que en realidad debería decir, pero más allá de eso, supone que esta 
arqueta vieja y supone que no es de este contrato de Aqualia, si no del contrato anterior por lo que 
la alcaldesa acaba de decir. Dice que este señor empieza los trámites en el 2018 y uno de los 
artículos que cita y supone que esto está hecho por la secretaria que en aquel momento estuvo en 
la comisión, es que el Ayuntamiento había dado audiencia a la parte de FCC, pero resulta que se 
han tomado siete años para darle audiencia, cuando en realidad al año tendrían que haber 
llamado al contratista, haberle dado audiencia, porque el tema no está en si el Ayuntamiento tiene 
ahora que aprobar o no, ella lleva 23 años viendo plenos en esta Casa y es la primera vez que en 
un pleno se trae un expediente de responsabilidad patrimonial, pero lo que le llama la atención es 
que o sabe porque este sí y los decretos que presentaron en este mes, hay otros dos expedientes 
de responsabilidad patrimonial que no vienen a pleno.
Por otro lado, supone que el secretario le dirá que un artículo de la ley dice que es el Pleno quien 
tiene que aprobar este tipo de expedientes, que también se lo ha leído.
Dice que siete años tuvo que esperar este señor y ella supone que todos tienen algún familiar o 
amigo y pregunta si les parecería bien que una persona que ha tenido un accidente, que ha 
llevado un informe médico en el cual se certifica que ha tenido lesiones y la cuantía que el señor 
ponga que se requiera es aparte, pero que tenga que esperar siete años para que le contesten del 
Ayuntamiento, que en realidad no es el Ayuntamiento que tiene que decidir, si no que ahora tiene 
que ir el señor al contratista a decirle y a seguir el expediente, porque según lo que dice aquí es lo 
siguiente: “Determinar que la responsabilidad de los daños sufridos por el Sr. Mateo Medina 
Crespo el día 24 de junio de 2018, al ceder una arqueta en la C/Trencadors del Arenal y que han 
motivado la incoación del presente expediente, se imputan de forma exclusiva a la entidad “FCC 
AQUALIA, S.A.”, empresa que ejecutaba el contrato de concesión de la gestión indirecta del 
servicio público de abastecimiento de agua, al no ser los daños consecuencia de ninguna orden 
del Ayuntamiento de Llucmajor, ni consecuencia de ningún vicio que pudiera contener el proyecto 
relacionado con este contrato administrativo. “ cosa que ella no está de acuerdo, porque quien 
contrató a FCC en la legislatura pasada fue el Ayuntamiento y este es el que tiene la obligación de 
revisar y seguir e instar a la empresa si ve algún tipo de anomalía, de que esa anomalía se arregle 
y también el Ayuntamiento tiene la potestad dentro de uno de los artículos de esta ley, de los 
artículos que van del 196 al 196.4 dice que el Ayuntamiento podrá hacerse cargo de solventar 
este expediente y de esa forma poder ir el Ayuntamiento en contra de FCC.
La Cuestión es, porque FCC sigue siendo una empresa que trabaja y el Ayuntamiento le dio un 
contrato de 130.000.000 € ahora le tienen que echar la culpa a esta empresa, tiene que ser la 
empresa, cuando en realidad es el Ayuntamiento quien tiene que dar respuesta al ciudadano.
Por otro lado, dice que le gustaría que cuando pongan artículos en los escritos, que pongan los 
artículos correspondientes, porque los artículos que han puesto en este escrito están errados, 
igual que en el decreto de cuando el Sr. Gómez tomó posesión de su cargo.

La batlessa agreix a la Sra. Fallemann les seves apreciacions i li faran arribar al persona de l’Àrea 
de Secretaria, perquè són informes tècnics si hi ha alguna anomalia convé que la detectin amb 
temps i forma.

El secretario dice que en el informe que ha elaborado el técnico del departamento no hay ningún 
error, hay tres tipos de responsabilidad patrimonial, simplemente hay la responsabilidad 
patrimonial de tipo general que es por la ley 39/2015 y la ley 40/2015 y una responsabilidad 
patrimonial de tipo urbanístico que lo pueden ver en el art. 48 de la ley del suelo y otra 
responsabilidad patrimonial que es la de tipo contractual. El art. 196.3 establece que sea el órgano 



de contratación y el órgano de contratación en su momento era el Pleno por razón de los recursos 
ordinarios que superaba el 10% eso lo dice la disposición adicional 2ª de la Ley de contratos.
Le dice a la Sra. Fallemann que podrá ver artículos diferentes porque la Ley de contratos se ha 
modificado en diversas ocasiones, sirva de ejemplo desde el año 2000, 2007, 2011 y 2017 y eso 
responde a que el informe que ha hecho el técnico, cuando se adjudicó el contrato, si no va mal, 
fue en el año 2015, que era la ley del 2011 y actualmente tienen la ley del 2017, por eso la Sra. 
Fallemann verá que hay expedientes de responsabilidad patrimonial que se tramitan desde la 
competencia del concejal, como son los expedientes de responsabilidad patrimonial cuando 
alguien sufre una caída en la calle o los expedientes de responsabilidad patrimonial de tipo 
contractual que si el órgano competente es el Pleno, por eso se trae aquí y se deriva o se 
desprende a diferentes expedientes de responsabilidad patrimonial. 

En conscuencia, se somete a votación el fondo del asunto y con 12 votos a favor (PP, 
VOX, ASI, LLIBERTAT LLUCMAJOR); y 8 abstenciones (PSOE, MES, S’ULL), por 
mayoría  se adopta el siguiente acuerdo:

Primero.- Determinar que la responsabilidad de los daños sufridos por el Sr. Mateo Medina 

Crespo el día 24 de junio de 2018, al ceder una arqueta en la C/Trencadors del Arenal y que han 

motivado la incoación del presente expediente, se imputan de forma exclusiva a la entidad “FCC 

AQUALIA, S.A.”, empresa que ejecutaba el contrato de concesión de la gestión indirecta del 

servicio público de abastecimiento de agua, al no ser los daños consecuencia de ninguna orden 

del Ayuntamiento de Llucmajor, ni consecuencia de ningún vicio que pudiera contener el proyecto 

relacionado con este contrato administrativo.  

Segundo.- Notificar la presente resolución al interesado, al objeto de que pueda ejercer la 

correspondiente acción de reclamación frente a la entidad contratista , conforme a lo dispuesto en 

el artículo 196.4 de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público.

Tercero.- Notificar la resolución adoptada a los interesados del expediente, a los efectos 

oportunos.

PROPUESTA DE RESOLUCIÓN CONJUNTA DE LOS GRUPOS S’ULL, I MES PARA 
PROPONER LA TRAMITACIÓN URGENTE DE UNA AUDITORÍA EN EL DEPARTAMENTO DE 
URBANISMO.

A continuación, el Sr. Joanquín Rabasco (S’ULL) dice que la verdad es que ahora no tiene ni 
siquiera moral para leer la propuesta de resolución, porque aquí prácticamente todo lo que se dice 
con papel documentado es falso.

Seguidamente el Sr. Rabasco pasa a leer la propuesta de resolución que textualmente dice lo 
siguiente:

MOTIVOS:

1º) Pasados 16 meses de gobierno del equipo conformado por PP-VOX-ASI, el departamento de 
urbanismo del Ayuntamiento de Llucmajor ha tenido y sigue teniendo graves problemas de 
personal, estructurales, de organización, de solución de problemas, de falta de pronta respuesta y 
un largo etc. Ninguno de ellos solventados por ninguno de los miembros que conforman el equipo 
de gobierno actual. 

No sólo los ciudadanos de Llucmajor se ven mermados en sus derechos, ilusiones, 
emprendimientos y solicitudes, sino que también todo aquel profesional del sector que esté 
involucrado en algún proyecto, solicitud y/o reclamación, se ve envuelto en una montaña de 
documentos, papeles, requerimientos, sin poder dar respuesta o solución a sus clientes. Muestra 
de ello fue la denuncia pública y el contundente escrito enviado a la alcaldesa Sra. Lascolas, que 

https://serpavi.mivau.gob.es/
https://serpavi.mivau.gob.es/
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puso el Colegio de Arquitectos el pasado 24/07/2024 solicitando “orden en el caos urbanístico 
de Llucmajor”

2º) Es muy importante, cara a los funcionarios de dicho departamento y por la imagen del propio 
Ayuntamiento de Llucmajor, deslindar responsabilidades en cuanto a las irregularidades 
detectadas. 
En consecuencia, se propone el Pleno la adopción del siguiente acuerdo:

Primero. Se proceda con urgencia a “la tramitación de una AUDITORIA en el 
Departamento de Urbanismo del Ayuntamiento de Llucmajor”, comprendida entre el inicio de la 
legislatura 2019-2023, hasta la actualidad, basándose en los siguientes items:

.Comunicación previa simple. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha de inicio y 
fecha de finalización)

.Comunicación previa compleja. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha de inicio 
y fecha de finalización)

.Licencia de obra menor. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha de inicio y 
fecha de finalización)

.Licencia de obra mayor. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha de inicio y 
fecha de finalización)

.Licencia de parcelación, agrupación o segregación. (Tiempo de tramitación, listado 
cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)

.Licencia de división horizontal. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha de inicio 
y fecha de finalización)

.Procedimiento de prórroga de licencia de obras. (Tiempo de tramitación, listado cronológico 
con fecha de inicio y fecha de finalización)

.Procedimiento de prórroga de comunicación previa. (Tiempo de tramitación, listado 
cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)

.Procedimiento de Renovación de una licencia de obra. (Tiempo de tramitación, listado 
cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)

.Licencia de empleo o primera utilización. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con 
fecha de inicio y fecha de finalización y seguimiento de presentación de documentación 
necesaria)

.Certificados urbanísticos municipales:
.Certificado de aprovechamiento o consulta urbanísticos. (Tiempo de tramitación, listado 

cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)
.Certificado de situación urbanística. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha 

de inicio y fecha de finalización)
.Certificado de situación urbanística a efectos de tramitación de la cédula de habitabilidad. 

(Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)
.Certificado de no infracción urbanística. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con 

fecha de inicio y fecha de finalización)
.Certificado de innecesariedad de licencia urbanística municipal. (Tiempo de tramitación, 

listado cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)
.Otros certificados urbanísticos. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha de 

inicio y fecha de finalización)
.Certificado de aptitud para viviendas destinadas a la actividad turística. (Tiempo de 

tramitación, listado cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)
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.Ocupación de vía pública por obras y/o instalaciones. (Tiempo de tramitación, listado 
cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)

.Comunicación previa de agrupación de parcelas o solares. (Tiempo de tramitación, listado 
cronológico con fecha de inicio y fecha de finalización)

.

.Infracciones urbanísticas. (Tiempo de tramitación, listado cronológico con fecha de inicio y 
fecha de finalización, plazos otorgados y su motivación, recaudación anual)

.

.Listado de proyectos realizados por el Ayuntamiento a través de su departamento de 
urbanismo;
.En contratación.
.Iniciados.
.En ejecución. 
.Finalizados.
.En espera de realización de proyecto inicial.

Segundo. Que el Ayuntamiento destine una partida en el presupuesto del 2024 o del remanente 
de tesorería, para cubrir el importe de la Auditoría solicitada.  

El asunto se trató en la Comisión Informativa de Urbanismo y Territorio de día 18 de septiembre y 
una vez visto el dictamen el Sr. Rabasco dice que el objetivo de esta propuesta de resolución es 
dar un poco de luz a las deficiencias del Departamento de Urbanismo provocada no sólo por la 
falta de personal, si no por los tratos de favor acontecidos desde la pasada legislatura.
Le dice a la alcaldesa que ella dijo en un pleno que desde que ella se hizo cargo del departamento 
no ha habido ninguna clase de favores, pues el departamento sigue sin funcionar, precisamente 
por los retrasos heredaros de la pasada legislatura donde el PP estaba gobernando. Dice que esta 
propuesta viene promovida no sólo por la denuncia de los vecinos que se han visto afectados y 
que siguen igual, sino por las innumerables quejas de todos los sectores comprometidos con 
Urbanismo y también lógicamente por los profesionales del sector que ven sus trabajos 
cercenados, esto ha provocado, como han repetido hasta el hartazgo sus compañeros de la 
oposición que vecinos, conciudadanos, familias hayan visto sus ilusiones destrozadas y hasta el 
punto de no lograr tener una vivienda digna, por tanto, realizar esta auditoría sería cumplir con los 
votantes de todos los aquí presentes, ya que de un modo u otro todos los ciudadanos están 
representados por toda la corporación, por lo que también estarían deslindando responsabilidades 
de todos aquellos que no participaron en la pasada legislatura de tanta irregularidad acontecida, 
máxime cuando sólo la alcaldesa repite legislatura y todos los demás se encuentran ante una 
situación de indefensión muy grande frente a las denuncias presentadas cada mes por los vecinos 
en temas urbanísticos y que ven reflejadas a los decretos que se les envían.
Dice que hay que destacar dos cuestiones primordiales, primero el listado de licencias que se les 
hizo llegar y que no refleja la total realidad, ya que no tienen el orden de entrada y la distribución a 
los diferentes sectores del departamento, provocando esto que en varias etapas del desarrollo de 
la licencia pasaran por delante otros expedientes como vienen denunciando los vecinos afectados 
y no es posible que vecinos que llevan a la espera de sus licencias desde el año 2017 estén en 
estos momentos esperando cuando estamos en el año 2024
Por otro lado, dice que la obtención de certificados en varias de sus variantes, según quién lo 
haya pedido y para que, salieron en un tiempo récord, esto verificado también por varios 
afectados.
En definitiva, creen que es más una responsabilidad por parte de toda la corporación que se 
realice esta auditoría externa, porque creen que es una obligación para con los vecinos de 
Llucmajor y para que se aclaren muchos puntos oscuros que envuelven al Departamento de 
Urbanismo desde hace muchos años.

La batlessa li diu al Sr. Rabasco que no li agrada que posi en dubta la seva persona com a 
regidora d’Urbanisme en aquests moments a part de batlessa, perquè té la consciència molt 
tranquil·la i creu que des del primer minut ha estat transparent amb tota la corporació amb l’estat 
que està l’Àrea d’Urbanisme i com a dit el Sr. Rabasco que fa molts d’anys, ja que ve de la 
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legislatura 2015-2019 i no perquè governés el tripartit, ja que en aquesta legislatura va començar 
a haver jubilacions, va entrar gent nova, altres es varen donar de baixa per molt de temps, a la 
legislatura 15-19 es varen treure borsins que varen quedar deserts, a la legislatura 2019-2023 va 
passar el mateix i en aquesta legislatura també i, ara estan acabant el procés d’estabilització.
Diu que a dia d’avui l’Àrea d’Urbanisme consta de 4 jurídics, 2 arquitectes, 2 aparelladors, 2 
enginyers i estan a l’espera dels zeladors, ja que és públic que no tenen zeladors d’obra, però no 
permetrà al Sr. Rabasco que posi en dubte el seu honor ni el d’aquest equip de govern, per tant ja 
avança que votaran a favor de la proposta i li demana modificar, perquè si no de totes formes ho 
faran, sinó aquesta ampliació a partir del 2015 fins a dia d’avui o el temps que en el moment que 
es posi l’empresa en marxa auditora de l’Àrea d’Urbanisme.

El Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que la batlessa no ha entès res, i per descomptat el seu grup 
donarà suport a la proposta, perquè des del Grup Socialista s’han cansat de dir a l’equip de 
govern que es posessin mans a la feina al que era l’Àrea d’Urbanisme, perquè literalment estaven 
i estan truncant els somnis de centeners de llucmajorers que no poden fer el seu projecte de vida i 
ara resultarà que la culpa és del govern del 2015-2019. Diu que ells no posen en dubte la 
honorabilitat de la batlessa, però sí posen en dubte la seva capacitat de gestió, perquè han tingut 
molts d’anys, ja que és la segona legislatura per posar fil a l’agulla, per tant li donarà una xifra i és 
que l’equip de govern va pressupostar 5.700.000 € en llicències d’Urbanisme, que serien capaços 
de fer-ho el darrer semestre de l’any, idò en el darrer estat d’execució només en duen 649.000 € 
una mica més del 10% i no ho diuen amb el sentit de que vulguin recaptar més imposts, sinó el 
que diuen és que hi ha encara milenars de famílies esperant la seva llicència per poder fer el seu 
projecte de vida.
Diu que si l’habitatge és un problema a les Illes Balears, aquest equip de govern l’està agreujant 
encara molt més tenint el departament d’Urbanisme així com està.

El Sr. Miguel Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR) diu que el seu grup ja ha dit aquests anys 
passats que s’hauria de fer una auditoria, per tant el seu grup està conforme i per això s’han 
adherit a la proposta. Diu que creuen que la batlessa fa tot el que pot, però no basta, perquè la 
«vox populis» diu que no volen anar a comprar res a Llucmajor perquè el departament 
d’Urbanisme no funciona, per tant creuen que s’ha de fer una auditoria perquè ajudi a l’equip de 
govern a mirar on fallen.

La Sra. Maria Barceló (MES) diu que el vot del seu grup serà favorable, de fet es varen adherir a 
aquesta proposta, perquè en el mes de desembre del 2023 des del Grup MES en varen proposar 
una que en aquell moment va ser rebutjada per l’equip de govern, per tant si aquesta es 
acceptada, més que bé i en aquells moments no eren tant exhaustius amb el que demanaven, 
però creuen que el que varen demanar, que era analitzar la situació d’Urbanisme, i es veritat que 
l’equip de govern no se’n amaga de que la situació és dolenta, però això no és una valoració molt 
tècnica, perquè fins a quin punt és dolenta i que podrien fer per millorar-ho, valorar la necessitat 
de personal i recursos, i es veritat que ara els hi diuen que hi haurà un poc més de personal i 
qualsevol persona els hi hagués pogut dir que era això el que havien de fer, però demana si els hi 
basta aquest personal, perquè no tenen un estudi que digui que aquest personal els hi basta i ja 
els hi avança que no basta, perquè així com van d’enrere és impossible que basti i després fer un 
control de les llicències i sobre tot tenir una previsió, ja que aquest és el problema, van posant 
pedaços contínuament i això no és una bona gestió.
Diu que ja que han tret el tema de la legislatura 2015-2019 on hi va haver una sèrie de qüestions, 
varen ser 4 anys, i ara ja du més anys governant el Partit Popular que els 4 anys del tripartit, per 
tant no es poden excusar amb aquesta coses i ja no val aquesta excusa, per tant estan contents 
de fer aquesta auditoria, ja que creuen que és molt necessari valorar quin és l’estat i començar a 
posar pegats per ara, però s’ha de tenir una previsió pel futur, perquè pensen que també serà molt 
important.

El Sr. Rabasco dice en primer lugar, que cree que la alcaldesa no ha escuchado bien lo que él ha 
leído y se lo repite, ya que ella dijo que desde que se hizo cargo del departamento no ha habido 
ninguna clase de favores, pues el departamento sigue sin funcionar precisamente por los retrasos 
heredaros de la pasada legislatura, por tanto cree que ha dejado claro que él ha aclarado que en 



su etapa no hubo irregularidades, por tanto, no le ha acusado de nada, pero de todas maneras de 
lo que sí le puede acusar, aunque sea eso, de que ella ha estado en los 4 últimos años en el 
equipo de gobierno. Dice que él va más allá y que si la alcaldesa quiere pueden pedir la auditoria 
a partir del año 2011, como si quiere que vayan más atrás, al año 1991 cuando empezó el PP a 
gobernar y entonces tal vez puedan saber lo de Son Antem como se pagó 3.000.000 de pesetas y 
se vendió por 14.500.000 de pesetas.
Dice que le parece bien desde 2011 para acá, pero que no pase como con el cuartel de la Guardia 
Civil, que se aprobó esa propuesta y aún no sabe que pasos se han dado para ver si se va a 
hacer o no u otras propuestas de resolución que se han planteado aquí, que se ha aprobado y 
que están durmiendo en el sueño de los justos y si le parece a la alcaldesa que propongan que en 
vez del año 2019 – 2023 sea desde el año 2011, por él se puede cambiar.

La batlessa li diu al Sr. Oliver, que ella ha especificat i no ha donat culpa política del tripartit, sinó 
de la situació que hi havia de la gent que es jubilava, de baixes i de treure borsins i de que no es 
presentava ningú per cobrir les places i ho han fet tots a això i ho diu públicament que no dona la 
culpa política i aquí hi ha el regidor que ho va ser de l’àrea d’Urbanisme en aquella legislatura, 
perquè és una impotència quan t’hi trobes de treure places i de que no es presenti ningú o que 
gent que es presenti suspengui i quedi deserta i no poden triar a dit a persones perquè venguin a 
fer feina, ja que això és l’Administració Pública i no una empresa privada, on sí ho poden fer.
Pel altra banda li diu al Sr. Rabasco que poden tirar cap enrere i es que ell cada vegada se’n va a 
l’any 1 i una cosa que es pot fer fàcil es des del moment que hi ha TAO, des de la legislatura 
2017-2018 i amb això tot es trobarà a la primera, però tot el de més enrere no se sap si ho 
trobaran, hi ha un arxiu a Urbanisme, però per trobar tot el que demana el Sr. Rabasco ho posa en 
dubte, perquè «Tramitación de días, horas y minutos» no ho trobaran a tot el que ve abans del 
sistema digital i del que estan xerrant és d’ara i de posar solució ara i els hi està costant molt el 
tema del personal, però també confia en les persones que hi ha i que venen a fer feina i com ha dit 
la Sr. Barceló, no s’han de posar pegats, sinó mirar a un futur.

El Sr. Oliver diu, que per suposat, ell no li xerrava en termes polítics i reitera que és falta de gestió, 
no ho estan fent bé i la primera cosa que li vol recordar és que el hi volia fer combregar amb rodes 
de carro, com es diu en bon llucmajorer, que en el pressupost que es va aprovar no fa gaire 
mesos es recaptaria 5.700.000 € en llicències urbanístiques perquè tot estava a punt d’arreglar-se 
i els mateixos tècnics ja li digueren que això era impossible i que automàticament desprès 
d’aprovar el pressupost se feia a una reserva de 5.000.000 € de crèdit, perquè això no s’ho creia 
ningú, o sigui, falta de gestió importantíssima i que ho fan molt malament a l’Àrea d’Urbanisme i no 
ha anomenat partits polítics, ha dit l’equip de govern, ja que no estan fent absolutament res per 
solucionar l’embós que hi ha a Urbanisme i que la batlessa li pegui a ell del 2015 al 2019 li pareix 
vergonyós, per tant creu que ara el hi haurà quedat clar.

La Sra. Barceló diu, que creu que és un tema aquest d’Urbanisme molt important i és un bon 
començament posar-se a fer aquesta auditoria i si quan la varen proposar ells si ja haguessin 
votat a favor i haguessin començat a fer feina, segurament tindrien passes fetes, però creuen que 
és molt necessari per començar a posar solucions i veure com de cara al futur poden tenir una 
previsió de que aquestes coses no els hi torni a passar, per tant han de saber quan es jubilarà la 
gent i tenir una previsió del que han de fer quan això es doni.

El Sr. Rabasco dice que espera que el compañero Gómez empiece a tomar alegría de lo que aquí 
se cuece. Dice que el tema es que tienen el Ayuntamiento más extenso de la Isla y aquí hay 
licencias que llevan algunos años esperando a ser concedidas, mientras otros que han llegado 
muchísimo más tarde y todos lo saben, además las empresas tienen nombre y apellidos, han 
entrado hoy y han salido mañana, como ejemplo de decirles que no se preocupen, que presenten 
y ellos va a poder decir que están pendientes de un préstamo bancario y que si le dan la licencia 
con carácter de urgencia podrán tener dicho préstamo.
Dice que todos saben lo que pasa en este Ayuntamiento, lo que ha pasado y lo que seguirá 
pasando, por eso cree que es bueno, para el bien de todos que tengan una auditoría desde el año 
2019 y no hay que irse al año 2015 ni al año 2011, pero cree que del 2019 al 2023 ver dónde está 
el problema, porque hay licencias que se pidieron en el año 2019 y todavía no han salido, o sea 



que hace 5 años que están esperándola, por tanto, cree que sería bueno una auditoría para 
demostrar esta transparencia que deberían demostrar todos los políticos de este Ayuntamiento, 
pues considera que el PP debería votar a favor y da por hecho el voto a favor de los demás 
partidos, porque siempre han presumido de transparencia y que han venido a regenerar la política 
del Ayuntamiento de Llucmajor.
También dice, que el equipo de gobierno está comprobando que el economista que tienen, dentro 
de poco se va a jubilar y ya han sacado su plaza, para que cuando se vaya ya quede su puesto 
ocupado, pues esto hubieran podido haberlo hecho también antes, ya que llevan 5 años 
gobernando, por lo tanto, da las gracias a los partidos que van a apoyar su propuesta, que es una 
propuesta que beneficia a toda la ciudadanía del nuestro municipio y que aquí no hay intereses 
políticos, si no intereses de gestión, para que las cosas salgan bien.

En consecuencia, se somete a votación el fondo del asunto y por unanimidad se aprueba 
la propuesta en los mismos términos en que se acaba de transcribir.

PROPUESTA DE RESOLUCIÓN DEL GRUPO LLIBERTAT LLUCMAJOR RELATIVA A LA 
PUBLICACIÓN DE LA RECAUDACIÓN FISCAL POR NÚCLEOS URBANOS.

A continuación el Sr. Miguel Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR) lee la propuesta de resolución 
presentada por su grupo , que textualmente dice lo siguiente:

EXPONEMOS
Llucmajor es el municipio más grande en cuanto a extensión de toda la isla de Mallorca. 

Contamos con un total de 18 núcleos urbanos, además de la larga extensión que representa 

Foravila.

Presupuestariamente el Ayuntamiento publica en su portal de transparencia los datos de 

recaudación fiscal, pero estos se encuentran agrupados por conceptos agrupados y no por 

recaudación efectiva por zonas.

Existe una sensación generalizada de la población de que sus aportaciones fiscales no se 

destinan a sus respectivos núcleos urbanos. Debido a ello, consideramos que sería conveniente 

hacer pública la recaudación fiscal por núcleos urbanos.

De esta manera los vecinos tendrán acceso a los datos estadísticos, viendo el aporte que hace 

cada núcleo urbano a las arcas municipales y así poder valorar si las inversiones que realiza el 

Ayuntamiento son acordes a lo recaudado.

Paralelamente, para la propia Administración Pública sería beneficioso en términos de evaluación 

y análisis de datos el contar con más datos estadísticos para poder gestionar mejor sus recursos.

Solicitamos
Por todo lo indicado anteriormente, proponemos al Pleno del Ayuntamiento de Llucmajor que se 

adopten los siguientes acuerdos:

Único. Que el Ayuntamiento de Llucmajor publique anualmente los datos fiscales de 
recaudación desagregados por núcleos urbanos.

L’assumpte es va tractà a la Comissió Informativa de Promoció i desenvolupament Local  de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen la batlessa diu que des de l’equip de govern no 
comparteixen l’exposició de motius de la proposta, ni molt menys que això pugui servir per 
gestionar els recursos, hi ha els principis del pressupost, que són els principis bàsics o essencials 
que exerceixen l’elaboració dels pressuposts i dins aquesta hi ha la figura del principi 
pressupostari d’unitat, això significa que tots els ingressos i les despeses s’han d’incloure en un 
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únic document pressupostari i que el pressupost es desglossa en capítols i no de manera 
territorial. Diu que dins aquest principi unitari s’entreguen altres tres de caràcter complementari, un 
és la universalitat, l’altre la unitat de caixa i el que afecta a aquest tema al específic és la de no 
afectació i que diu així: «tots els ingressos estan destinats a finançar indistintament globalment les 
despeses de l’administració sense que es produeixi reconeixement de prioritat d’una despesa 
determinada respecte d’una font concreta de finançament, llevat dels supòsits establerts per llei» 
per tant aquest és l’argument que dona l’equip de govern i per això no comparteixen amb el grup 
del Sr. Pascual.

La Sra. Elsa Herranz (PSOE) dice que el sentido del voto de su grupo será en contra, ya que no 
les termina de quedar claro cuál es el objetivo para publicar esta información, creen en las 
políticas de unidad y solidaridad fiscal y más dentro de un  municipio que hay tantos núcleos 
urbanos y tan dispares, piensa que la publicación de estos datos puede crear recelos entre 
ciudadanos de los diferentes núcleos y estigmatización, pero defienden el mantenimiento y la 
creación de servicios públicos y en este caso municipales en igualdad para todos los núcleos 
urbanos.

El Sr. Josep Oriol Gómez (MES) diu que el seu grup plantejava la resposta a aquesta 
proposta en un sentit de percepció, es a dir, creuen que el ciutadà té una percepció que 
no sempre és bona del recursos que està rebent dins el seu nucli i inicialment el fet de 
que es puguin publicar, donar aquesta objectivitat el que els ciutadans estan rebent dins 
el seu nucli d’habitatge.
Diu que la subjectivitat genera descontentament i més quan veuen al municipi que tenen 
problemes en recollida de fems o problemes en manteniment.
Diu que inicialment del portal de transparència, volien votar a favor de la proposta, però 
per l’argumentació tècnica que els hi han donat, el seu grup es quedarà amb una 
abstenció.

El Sr. Joaquín Rabasco (S’ULL) le dice al Sr. Pascual, que recuerda que en la comisión 
su grupo se adhirió a esta propuesta y no ha venido en el orden del día, pero no tiene 
importancia y su el grupo S’ULL votará a favor.

El Sr. Pascual diu que ja se suposava que aquesta proposta no tendria el suport per anar 
endavant, ja que no esperaven molt més dels grups.

La Sra. Herranz dice que aunque su grupo vaya a votar en contra de la propuesta, por 
otro lado la justificación que han dado, pero quieren manifestar que el problema que 
tienen en este municipio es que tienen una falta de gestión evidente y que padecen todos 
los ciudadanos, indistintamente del núcleo en el que vivan y daría exactamente igual que 
se recaudara el doble de impuestos que están recaudando ahora mismo, porque lo único 
que pasaría es que seguirían engordando la caja del remanente, en la que actualmente 
tienen 40.000.000 € que no son capaces de ejecutar y gastar. 
Dice que pueden hablar de calles llenas de basura, aceras y asfaltos en estado 
deplorable que generan accidentes, personal que trabaja en la Administración que está 
descontenta e incluso ha tenido que intervenir la Inspección de Trabajo, porque están sin 
aires acondicionados, sin EPIS, instalaciones obsoletas, el SITT, s’Arenal Park, la 
macroganja, la paralización de la Residencia etc, y son muchísima cosas las que no se 
acaban de gestionar en este municipio, en definitiva, no quieren crear más división, 
donde ya la genera la propia gestión del equipo de gobierno por su inacción, falta de 
previsión, alargar problemas durante años hasta que explotan y todos los núcleos 
urbanos aportan sus impuestos pero lo cierto es que no ven que esto se transforme en 
una mejora de sus vidas ni de su entorno.

El Sr. Pascual per tancar el torn d’intervencions, diu que agreix als partits que voten a 
favor de la proposta. 

En consecuencia, se somete a votación el fondo del asunto y con 3 votos a favor 
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(LLIBERTAT LLUCMAJOR, S’ULL) 1 abstención (MES) y 15 votos en contra (PP, VOX, 
ASI, PSOE) por mayoría se rechaza la propuesta anteriormente citada.

PROPUESTA DE RESOLUCIÓN CONJUNTA DE LOS GRUPOS LLIBERTAT LLUCMAJOR I 
S’ULL PARA SOLICITAR AL CONSELL DE MALLORCA MEJORAR LA SEGURIDAD EN LA 
MA-6014

A continuación, se ve la propuesta que literalmente dice lo siguiente:
Exponemos
Dentro del municipio de Llucmajor contamos con una serie de carreteras pertenecientes al 

Departamento de Carreteras e Infraestructuras del Consell Insular de Mallorca (CIM).

Entre esas carreteras, queremos destacar la que conecta las Urbanizaciones con s’Arenal y 

Llucmajor, la Ma-6014.

Dicha carretera tiene una serie de puntos negros de seguridad que se traducen en daños , en 

algunos casos en cuanto a vidas, debido a los accidentes de tráfico.

Somos conscientes y conocedores del plan y proyecto del CIM en instalar rotondas en las 

entradas de diversas Urbanizaciones, aunque no existe una fecha confirmada de las mismas y lo 

único que tenemos son notas de prensa emitidas tanto por el Ayuntamiento de Llucmajor como el 

CIM durante las dos últimas legislaturas.

Sin embargo, hay una serie de puntos que no se han tenido en consideración y que requieren de 

una cooperación y coordinación entre el Ayuntamiento de Llucmajor y el CIM, estos son:

.La entrada y salida de la gasolinera ubicada entre la rotonda de Cala Blava y la urbanización 

de Las Palmeras.

.La entrada y salida del camino de Sa Torre.

Respecto a la primera, queremos destacar la imprudencia de los conductores que, pese a no 

poder incorporarse viniendo desde s’Arenal a la gasolinera, realizan un giro indebido poniendo en 

riesgo a todos los usuarios de la carretera. Todo porque dichos conductores no quieren conducir 

hasta la siguiente urbanización para realizar el debido giro respetando la ordenación del tráfico. Lo 

mismo ocurre en algunas ocasiones respecto a los que salen de la gasolinera y desean ir hacia 

Las Palmeras, que en vez de respetar las señales de tráfico e ir hasta la rotonda de Cala Blava, 

optan por un giro indebido.

Para esta problemática creemos que la instalación de bolardos que imposibiliten dichos giros en 

los tramos de entrada y salida de la gasolinera a la Ma-6014 serían una manera de salvaguardar 

la seguridad de los usuarios de dicha carretera.

Respecto a la segunda, el camino de Sa Torre es el camino rural más transitado por las 

Urbanizaciones por su conexión directa con Llucmajor. El problema radica en que la entrada es 

abrupta, sin carril de aceleración y desaceleración, o una intersección con visibilidad. Tampoco 

cuenta con alumbrado público en la entrada del camino. Por ello cada determinado tiempo ocurren 

accidentes de tráfico, especialmente por las noches.

https://serpavi.mivau.gob.es/
https://serpavi.mivau.gob.es/


Para esta problemática creemos que es necesario que el Ayuntamiento de Llucmajor y el CIM 

estudien ampliar la entrada a través de una de las figuras mencionadas anteriormente, así como la 

instalación de alumbrado público en dicho tramo.

Adicionalmente a estos puntos, nos gustaría que se informará a todos los grupos políticos que 

tenemos representación en el Ayuntamiento, del último borrador del proyecto de las rotondas del 

CIM para las entradas de las Urbanizaciones.

Solicitamos
Por todo lo indicado anteriormente, proponemos al Pleno del Ayuntamiento de Llucmajor que se 
adopten los siguientes acuerdos:

Primero. Que el Ayuntamiento de Llucmajor solicite al CIM que estudie adoptar medidas para 
mejorar la seguridad vial en la Ma-6014, en especial para los tramos siguientes: de la gasolinera 
entre Cala Blava y Las Palmeras; y la entrada al Camino de Sa Torre.
Segundo. Que el Ayuntamiento de Llucmajor informe a todos los miembros de la corporación del 
último borrador del proyecto de las rotondas del CIM del que se tenga constancia.

El asunto se trató en la Comisión Informativa de Interior, Seguridad Ciudadana i Movilidad de día 
18 de setiembre y una vez visto el dictamen el Sr. Miguel Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR) diu 
que en aquesta carretera sempre hi ha hagut molts d’accidents de fa molts d’any, pràcticament de 
sempre, i les modificacions han estat les mínimes, diuen des de fa temps que posaran rotondes, 
però d’això no se sap res, i a part de les rotondes, diu que li agradaria que l’equip de govern 
demanés al Consell Insular, perquè això no és tema de l’Ajuntament, però si que ho poden 
demanar per escrit i posar un poc de pressió ja que són els mateixos partits que estan governant, 
sobre el tema de la benzinera i el de l’entrada a Sa Torre, no els hi dirà a l’equip de govern quins 
temes o com ho han de fer, però sí que els hi pot dir que de cop una persona es troba un grup de 
ciclistes a la benzinera que va a 20 Km/hper hora i ell va a 80 o 90 Km/h i hi ha una peanya o no 
els veus i se’ls pot dur per endavant.
Per altra banda, diu que les sortides i entrades a la benzinera il·legals que fa la gent, ja que envers 
d’anar a la rotonda o a fer la volta a Las Palmeras i també per la velocitat, ja que no hi ha ni un 
carril d’entrada ni de sortida a l’entrada de Sa torre, per tant els hi agradaria que fessin alguna 
cosa aquest equip de govern, ja que són del mateix partit.

El Sr. Jaime Garau (PP) diu que l’equip de govern votarà a favor de la proposta, ja que està 
programat a finals d’aquest any començar les obres de la rotonda de Son Verí, continuaran cap a 
Las Palmeras, Maioris i Puig de Ros. Diu que també es començarà l’enllaç del carrer Pere Maimó 
amb la rotonda de Son Verí, per així poder millorar la circulació de la carretera MA-6014.
Diu que en tenir els plànol del Consell del Departament de Carreteres, els hi passarà per correu 
electrònic.

La Sra. Elsa Herranz (PSOE) dice que el voto de su grupo será a favor de la propuesta, pero lo 
que pasa es que no pueden valorar técnicamente si las propuestas concretas que se hacen en 
esta propuesta de resolución son las más adecuadas para estos problemas, que es verdad que es 
un tramo que es peligroso, que hay muchas infracciones y que hay que tomar medidas, estas o 
las que consideren que técnicamente son las adecuadas.
El Sr. Josep Oriol Gómez (MES) diu que el seu grup votarà a favor de la proposta, ja que la 
carretera MA-6014 necessita mà de metge de bon de veres, agraeixen que els hi passin els 
plànols de la rotonda quan els tenguin i també volen fer menció que és important que el carrer 
Pere Maimó es faci i aquí és on realment volen veure la proposta que ve del Consell, perquè hi 
haurà trànsit de vehicles, de bicicletes i de vianants, per tant convé fer un projecte molt ben fet, 
perquè aquest carrer sigui realment una pacificació de tota la circulació que hi ha en aquell carrer, 
ja no només el mati i al migdia amb l’institut, sinó també al poliesportiu els horabaixes.
Diu que també s’ha de tenir en compte que la major part dels problemes d’aquesta carretera és 
per l’incivisme dels usuaris, com l’excés de velocitat, girs que no es poden fer i avançaments a les 
zones d’incorporació a les urbanitzacions i això no sap si a nivell del Consell de Mallorca també 



puguin pitjar des d’aquí, per si hi ha alguna solució tècnica que pugui afavorir aquests problemes.

El Sr. Pascual agraeix a tots els partits que voten a favor de la proposta, per així poder pressionar 
al Consell Insular i que siguin ells els que donin les solucions.
La batlessa diu que vol afegir la dificultat que tenen i ja saben, a l’entrada de Las Palmeras i és 
que davant és zona ANEI i també depenen un poc d’aquest tema de com es mou la rotonda en 
aquella zona.

Una vez acabadas las intervenciones y en consecuencia, se somete el fondo del asunto a 
votación y por unanimidad se aprueba la propuesta en los mismos términos que que se 
acaba de transcribir.

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MÉS, PSOE, LLIBERTAT 
LLUCMAJOR I S’ULL PER A GARANTIR EL TRANSPORT ESCOLAR A L’ALUMNAT DE 
BATXILLERAT ALS CURS 202472025

A continuació es veu la proposta de resolució que textualment diu el següent:

Al plenari del passat dia 7 d’agost de 2024, aquesta corporació va aprovar una moció de MÉS 
PER MALLORCA A LLUCMAJOR en la qual es demanava garantir el transport escolar per als 
alumnes de batxillerat a l’inici del curs 2024/2025.

Aquest curs ja ha començat i, lamentablement, aquest acord no s’ha complert.

Recordam que el Consell de Govern del passat 5 d’abril va autoritzar la contractació del servei de 
transport escolar per a centres docents públics de les Illes Balears. A l’anunci oficial publicat per la 
Conselleria s’afirmava que, per primera vegada, tots els alumnes de Batxillerat tindrien dret al 
transport escolar gratuït.

La normativa actual, decret 30/2023 de 22 de maig, regula el transport escolar en els centres 
educatius públics i en els centres d’educació especial sostinguts amb fons públics de les Illes 
Balears. Aquest decret només inclou el transport dels alumnes de Batxillerat en casos 
excepcionals, com en municipis sense IES, i ocupant les places vacants disponibles.

A 2 de setembre de 2024, la Secretaria Autonòmica de Desenvolupament Educatiu va publicar la 
instrucció 2/2024 que regula el servei complementari de transport escolar.

Aquesta instrucció diu literalment que “La finalitat d’aquest servei és garantir el desplaçament 
gratuït a l'alumnat del segon cicle d'educació infantil, d'educació bàsica i transició a la vida adulta 
quan hagin d'escolaritzar-se fora del seu municipi o zona de residència en un centre públic 
ordinari, en un centre públic d'educació especial o en un centre concertat d'educació especial, i en 
el cas de batxillerat, a desplaçar-se fora del municipi de residència perquè no hi ha l’etapa 
educativa corresponent, o quan així ho determini l'Administració educativa per raons justificades, 
amb l'objecte de garantir-li l'accés als distints nivells del sistema educatiu en condicions d'igualtat.”

A data d’avui, l’alumnat de batxillerat del municipi no té garantit l’accés al sistema educatiu en 
condicions d’igualtat: es dóna la circumstància que l’alumnat que viu a Algaida i s’ha de desplaçar 
a l’IES Llucmajor té un servei de transport escolar per recórrer els 9 quilòmetres que els separen 
del centre. En canvi, l’alumnat de Badia Gran, per exemple, no té aquest servei per desplaçar-se a 
l’IES s’Arenal quan té la mateixa distància de desplaçament.

A més, es dóna la circumstància que els horaris del TIB tampoc s’ajusten als horaris d’entrada i 
sortida dels instituts. Recordem que al plenari del mes d’octubre de 2023 es va aprovar per 
unanimitat demanar al Consell de Mallorca que s’ajustessin aquests horaris. Al plenari del mes de 
gener vam fer-ne seguiment i l’equip de govern va informar que s’havia reunit amb els 
responsables del servei i que així es faria.



Actualment, cap dels acords s’ha fet efectiu i s’està perjudicant clarament els joves estudiants del 
nostre municipi.

En conseqüència es proposa al Ple l'adopció del següent acord:
Primer. Demanar a la Conselleria d’Educació i Universitats que posi immediatament el 
servei de transport escolar per a l’alumnat de batxillerat del municipi de Llucmajor.
Segon. Instar al Govern de les Illes Balears a adaptar els horaris d’estiu i hivern de les 
seves línies a les entrades i sortides dels instituts de secundària i formació professional 
del municipi
Tercer. Crear zones d’aparcament per a bicicletes al costat de les aturades del TIB i 
EMT de tot el municipi per tal d’ordenar les voravies i facilitat la mobilitat.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa d’Interior, Seguretat ciutadana i Mobilitat de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen la Sra. Maria Barceló (MES) diu que aquesta 
proposta ve molt seguida d’una que varen presentar al passat ple de dia 7 d’agost en la qual ja 
reclamaven garantir el transport escolar pels alumnes de batxillerat a l’inici de curs i se’ls hi va dir 
que la Conselleria estava treballant perquè això fos possible, però quan va sortir la resolució i ha 
començat el curs, han vist que aquest augment d’oferta de transport públic per batxillerat que ha 
fet la Conselleria i han de dir que és cert que hi ha estat, ha deixat els alumnes de Llucmajor 
sense poder gaudir de ella perquè només l’ha posada per aquells alumnes que s’havien de 
traslladar a un altre municipi per anar a l’Institut i la realitat que tenen a Llucmajor que en aquest 
cas és un problema per aquests usuaris, és que tenen molts de nuclis urbans i a Llucmajor hi ha 
dos instituts, per tant hi ha moltíssims d’alumnes de distints nuclis urbans que s’han de traslladar 
fins a l’Institut i per tant aquests amb aquesta normativa queden defora d’aquesta possibilitat de 
tenir un transport escolar gratuït i creuen que és una greuge comparatiu amb altres alumnes 
d’altres municipis i per posar un exemple molt proper a nosaltres, explica que l’alumnat d’Algaida 
per anar a l’Institut de Llucmajor amb una distància de 9 Km, tenen un bus per fer-los, sense cost 
addicional en canvi la gent de Cala Pi o s’Estanyol que va a l’Institut de Llucmajor o els de Badia 
Gran que han d’anar a l’Institut de s’Arenal  fent una distància major es troben que no tenen 
aquest servei, per tot això demanen el que diu la part dispositiva de la proposta.
La Sra. Margarita Planas (PP) diu que el seu grup donarà suport a la proposta, perquè estan 
totalment a favor de que el transport sigui gratuït, per tant ha fet una petició per escrit demanant 
que facin la modificació del decret de transport fent excepció al nostre municipi, ja que hi ha més 
de 12 urbanitzacions que necessiten d’aquest servei, per tant ja han fet la primer passa.

El Sr. Bartolomé Tugores (PSOE) diu que el seu grup votarà a favor de la proposta, de fet ja es 
varen adherir i és una proposta recurrent, ja que en 9 anys que du en aquesta Casa la escoltada 
moltes de vegades, per tant esperen que es posi fil a l’agulla i es pugui solucionar, de totes 
maneres els hi pareix molt bé que l’equip de govern voti a favor, però hi ha el punt nº 3 que és una 
proposta que va dur el PSOE en el mes de març i va sortir aprovada per majoria, menys pel grup 
VOX, i els hi agradaria saber si hi han fet feina, ja que no han vist cap millora a les aturades i 
també els hi estranya que l’equip de govern voti a favor de coses que estan fent, perquè en els 
plens és costum de que l’equip de govern quan ells fan propostes els hi votin fins i tot en contra de 
propostes que estan fent.
Li diu al Sr. Garau, que sobre el reglament dels patinets elèctrics varen dur la proposta i els hi 
votaren en contra, perquè digueren que en un mes ho tendrien fet, però ja ha passat el temps i no 
veuen resposta, per tant estan contents que aquesta proposta surti endavant, però això no 
garanteix que es dugui endavant.

El Sr. Miguel Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR) diu que el seu grup votarà a favor, perquè a 
això també ja ho han demanat i el que no entenen és com la Conselleria es nega a posar pels 
alumnes de batxiller un transport gratuït.

La Sra. Barceló dona les gràcies a tots els grups que es varen adherir a la proposta i també a 
l’equip de govern per votar-hi a favor, així com a la Sra. Planes per la seva explicació i creu que 
això hi ha d’haver alguna manera de poder-ho solucionar i com ja ha dit, els dos primers punts no 
són competència municipal, però un esforç i ara que el PP és a l’equip de govern tota la força 



possible perquè això sigui una realitat, i aquesta és una proposta que no poden esperar ni mig any 
ni dos mesos i sí que els hi agradaria que com els hi han explicat en aquest punt,  ja han 
començat a fer-hi passes per també poder mirar, perquè creu que pot beneficiar a tothom aquesta 
revisió dels horaris del TIB, l’adaptació de l’estiu i l’hivern al horaris de les sortides i entrades dels 
instituts i també estaria molt bé començar a fer passes pel punt tercer, ja que es varen aprova tota 
una sèrie de propostes.

En conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a votació i per unanimitat s’aprova la 
proposta en els mateixos termes que s’acaba de transcriure.  

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS PSOE, I S’ULL PER A LA CREACIÓ 
DEL CONSELL MUNICIPAL DE FIRES

A continuació el Sr. Bartolomé Tugores (PSOE) llegeix la proposta de resolució presentada 
conjuntament pel seu grup i S’ULL i que textualment diu el següent:

Llucmajor celebrarà en breu l’edició 478 de les Fires, que se celebren des de l’any 1546 
Ja des dels inicis va ser considerada una de les fires majors de Mallorca juntament amb el Dijous 
Bo d'Inca i les Sineu o Manacor.

Les fires no eren festes com les entenem avui en dia, sinó moments d’intercanvi comercial; llavors, 
la majoria d’intercanvis eren de productes agrícoles, manufacturats i de bestiar.
Està bé recordar els inicis, però el que ens ocupa a l’actualitat és el present i el futur de les nostres 
Fires; per tan, cal analitzar diferents aspectes de la realitat actual.

Resulta evident que una de les conseqüències de l’evolució de la nostra societat ha estat la 
decadència del camp i la ruralia.

Els hàbits de consum de la població han anat canviant durant els darrers anys, primer amb la 
creació de grans superfícies i centres comercials, i més recentment amb l’aparició del comerç 
electrònic.

També s’ha experimentat un augment d’oferta de fires que s'han anat organitzant a tots els 
municipis de Mallorca, amb unes temàtiques potser prou atractives per atreure al públic en general 
en alguns casos. La Fira dolça d’Esporles, la Fira de la llampuga de Cala Ratjada, la Fira des 
Fang de Marratxí o la Fira de la Sabata de Lloseta en son alguns dels nombrosos exemples.

Des del Grup Municipal PSIB-PSOE a l'Ajuntament de Llucmajor pensam que les Fires han de 
conservar el seu caràcter tradicional, barrejant-lo amb noves idees i innovacions.

Consideram essencial la participació de la ciutadania en l’organització de les Fires, de les que tots 
els llucmajorers i llucmajoreres es senten orgullosos i en les que obrin les portes de casa seva de 
pinta en ample entre la Primera i la Darrera Fira.

Creiem que persones de tots els àmbits de la societat llucmajorera poden aportar la seva 
experiència i idees en un espai de debat i treball adequat amb l’objectiu de revitalitzar les nostres 
estimades Fires de Llucmajor.

En conseqüència, es proposa al Ple l’adopció del següent acord:
Primer.- L’Ajuntament de Llucmajor posarà en marxa el Consell Municipal de Fires d’acord amb 
l’article 37 del Reglament de Participació Ciutadana. 
Segon.- L’Ajuntament de Llucmajor elaborarà un reglament del Consell Municipal de Fires 
consensuadament amb tots els grup municipals de l’Ajuntament de Llucmajor.
Tercer.- L’Ajuntament de Llucmajor farà difusió del Consell Municipal de Fires per tots els seus 
canals de comunicació i promourà la participació en ell.



L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de setembre i una vegada vist el dictamen el Sr. Tugores diu que vol afegir que varen veure 
l’opció del Consell de Fires, perquè està creat dins el reglament de Participació Ciutadana que 
això si que ve de la legislatura 2015-2019 i veren un bon marc per poder debatre i així com han dit 
a l’exposició de motius de que tots els que estan aquí dedins estimen les fires de Llucmajor i 
també pensen amb la realitat i que haurien d’empènyer tots per tal de millorar-les, per tant el seu 
grup està obert a totes les aportacions que els hi puguin fer.

La Sra. Margarita Planas (PP) diu que el seu grup votarà en contra, perquè si han llegit un poc el 
programa de fires, torna bastant a la tradició i a la cultura popular.
Diu que l’any passat va ser la primera vegada que va fer les Fires i va fer una reunió prèvia amb 
els firaires per veure les seves necessitats i posteriorment va fer una altra reunió per parlar de 
possibles millores, per tant creu que feia molts d’anys que no s’havien fet reunions amb els firaires 
i va ser molt profitós i creu que aquests tres anys que queden ho faran així.

El Sr. Miguel Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR) diu que és una molt bona idea que ha proposat 
el Partit Socialista, per tant el seu grup votarà a favor de la proposta.

La Sra. Maria Barceló (MES) diu que el vot del seu grup també serà a favor, ja que creuen que tot 
allò que suposi una major participació ciutadana és beneficiós pel municipi i ella està contenta que 
la Sra. Planas hagi fet aquesta reunió i sap cert que ha tret coses bones, però creu que en 
aquesta proposta s’està dient, que les fires no només són els firaires i creu que la gent que ve a 
gaudir de les fires te una part per saber del que li agradaria veure, ja que tot el que siguin consells 
municipals de tot tipus son bons, és cert que han de reconèixer que du una certa feina, igual que 
el Consell escolar municipal, que aquest any encara no s’ha convocat, però això són coses que 
són imprescindibles perquè un municipi funcioni així com toca, ja que no tenen opció d’escoltar a 
la ciutadania i pensa que qualsevol cosa que els hi doni aquesta possibilitat ho han de posar en 
marxa el millor que puguin i quan puguin, es a dir, no importa que tot estigui fet, però no s’han de 
tancar amb aquestes coses, per tant podrien fer un Consell de Fires i també de festes on hi 
participés molta més gent, per tant, creu que s’ha de fer un repensament de moltes coses en 
aquest municipi, ja que sense la participació de tots els agents municipals no serà possible i no 
avançaran.   

El Sr. Bartolomé Tugores (PSOE) diu que l’han deixat descol·locat, ja que l’equip de govern està 
en contra de totes les propostes de l’oposició, però de les Fires que han de crear un consens i han 
de ser participades, no s’esperava aquesta resposta i aquesta vegada se pensava que aquesta 
proposta sortiria per unanimitat, perquè estimen les fires, perquè amb aquesta actitud que té 
l’equip de govern rebutjant la participació ciutadana no la pot entendre.

Li diu a la Sra. Planas, que la participació ciutadana no és tenir reunions amb els firaires, els 
firaires són una part més de la fira, no són sa fira, sa fira són les entitats ciutadanes i amb això ara 
mateix li acaba de tancar la porta a totes les entitats ciutadanes del nostre municipi i podran 
participar els que l’equip de govern vulgui.
Diu que es veritat que feia anys que no es feien reunions, el 2019 va ser la darrere reunió de 
firaires i d’entitats participants de sa fira i es veritat que és un cop fort cap a ses fires perquè creu 
que a l’exposició de motius queda clar i en cap moment els hi han donat la culpa a l’equip de 
govern de que hagi una decadència dins les fires, sinó que són unes explicacions com ja han dit, 
la decadència del mon rural, els hàbits de consum, fa anys la gent esperava les fires  per comprar-
se alguna cosa i ara ho feim amb el mòbil i demà ho duen a la porta de ca nostra, per tant han 
canviat els hàbits, però si l’equip de govern es pensa que sa fira, perquè se digui Fira de 
Llucmajor, ja els hi basta creu que van molt equivocats, per tant, és una gran decepció que aquest 
equip de govern no es vulgui obrir a que hagi participació a les fires, ni a cap altre àmbit, però si 
els hi lleven participació als grups polítics entenen que no vulguin la del veïns, però això és el que 
hi ha.

La Sra. Planas diu que creu que no l’han entesa, perquè l’equip de govern està obert a tot i ella és 



la primera que obri les portes a tothom que hi vulgui participar i quant més gent millor.

El Sra. Barceló li diu a la Sra. Planas que no posa en dubte de cap manera que no rebi a tothom 
de la millor manera, però la convidada si que la posa en dubte, perquè per haver-hi una convidada 
hi ha d’haver alguna cosa oficial que convidi i això és el que falta, i amb un Consell de Fires se 
sabria que cada any hi hauria un reglament i tothom sabria si pot o no pot participar, per tant el 
problema és aquest, es a dir, per ventura hi ha molta de gent que no sap que la Sra. Planas és la 
regidora de fires i no sap que pot anar a xerrar de fires. 
Diu que la gent necessita més comunicació, ja que de fet ni ells sabien que l’altre dia presentaven 
les fires, per això no hi varen anar, i això és així, per tant falta comunicació i que la gent tingui les 
coses clares i per això hi ha d’haver un reglament, perquè d’aquesta manera es pot regular una 
cosa perquè després sigui més fàcil i que després algun any que no hi sigui la Sra. Planas es 
pugui fer d’aquesta manera i no el que vengui que tingui una altra idea, per això es demana que 
en poder es facin unes bases.

El Sr. Tugores li diu a la Sra. Planas que només faltaria que no obris la porta, ja que és una 
regidora d’aquest pobla i ha de tenir la porta oberta, perquè la gent vengui a exposar les seves 
queixes o aportacions. Diu que tenir les portes obertes no és participació ciutadana i tampoc ha 
intervingut la regidora de participació ciutadana, però creu que tendria molt que dir, perquè igual 
que abans ha dit que no sabia el tema de Contractació i ho ha aprés, suposa que quan va rebre el 
càrrec de participació ciutadana es degué de posar al dia, com va haver de fer ell al 2015 i donar-li 
un sentit a la participació ciutadana, com fer consultes, posar pressuposts participatius que no 
existien, per tant, participació ciutadana és molt àmplia i hi ha molta feina per fer, però clar això ha 
de venir de dedins, s’ha de dur a l’ADN i l’equip de govern no ho du i és evident que no potencien 
la participació ciutadana
Diu que els hi han posat el marc adequat per aquest debat de participació, ni pot haver d’altres, 
ells han exposat el Consell de Fires, però estan oberts a altres àmbits, però veuen que no hi ha 
reacció per part d’aquest equip de govern i per acabar expressen la seva decepció, perquè una 
vegada més no els volen escoltar.

En conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a votació i amb 9 vots a favor (PSOE, 
LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES, S’ULL) i 11 vots en contra (PP, VOX, ASI,)  per majoria se 
rebutja la proposta esmentada anteriorment.

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP PSOE PER A LA CELEBRACIÓ ANUAL D’UN 
DEBAT SOBRE L’ESTAT DE LA CIUTAT

A continuació el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que avui els acompanyen molta de gent que per 
ventura no hi era quan ho presentaren l’any passat, i tot seguit passa a llegir la proposta que 
textualment diu el següent:

Després de la nostra proposta de resolució presentada l'any passat, en què instàvem a la 
celebració d'un Debat sobre l'Estat de la Ciutat, ens veiem obligats a tornar a presentar aquesta 
proposta davant la inacció total de l'equip de govern. Llucmajor segueix immersa en una sèrie de 
problemes que no només no han estat solucionats, sinó que han empitjorat de manera alarmant 
durant l'últim any.

Hi ha aspectes claus en la gestió municipal, que ens duen a aquesta proposta de resolució.

El servei de recollida de fems ha esdevingut un problema endèmic, agreujant-se setmana rere 
setmana, amb carrers on les escombraries no es recullen, deixant la ciutat en un estat de 
degradació total. Aquesta situació, causada per la incapacitat del govern per gestionar de manera 
adequada aquest servei bàsic, suposa una vergonya per a Llucmajor i una amenaça a la salut 
pública.



En conseqüència es proposa al Ple l'adopció del següent acord:
Primer.- Celebrar anualment un Debat sobre l'estat de la ciutat, en sessió extraordinària 

del Ple de l'Ajuntament de Llucmajor. 
Segon.- Convocar de manera immediata una junta de portaveus per fixar, sense dilacions 

ni subterfugis, les dates, l’horari, les regles d'intervenció i el procediment d'aquest debat d’una 
manera consensuada entre tots els grups municipals.

L’assumpte es va tractar la Comissió Informativa d’Interior, Seguretat Ciutadana i Mobilitat de dia 
18 setembre i una vegada vist el dictamen el Sr. Oliver diu que es tracte de debat, de obrir el 
plenari a la ciutadania i de que es puguin exposar tots el temes que preocupen als ciutadans de 
Llucmajor i poder afrontar aquest debat d’una manera pro-activa i en benefici de totes i tots i 
exposar en comú quins són els problemes que detecten i quines solucions es podrien donar.

La batlessa li diu al Sr. Oliver que la ciutadania tria cada 4 anys el seu futur quan veu els 
programes electorals i les persones que representen cada partit i tria lliure i democràticament si 
vol votar o no vol anar a votar, això per un costat.
Per altra banda li proposa retirar aquest punt i que ho afegissin properament, ja que sap que estan 
fent feina amb el reglament intern d’aquesta Casa, ja que aquest Ajuntament a dia d’avui encara 
no té i agraeix al secretari tota la feina per crear un bon document suficientment extens per 
incloure aquestes coses i perquè especifiqui alguna cosa més, perquè es veritat que ha fet una 
exposició de motius molt extensa, però en els punts dels acords, el fer una sessió extraordinària 
d’un debat de l’estat i que sigui ràpid i corrent, però han de saber com ho han de fer una mica 
més, tal vegada pot ser una proposta que no els hi pot agradar a tots, però tal vegada que aquest 
reglament inclogui aquest apartat i que quedi reglamentat per bastant de temps, perquè espera 
que sigui un reglament que surti, si no per unanimitat, si per la majoria dels representants del 
Consistori, per tant li fa aquesta proposta i si els hi va bé ho retiren i si no es sotmetrà a votació.

El Sr. Miguel Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR) diu que el seu grup votarà a favor, perquè 
creuen que és una bona idea i no només és la plaça Espanya de Llucmajor el nucli principal, si no 
que hi ha problemes per tot Llucmajor i són vertaders, de fems, escombraria per fora-vila, 
aparcaments, sobretot a s’Arenal, sa granja que també fa olor, per tant creuen que el Partit 
Socialista té raó i s’hauria de posar remei i fer un ple aposta.

La Sra. Maria Barceló (MES) diu que en un principi la intenció del seu grup era votar a 
favor, però segons les paraules de la batlessa esperaran a veure que diu el Sr. Oliver i si 
es deixa per un altre dia, ja ho debatran una altre dia.

El Sr. Joaquín Rabasco (S’ULL) dice que esta moción también la ha subscrito su grupo, 
juntamente con el Partido Socialista, porque hay algo que cree que no hay en este 
Ayuntamiento y es debate y sobra rodillo, ya que aquí se emplea el rodillo de los 11 
contra 10 y es igual que presenten la mejor propuesta de resolución del mundo para 
mejorar la situación de nuestros ciudadanos, por norma “no”, porque el equipo de 
gobierno es el que está gobernando, ya que aquí se ha venido comprobando durante 
este último año de la prepotencia que en algunos casos se ha estado empleando para 
menospreciar a la oposición y lo único que quiere la oposición es debate y que las cosas 
se cumplan cuando se aprueban, precisamente porque hay muchos casos y datos que se 
han puesto encima de la mesa, se han debatido, aprobado y no se han puesto en 
práctica.
Dice que ha entendido que la alcaldesa ha dicho que para que van a hacer un debate si 
cada cuatro años la ciudadanía vota los partidos políticos que creen que lo han hecho 
bien y evidentemente la grandeza de la democracia permite que todos aquellos que viven 
en chalets, por ejemplo, que no tienen problemas de limpieza y seguridad y que tienen un 
barco en un puerto importante, pues voten evidentemente al Partido Popular y tienen que 
identificarse con la derecha, pero la alcaldesa también debería pensar en los problemas 
que ha dicho el Sr. Pascual, como son los de fora-vila o más concretamente de la 
inseguridad que da la falta de civismo que tienen en el Arenal y cuando hay falta de 



civismo muchas veces es porque hay falta de orden, porque ni siquiera saben dónde está 
el Arenal y si este equipo de gobierno pusiera en práctica el orden tal vez algunas 
personas serían un poco más cívicas de lo que son, además no les interesa 
absolutamente nadie de los que viven en el Arenal ni en fora-vila, ¿qué pasa con las 
basuras de fora-vila? Que tienen que desplazarse casi un kilómetro para depositar la 
basura, si no quieren tirarla en alguna zanja, por lo tanto cuando hablen de votar cada 
cuatro años, les pide que hagan una diferencia, hablen de los suyos y hablen del resto, 
porque el PP se mueve mucho para los suyos, y por eso él cree que es necesario un 
debate para que cada año le puedan decir puntualmente de forma cronológica lo que 
hacen, pero si no hay debate es imposible que la gente pueda enterarse y no será 
porque no tienen la mejor televisión, la mejor cámara y el mejor sonido del mundo, 
porque para ver este pleno en un programa de Youtube hay que dejarse los ojos pegados 
y la alcaldesa dijo al inicio de esta legislatura que lo primero que iba a hacer era 
modificar el sonido y la visualización de estos plenos, pero no han hecho nada y encima 
les molesta que el Partido Socialista y el resto de partidos que han presentado esta 
propuesta parece ser que les sienta mal, pues que no sea así, porque es importante el 
debate para que cada uno pueda exponer lo que quiera y algunos que se puedan 
identificar de lo que verdaderamente dicen y no hacen.

El Sr. Oliver li diu a la batlessa, que per tot el públic que els està veient i per aclariments, 
que si aquí s’aprova una proposta de resolució o una moció, l’equip de govern no té 
l’obligació legal de complir-la, així i tot li sorprenen dues coses. En primer lloc, es la 
porada que tenen els membres de l’equip de govern al debat, que aquesta sala s’ompli 
de gent i que expressi les seves inquietuds i els seus problemes diaris. En segon lloc, diu 
que el que ells estan proposant bàsicament està redactat en el Reglament de Participació 
Ciutadana que es va fer a l’any 2015-2019 i en tercer lloc, li diu a la batlessa que si 
l’equip de govern en aquest reglament, que és veritat que fa estona que els hi diuen que 
hi estan fent feina, no han de tenir cap problema d’aprovar aquesta proposta, perquè 
tanmateix desprès entrarà dins el reglament. 
Diu que ja és la segona vegada que el seu grup presenta aquesta proposta i  la primera 
vegada els hi varen dir que ja hi havien les comissions informatives per xerrar de tot 
aquest tema, quan desprès es presenten a les comissions amb una modificació de la 
plantilla orgànica que ningú dels membres de l’equip de govern tenia idea del que duien a 
modificar de la plantilla orgànica que avui es du a aprovar a aquest plenari, perquè se’ls 
va veure el llautó a tots, mirant el mòbil per veure que els hi estava dient el grup de 
l’oposició sobre aquest tema i això ho vol repetir, perquè a la manifestació de part del 
Grup Socialista esperen que s’hagi reflectit tal i com ho digueren.
Per tant li diu a la batlessa que el mateix que li ha dit ella, li diu ell, que per això han 
presentat per segona vegada aquesta proposta, per tant no tengui por al debat i han 
d’escoltar als veïns, ja que l’oposició també representa als veïns i quasi estan al mateix 
tant per cent que l’equip de govern.

La batlessa diu que xerren de debat, quan fa dues hores que estan debatent i l’oposició 
ha presentat set propostes de resolució, de les set, quatre han sortit per unanimitat, 
algunes per administracions supramunicipals i altres per aquest municipi, per tant hi ha 
debat, ara bé, volen participació ciutadana, idò tenen contacte amb tota la participació 
ciutadana que hi ha al municipi, perquè la regidora d’aquesta àrea i la de festes és la que 
té contacte amb totes les entitats veïnals que organitzen les festes d’estiu i la regidora de 
fires que no ha anat bé a l’oposició, si han mirat el programa de fires hi participen totes 
les àrees d’aquesta Casa, principalment les de Cultura, entitats culturals en tenen unes 
quantes, i tant de Llucmajor poble, com de s’Arenal i Urbanitzacions hi participen i són 
dins el programa de fires, orgullosament, per tant, participació, debat i tot el que vulgui 
l’oposició, organitzat, per això li ha fet la proposta al Sr. Oliver de que si volen, com 
incloure a dins el reglament que a dia d’avui un debat de la ciutat no hi és en aquests 
moments, en el darrer esborrany que té del secretari i ho ha deixat caure així, perquè tal 
vegada no tots hi estan d’acord.



La Sra. Barceló diu, que com ha comentat abans, el vot del seu grup serà favorable, ja 
que creuen que la idea és bona i si estàs en el reglament municipal també els hi aniria 
bé, però és el Partit Socialista el que presenta la proposta i com a dit el Sr. Oliver, si fan 
comptes posar-ho dins el reglament, voten aquí i després ja el posarien com trobessin 
desprès que el poguessin posar. Demana si l’equip de govern fa comptes passar-lo a 
l’oposició, perquè el que no poden fer, és desprès tenir-lo tancat i llavors dir-les que no 
l’han votat, perquè han de poder aportar de la seva part.
També diu que és un poc sobre el que venen comentat de les darreres propostes, la 
importància que necessita en aquests moments el municipi de Llucmajor està estancat en 
moltíssimes coses, el Sr. Oliver ha anomenat, fems, urbanisme, recreatiu o Residència, 
però ella podria afegir, Casal de joves, escola de música, actualment ara mateix el tema 
de l’aigua, si és potable o no, ja que el problema és que hi ha temes puntuals que la gent 
no sap, ja que això l’equip de govern al dia a dia no ho informa i creu que hi ha coses 
que es podrien informar més al dia a dia, creu que no aprofiten les xarxes socials, saben 
tots els concerts, inauguracions i festes que els conviden, però coses que fa l’equip de 
govern i que dona informació a les xarxes socials, res, diu que ha pegat una mirada a 
l’Instagram del mes de setembre i de les 28 entrades n’hi ha 7 que no són festes, que 
creu que totes les activitats culturals també s’han d’informar, però si per alguna cosa no 
poden informar d’aquesta manera, han de cercar algun sistema d’informació i en aquests 
moments l’Ajuntament no el té i a més avancen molt a poc a poc, per tant la gent no té 
informació, de fet l’oposició ja en té poca, per tant un debat com aquest podria posar 
damunt la taula molts de temes i podria tenir un municipi transparent, en més participació 
i amb un control polític i una altra cosa que creu que han de tornar a posar damunt la 
taula és una previsió, per poder posar quin són els temes que els preocupen i que és el 
que han de fer pel futur.

El Sr. Oliver per tancar el debat, diu que reitera la proposta, ja que si l’han d’introduir 
dins el reglament no tendrien el perquè rebutjar-la i és la segona vegada que la duen al 
Ple i de coses que no funcionen ja se n’han dites moltes per part d’aquest equip de 
govern, però sobretot era per fomentar el debat i que la informació fos fluida, tant equip 
de govern amb l’oposició i sobretot amb la ciutadania.
Diu que fa dos minuts han tingut un clar exemple, sobre la presentació de les fires, ho 
varen saber per la premsa, des de l’equip de govern no els hi varen dir res i ¿troben que 
no és necessari un debat de com tenen el municipi? Per tant el que veuen és que els hi 
fa molta por debatre i rebre els ciutadans.

En conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a votació i amb 9 vots a favor (PSOE, 
LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES, S’ULL) i 11 vots en contra (PP, VOX, ASI,)  per majoria 
se rebutja la proposta esmentada anteriorment.

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ CONJUNTA DEL GRUPS PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR, 
MES I S’ULL RELATIVA A POSICIONAR-SE EN CONTRA DE LES “MACROGRANGES” A 
L’ILLA DE MALLORCA, AIXÍ COM PROCEDIR A AUDITAR I REVISAR TOTA L'ACTIVITAT DE 
LA “MACROGRANJA” AVÍCOLA SON PEROT, (FINCA SA LLAPASSA) UBICADA EN EL 
POLÍGON 34, PARCEL·LA 9, RECINTE 91, I POLÍGON 35, PARCEL·LA 17 A LA FINCA DE 
SON PEROT (SA LLAPASSA) EN EL TERME MUNICIPAL DE LLUCMAJOR.

A continuació el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) llegeix la proposta de resolució que textualment diu el 
següent:
exposició de motius

Davant les informacions recents sobre la “macrogranja” de gallines prevista a Sineu, amb prop de 
750.000 gallines ponedores i de recria, i l'augment preocupant de les explotacions ramaderes 
intensives a gran escala a Mallorca, amb els seus possibles efectes negatius:

.Contaminació dels recursos hídrics.

.Degradació del paisatge.



.Augment de les emissions de gasos contaminants.

.Possibles problemes de salut pública derivats de condicions sanitàries insuficients.

.Efectes nocius per les poblacions que les revolten com son les olors i les plagues d’insectes.

Aquests projectes generen conflictes socials, com a Llucmajor i Maria de la Salut, on les 
comunitats locals han expressat preocupació per les molèsties (males olors, plagues d'insectes) i 
pel benestar animal, a més de la manca de transparència en la gestió d’aquestes instal·lacions.

Les “macrogranges”, en la seva majoria controlades per grans corporacions, prioritzen el benefici 
econòmic per damunt de la qualitat dels aliments i la salut pública. És essencial donar suport als 
petits productors, redistribuir la riquesa i enfortir l'economia local.

És important recordar que va ser un govern d’esquerres qui va dotar Espanya d'una Llei de 
Benestar Animal al 2023, i com a socialistes, reclamem respecte i cura pels animals, també en 
l’àmbit productiu. Les explotacions intensives no són compatibles amb els principis de benestar 
animal.

Davant de tot l’exposat, els socialistes de Llucmajor subratllem la necessitat urgent de revisar i 
reforçar la normativa que regula aquestes activitats a Mallorca, assegurant un equilibri entre el 
desenvolupament del sector primari i la protecció del medi ambient i la qualitat de vida de les 
comunitats rurals.

En conseqüència es proposa al Ple l'adopció del següent acord:
Primer.-  Que l’Ajuntament de Llucmajor es manifesti de manera clara i contundent en contra de la 
“macrogranja” de Sineu.

Segon.- Instar el Consell de Mallorca i el Govern de les Illes Balears a manifestar-se clarament en 
contra d’aquest tipus d’instal·lacions a Mallorca.

Tercer.- Instar el Govern de les Illes Balears a suspendre, per un mínim de dos anys, l’atorgament 
d’autoritzacions per a la implantació i/o ampliació d’explotacions ramaderes intensives avícoles, 
porcines i bovines a Mallorca, inclosos els projectes iniciats abans d’aquesta moció, per tal 
d’avaluar de manera integral el seu impacte ambiental, social, ètic i econòmic, i treballar en un nou 
marc normatiu compatible amb els objectius mediambientals de la transició ecològica i el Pacte 
Verd Europeu.

Quart.- Instar el Consell de Mallorca i al Govern Balear  a modificar el PTI per incorporar la 
prohibició de “macrogranges” a tota l’illa de Mallorca, així com revisar que la "macrogranja" de 
Llucmajor compleix amb la normativa vigent, especialment pel que fa al nombre d’animals 
autoritzats.

Cinquè.- Instar el Consell de Mallorca, al Govern Balear i l’Ajuntament de Llucmajor a 
implementar controls més estrictes sobre la quantitat d’animals autoritzats i la gestió de residus 
per evitar la contaminació d’aigües subterrànies i sols, aplicant sancions efectives que incloguin el 
tancament immediat en cas d’incompliments.

Sisè.- Instar l’Ajuntament de Llucmajor i Govern Balear a auditar i revisar tota l'activitat de la 
“macrogranja” avícola Son Perot, verificant que s’adequa a la llicència d’activitat, que no excedeix 
la quantitat d’animals autoritzats i que gestiona correctament els residus. En cas d’incompliments, 
aplicar les sancions corresponents.
Setè.- Ordenar el tancament immediat i ordenat de la “macrogranja” en cas d’incompliments 
greus, especialment si es supera reiteradament el nombre autoritzat d’animals.

Vuitè.- Manifestar al Govern Balear que des del Ajuntament de Llucmajor s’està  en contra del 
contingut del Decret Llei 3/2024, de 24 de maig, de mesures urgents de simplificació i 
racionalització administratives de les administracions públiques de les Illes Balears on es planteja 



una doble amnistia orientada a la legalització de les naus industrials que no disposaven de 
llicència inicial.

L’assumpte es va tractar la Comissió Informativa d’Urbanisme i Territori de dia 18 setembre i una 
vegada vist el dictamen el Sr. Miguel Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR) diu que ell viu a la zona 
de Badia Gran i viu en directe el que és una granja d’aquest tipus, que diuen que tenen tots els 
permisos i ho tenen tot en ordre, però la veritat és que no ho creuen i, si és així déu ni do, perquè 
viuen a 2 km de la granja i hi ha dies que no es pot estar a la terrassa prenent la fresca, perquè 
s’ha de tancar dins la casa amb ventiladors i també s’afegeixen les plagues d’insectes.

El Sr. Josep Oriol Gómez (MES) diu que des de MES per Mallorca i MES per Llucmajor volen 
expressar que s’oposen completament a qualsevol activitat d’aquest estil pel seu format macro i 
creuen que aquest projecte com bé ha exposat el Sr. Oliver té un impacte molt negatiu dins el 
territori i abans parlava de percepció i si es van a les dades que són les que donen objectivitat al 
que es parla, estan parlant de d’una ubicació d’una granja a una finca de 71.000 m2 i que 
demanarà un consum d’aigua brutal, estan xerrant de 61.000 litres d’aigua anual i creuen que 
l’aigua no els hi sobre en aquest Illa, per tant per evitar aquest risc d’impacte ambiental a tots els 
nivells, el seu grup es posiciona en contra d’aquest projecte, ja que des del seu grup són més 
partidaris de finques molt més petites, de que l’agricultura i la ramaderia local sigui realment 
sostenible i que siguin els petits productors els que els donin aquest producte de quilòmetre 0 i de 
qualitat.
Diu que en el cas de la finca que tenen a la Llapassa, aquí hi ha bastants de regidors que viuen 
per la zona afectada i el que se sent pel carrer és que hi ha un descontent espectacular, perquè 
saben que fa pudor i a vegades arriba més lluny de 2 quilòmetres, perquè l’altra dia arribava fins 
Las Palmeras, per tant la única forma d’aclarir el que passa en aquesta granja és analitzar-ho bé, 
fent una auditoria i els procediments administratius que siguin necessaris perquè tots estiguin 
segurs que si hi ha queixa i hi ha alguna cosa que està malament, es faci l’acció que correspongui 
i en cas que no, que es calli el que passa el que digui l’opinió pública de la gent, per tant que 
deixin de tirar pilotes fora, ja que l’altre dia sortia el Sr. Ballester al diari intentant blanquejar el que 
està passant, per tant aclarir molt bé quina és la seva activitat, perquè la fa i realment assegurar 
que la fa bé, si la fa bé.

El Sr. Joaquín Rabasco (S’ULL) dice que este es un tema bastante complejo en el sentido de que 
una persona i quiere que no se tome como demagogia, se tira media vida trabajando con la ilusión 
de comprarse un terreno o hacerse un chalet o en una urbanización que tenga una serie de 
servicios y entonces viene el clásico amigo de los políticos y monta 500 metros o un kilómetro 
monta una granja, en principio pequeña, porque al principio no se sabe si esta granja va tener 
salida o no y poco a poco va ampliándola, pero como aquí podemos hacer todo lo que nos da la 
gana, igual que ampliamos chalets, piscinas i lo que queremos, pues vamos a ampliar la granja 
hasta que llega un momento que han metido unas cien o doscientas mil gallinas en una macro-
granja y resulta que esto no hay nadie que lo aguante.
Entonces pasa que la ciudadanía que durante tantos años ha estado ahorrando para comprarse 
un chalé y vivir tranquilamente, pues no puede respirar y van a los políticos y estos lo único que 
hacen es que dicen que mandarán a los servicios técnicos y estos dicen que no han encontrado 
nada o sí y empiezan a darle más rollo al tema, de una manera que llega un año, dos, tres, cuatro, 
cinco años y ¿cuántos años llevan sufriendo todos los ciudadanos de Bahía Grande y Bahía azul 
la macro-granja?.
Dice que ahora las familias que han venido aquí de Sineu que han tenido trabajo para venir a 
Llucmajor para que les apoyemos y por supuesto que les van a apoyar, por lo menos de nuestra 
postura humilde, pero contundente porque están convencidos de que ellos van a sufrir lo que 
nosotros hemos venido sufriendo en Llucmajor, por esto quieren que todo lo que ha propuesto el 
Partido Socialista y que su partido se ha adherido a esta propuesta, pues que el Ayuntamiento de 
Llucmajor tome cartas en el asunto, que se deje de política y de ideologías políticas y partidistas y 
que se hagan eco de los sufrimientos de los ciudadanos que viven en Llucmajor, por eso van a 
apoyar la propuesta del Partido Socialista.

La Sra. Maria del Pilar Seguí (ASI) diu que en nom de l’equip de govern demana al Sr. Oliver si es 



possible votar aquesta moció punt per punt, ja que hi ha punts que ells votarien a favor i altres que 
votarien en contra.

El Sr. Oliver diu que inclús seria congruent que l’equip de govern no pogués votar punt per punt 
degut a que ja hi ha hagut embolic per altres bandes i els hi agradaria saber el seu posicionament, 
perquè com ja han dit, avui aquí ha vingut gent de molts d’indrets de Mallorca, perquè creu que 
són el primer municipi gros que està afrontant aquest debat d’una manera activa i presentat pel 
Grup Socialista. 

La Sra. Seguí diu que com ja saben, la granja agrícola Son Perot està en activitat des de l’any 
1991, durant aquests darrers anys ha estat sancionada varies vegades per la Conselleria 
d’Agricultura, Pesca i Medi Natural, que és la Institució competent en aquesta activitat. Diu que no 
sap si saben que aquest estiu quan l’Ajuntament de Llucmajor va saber que hi havia uns veïns que 
estaven patint una situació complicada a causa de les plagues de mosques, pot dir-lis que ella 
personalment també des de l’Àrea de Medi Ambient es varen posar en contacte tant amb els veïns 
com amb la Conselleria per veure que es podria fer sobre aquest tema i que actuessin i els hi pot 
dir que des de la Conselleria d’Agricultura, Pesca i Medi Natural i des de el Departament de 
Sanitat i Ambiental han fet ja actuacions sobre el tema de les plagues de mosques i en aquests 
moments l’Ajuntament de Llucmajor està esperant la resolució sobre aquestes actuacions.
També diu, que a part d’això vol deixar clar que l’equip de govern està a favor d’augmentar els 
controls i si no es compleix amb la normativa que prenguin les mesures pertinents i si s’ha de 
tancar, doncs que es tanqui, però això no depèn de l’Ajuntament, però si que pressionen a la 
Conselleria a que dugui a terme totes aquestes actuacions, perquè si un no compleix ho ha de 
pagar.

El Sr. Gómez diu que és exactament això el que demanen, que estiguin pendents d’aquesta 
granja i que pitgin a l’organisme que correspon, que és el Consell de Mallorca i que es faci tot allò 
relatiu al que faci falta perquè estiguin tots segurs de que compleix totes les normatives i que si 
genera algun tipus de problemàtica sigui perquè és així i no sigui perquè realment estan fent una 
cosa que està malament, perquè el problema és greu.
En relació a la macro-granja de Sineu, que també forma part d’aquesta proposició, diu que el 
Consell de Mallorca ja es va posicionar en contra d’aquesta granja, per tant suposa que hi haurà 
coherència en les votacions dels membres de l’equip de govern en aquest sentit.

El Sr. Rabasco dice que la verdad es que él se tiene que tomar un poco a humor el hecho de aquí 
parece ser que el Ayuntamiento no es responsable ni tiene competencias en nada, ¿cómo que no 
tiene competencias en nada? Que aquí puede venir ahora el gobierno de turno, de Palma y les 
puede montar una macro-granja aquí o en Sineu porque le da la gana y en el Ayuntamiento aquí 
se está de brazos cruzados y ponen la excusa de la ley, ¿la ley? ponemos adoquines en las 
carreteras que no pase nadie, si es necesario, lo que pasa que en este momento dicen que sí, que 
están de acuerdo en que esto si se tiene que cerrar que se cierre, pero no, ¿qué dice la 
alcaldesa? ¿Está o no está a favor de la macro-granja? Si no está a favor de la macro-granja está 
convencido que todos los concejales que están aquí, por lo menos en la oposición le van a apoyar 
con todas sus fuerzas e irán con ella donde haga falta i que no le vengan ahora con el tema de 
que esto depende del Consell, depende del Partido Popular y de VOX que están gobernando 
ahora en las Islas Baleares y la alcaldesa aquí en Llucmajor, por tanto no le vengan ahora con el 
tema de la ley, la ley está para cumplirla, pero es oportunista, como con la justicia y como el 
código penal, si interesa se aplica y si no interesa no se aplica y esto es lo que está pasando aquí 
con la política. Dice que el PP es en Palma, por decirlo de alguna forma, en el Gobierno Balear los 
que tienen que a propuesta del Ayuntamiento decidir que esto se tenga que cerrar y que en Sineu 
no se haga la macro-granja y le dice al Sr. Oliver que si quita un solo punto de la propuesta 
presentada a la cual S’ULL se ha adherido, le votará en contra.

El Sr. Oliver le dice al Sr. Rabasco que espera que no vuelva a emplear este tono con él, porque 
cree que todavía no lo habían empleado entre ellos, y confía en que sea la última vez y se lo dice 
desde el cariño.
També diu que els hi preocupa que l’equip de govern vulgui votar la proposta per punts, però 



també ho entenen, perquè li pareix que el Grup VOX a votat en contra a altres estaments 
supramunicipals i no sap si això serà el cas. Diu que el primer punt està molt clar «Que 
l’Ajuntament de Llucmajor es manifesti de manera clara i contundent en contra de la “macrogranja” 
de Sineu» perquè si ells ja són conscients dels problemes que tenen aquí o que està causant als 
veïns, amb una granja que no té res a veure amb la que volen implantar a Sineu, es normal que 
avui hagin vingut fins aquí. El segon, tercer, quart punt i molts és instar, però si que és veritat que 
hi ha competències que són de l’Ajuntament, ja que creu que la llicència d’activitat, si no va errat, 
recau damunt l’Ajuntament o com a mínim si les naus no estan fetes de manera legal, si que en 
aquest cas, qualque cosa tendrien que dir o tal vegada passar per allà i comprovar si envers de 
49.000 pollets,  n’hi 150.000 que és el que els hi venen dient els veïns de la finca de la Llapassa.
Diu que per suposat que volen saber l’opinió de l’equip de govern, inclús per separat, però no 
llevaran cap punt, perquè és prou greu com perquè tots sàpiguen aquí i avui, a un dels principals 
municipis afectats, n’hi ha d’altres que estan en projecte, a veure que és el que opina el Partit 
Popular, Vox i ASI de cara a tots els punts que aquesta proposta exposa i per dos motius, el 
primer perquè aquí han vingut plataformes que defensen no només la protecció del territori i que 
no es faci la macro-granja a Sineu, sinó a la resta de tots el municipis de Mallorca i el segon és 
perquè també aquí hi ha veïns que volen una solució a la macro-granja o les molèsties que estan 
patint ara mateix. Diu que a la proposta han posat el tres estaments, l’Ajuntament, el Consell i el 
Govern i ara si volen poder votar.

A continuació i abans de passar a la votació del punts per separat hi ha una intervenció del 
secretari que comenta el cas amb la batlessa i el Sr. Oliver.

A continuació la batlessa diu que ho faran com ho han fet sempre i per propers plenaris ja 
acordaran la manera de com actuar.

El Sr. Oliver diu que el secretari els hi ha dit que si ho fan com ho han fet sempre no és legal i ells 
han presentat aquesta moció a la qual s’han adherit tots els partits de l’oposició i creu que molts 
del membre del equip de govern també hi estan d’acord i el que no faran ara és un pedaç quan el 
secretari li acaba de dir que s’ha de votar d’una sola vegada, perquè és una proposta amb 8 
punts, és veritat que ho han fet així fins fa dos dies, però ara mateix tenen un secretari que els hi 
diu que si la proposta es vota per punts separats, això és papar banyat i aquí ha vingut moltíssima 
de gent per no dur-se un paper banyat, per tant li sap molt de greu, però ho diu el tècnic major de 
la Casa, ells han de considerar la seva possibilitat que han donat a l’equip de govern, la 
consensuada també amb la resta de membres del grups de l’oposició i davant una obvietat com es 
que el secretari els hi digui que aquesta proposta així com està presentada, malda ment que faci 
anys que ho han fet de manera diferent, ell troba que estarien incomplint o que seria un paper 
banyat, ell no es poden arriscar a això.

El secretario quiere aclarar que él no ha empleado el término de papel mojado ni mucho menos, ni 
entra en los criterios de oportunidad política menos, simplemente dice que los 27 puntos 
anteriores, el acuerdo era un solo acuerdo y se vota a favor, abstención o en contra y en este caso 
lo que se está planteando es un acuerdo dividirlo en ocho acuerdos, entonces realmente no habría 
28 puntos en el pleno, si no 36 y hasta ahora en el pleno ha habido 28 puntos.
Dice que en el pasado haya habido una votación así, no impide que jurídicamente se diga esto, 
entonces lo que se planta es si en algún punto como en otras ocasiones no se está de acuerdo en 
la totalidad de la propuesta, en otras ocasiones se ha planteado por los grupos municipales una 
enmienda al punto y en su caso esta enmienda se acepta o se desestima, que es lo que se 
sugiere, ahora bien, votar 8 acuerdos, realmente sólo se lleva un acuerdo, de otra manera 
estarían dividiendo en 8 acuerdos que realmente no es lo que habría en el orden del día y con 
esto no quiere decir que sea papal mojado, ya que esto al final es una declaración política que no 
hay un acuerdo que produzca efectos ejecutivos más allá de una declaración política y el 
comentario que hace es des del punto de vista jurídico, pero en ningún momento ha dicho y que 
quede claro que esto sea una declaración que quede en papel mojado.

La batlessa diu que per part de l’equip de govern poden votar la proposta conjuntament. La Sra. 
Seguí com a regidora d’aquesta àrea de Medi Ambient, diu que l’equip de govern votarà a favor de 



tots els punts que hi ha en aquesta moció.
També diu que li agradaria deixar clar, és que l’Ajuntament de Llucmajor lluitarà i estarà pendent i 
farà que la Conselleria faci tot el que sigui necessari perquè es compleixi tota la normativa.

El Sr. Oliver dona les gràcies a tots els grups que donin suport a la proposta i torna a llegir els 8 
punts de la part dispositiva de la proposta.

Una vegada acabades les intervencions i en conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i per unanimitat s’aprova la proposta en els mateixos termes que s’acaba de 
transcriure.  

PRESA DE CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA
Tot seguit la presidència dona compte de les resolucions de Batlia adoptades entre els 
dies 26 de juliol al 20 de setembre de 2024 (de 2024002648 a 2024003307) i la 
corporació es dona per assabentada.

DACIÓ DE COMPTE AL PLE DE LA CORPORACIÓ DE LA RESOLUCIÓ RELATIVA A LES 
LÍNIES FONAMENTALS DEL PRESSUPOST 2025.

A continuació es dona compte de la resoluició relativa a les línies fonamentals del Pressupost 
2025 i la corporación es dona per assabentada.

PRECS I PREGUNTES
Ja dins el torn de precs i preguntes el Sr. Tugores (PSOE) diu que ha sortir aquest tema avui, 
d’informació cap a l’oposició i aquesta té dues fonts d’informació, una és radio calle i l’altre la 
premsa, i pensen que aquests no han de ser els mitjans pels quals s’han d’assabentar de les 
coses. Diu que no volen fer demagògia amb aquest tema, perquè és un tema bastant greu i 
delicat, però de l’accident greu que hi va haver en el camp de futbol amb dos nins ferits es varen 
assabentar, primer per radio calle i després per la premsa que ho va treure uns dies després, 
suposen que hi ha una investigació pels estaments que toquin, però els hi agradaria saber si 
l’Ajuntament ha pres mesures perquè no torni a passar i en cas de no poder-lis donar la informació 
aquí, demanen que els hi passin per correu. Diu que el tema de l’accident és un exemple, per tant 
demanen que hauria de ser una tònica més habitual amb la comunicació cap a l’oposició. 

La Sra. Pérez (PP) dice que, en el caso del accidente de los dos niños, en estos momentos se han 
abierto unas diligencias informativas por parte de fiscalía de menores y Policía Judicial de la 
Guardia Civil está instruyendo diligencias policiales encaminadas a esclarecer los hechos 
acontecidos, entonces el Ayuntamiento no puede hacer nada más. Dice que ha habido grupos de 
la oposición que se han preocupado por el tema y les han preguntado por este y el equipo de 
gobierno les ha contestado, por tanto, si el partido Socialista les hubiera preguntado les hubiera 
informado sin ningún problema.

La Sra. Herranz (PSOE) en referencia al tema que se estaba tratando ahora, dice que entiende 
que se haya dado parte a Fiscalía y que estén haciendo toda su investigación y tramitación, pero 
quieren información de cómo pudo pasar esto, si han tomado algún tipo de medida de precaución 
para que no vuelva a pasar, es decir, este tipo de cosas que les pueden explicar sin que 
interrumpa para nada la investigación que esté realizando la Fiscalía.
Por otra parte, pide a la Sra. Pomar, cómo están las gestiones de la puesta en marcha del servicio 
de comida a domicilio, que se aprobó por unanimidad hará un año.
También le pide, por qué en el informe del estado de ejecución del presupuesto la partida de 
prestaciones sociales sólo se ha ejecutado el 18% de los 200.000 € que hay presupuestados, 
cuando en el 2023 ya tuvieron polémica, porque de los 200.000 € presupuestados sólo se 
ejecutaron 37.000 € y ahora están casi en octubre y están hablando de sólo un 18% y no le sirve 
la contestación de que no hay demanda y de que están en temporada en que la gente está 
trabajando, cosa que ya le han dicho alguna vez o porque esta no es la realidad de Servicios 
Sociales y de que no hay necesidad o que las dificultades técnicas como les comentó la Sra. 
Pomar en principio ya estaban solventadas, por tanto, entiende entonces que no es uno de los 



motivos.

La Sra. Pérez dice que el Ayuntamiento no es que haya avisado a Fiscalía, si no que han sido 
ellos los que han empezado la investigación y sobre explicar lo que ha pasado, dice que ella no ha 
visto lo que pasó, le podría explicar lo que le han contado unos y otros y si quiere le puede pasar 
un correo de lo que les han contado que pasó, lo que sí le puede decir es que las puertas del 
pabellón estaban cerradas y que ellos las abrieron, evidentemente esta puertas son fáciles de 
abrir desde fuera, supone que la Sr. Herranz conoce el pabellón y sabe cómo funciona, y de la 
facilidad que hay para entrar.

La Sr. Pomar (PP) sobre el tema de la comida a domicilio, dice que ya tienen el estudio 
económico, está en Contratación y están esperando a que se saque la licitación.
En cuanto a las prestaciones sociales, dice que si a la Sra. Herranz le molesta que no haya gente 
necesitada le sabe mal, este Ayuntamiento tiene menos demanda ya que en este verano hay 
mucha gente que ha estado trabajando y no necesita ayuda por parte de Servicios Sociales y esto 
significa que este departamento hace un buen trabajo de acompañamiento y de asesoramiento.

La batlessa diu que té la paraula el Sr. Pascual (LLIBERTAT LLUCMAJOR), i el seu grup va 
presentar les preguntes per escrit  pel registre d’entrada d’aquest Ajuntament.
El Sr. Pascual diu que el primer punt és l’estat dels projectes aprovats del procés denominat 
pressuposts participatius entre el 2015-2019 i 2019-2023.
Després demana a veure si aquest govern està a favor o en contra del complexe de 400 hectàrees 
per produir hidrogen.
També demanen, com pensa l’equip de govern augmentar un 41% els bens immobles.

La batlessa sobre el tema del complexa de 400 hectàrees, diu que va se una bomba de fum que 
primer va sortir per premsa i després premsa li demanava a ella, al govern i a diferents 
administracions i saben per la propietat d’aquests solars que no hi ha res venut, per tant aquest 
equip de govern no es posiciona amb aquestes coses, evidentment això tant gros esgarrifa un poc 
i per altra banda aquí s’hauria de dir el parer de moltes administracions i inclús de l’Ajuntament de 
Palma, perquè pareix que xerren d’una cosa que ja estava dit i fet i a hores d’ara, no hi ha res de 
res.
Pel que fa al tema de la recaptació, en el punt anterior era donar compte de les línies fonamentals, 
és veritat que per escrit posa que és un document que s’ha hagut d’enviar al Ministeri, que està 
pendent de tramitació, però ja estan treballant amb el pressupost del 2025, el mes que ve si ha 
d’haver modificacions d’ordenances també es faran i estan fent feina amb això per veure com ho 
poden dur a terme, però està clar que el pressupost a d’aguantar les despeses estructurals de 
l’administració i completen plantilla, perquè quedi consolidada i posar els contractes al dia i fer 
això implica augmentar bastant el capítol 2 principalment per complir amb nous convenis de 
treballadors de diferents sectors, entre altres coses, per tant aquest anys demanarà si podran tenir 
el pressupost aprovat en temps i forma.

Sobre el tema dels pressuposts participatius, la Sra. Palmer (VOX) diu que quan va veure les 
preguntes presentades per LLIBERTAT LLUCMAJOR es va posar a cercar tota la informació 
possible i del 2105 de pressuposts participatius quasi no han trobat informació, han trobat una 
petició d’un arranjament de Tollerich el qual no es va dur a terme i tal vegada el Sr. Tugores que 
era el regidor en el 2015 té documentació, recalca que no han trobat, no vol dir que no es fes, per 
tant no ha trobat res més i no tenen res com a pendent.
Diu que del any 2019, que per cert el regidor en aquell moment era el Sr. Gaffar, ha trobat que hi 
havia una sèrie de peticions, però no es varen fer pràcticament un 30% i això ella ja no ho pot 
rescatar. Del 2020 i 2021 pel tema de la pandèmia no es varen fer, en el 2022 amb el Sr. Pastor 
es vàrem tornar a posar en marxa, però tampoc es varen dur a terme tots i que són els que ella es 
va trobar en el 2023 i d’aquest en va poder rescatar una partida, que són les taules de ping-pong i 
tal, i ara al 2024 s’ha tornat posar en marxa i hi ha hagut les votacions que l’Escola de música va 
ser la que va tenir més vots i l’equip de govern està ara en conversacions del president de l’Escola 
de música, perquè evidentment construir l’escola no bastaria, però han quedat per la setmana que 
ve per veure si ja poden donar una mà amb aquests pressuposts, ja que han guanyat les 



votacions allà on són ara mateix, en les seves necessitats i de més, per tant, de tota l’altra 
documentació recopilada si vol li pot passar la informació al Sr. Pascual.

La Sra. Barceló (MES) demana a quin punt està el concurs d’idees pel Recreatiu. També demana 
si s’ha avançat amb la investigació sobre la titularitat del camí de Ses Covetes, pel març ja feren 
aquestes pregunta i els hi varen dir que sabien que hi estaven fent feina i ara no fa molt va sortir al 
diari una altra notícia sobre aquest camí.
També demanen pel catàleg de camins, ja que el seu grup pel mes d’abril varen presentar una 
proposta demanant això i els hi digueren que el Consell hi estava fent feina, per tant voldrien saber 
amb aquest temps que s’ha fet al respecte.
Per acabar, demana si els hi podrien passar en tenir-los, els informes que passen a l’equip de 
govern sobre el dos pous que subministren aigua al nostre municipi, per veure com són el 
processos, ja que creuen que és un tema prou important, perquè són els dos únics pous que 
tenen i ara mateix en tenen un que no és potable i l’altre que és salat i d’aquí han de beure tots i 
estan a molt poca distància un de l’altre i si els dos queden que no són potables no sap com ho 
faran.

La batlessa sobre el tema de l’aigua, diu que les analítiques surten bé, de fet aquest divendres 
tenen reunió tant en tècnics de Sanitat i Recursos Hídrics, amb l’enginyer municipal i amb el 
personal de l’empresa concessionària de l’aigua, no per alarmar, sinó per anar als coneixements 
dels diferents resultats que els hi estan donant les analítiques, perquè ho tenguin en compte, 
perquè fa un any que s’està mirant el tema del bromat i pareix a ser que són el municipi al menys 
de les Illes que ha donat un resultat positiu en un pou en concret i està servint per fer-hi proves, 
per tant volen tenir aquesta relació directa perquè sàpiguen el que està passant, perquè en aquest 
dos pous l’aigua es troba a uns 140 metres de profunditat i no saben que passa en el medi perquè 
aquestes variacions s’analitzen els pous per separat, l’aigua conjunta i es fa tot el procés que 
pertoca. Diu que l’aigua es apte i la poden utilitzar i el bàndol que es va treure per juliol era per 
donar avís que un pou donava positiu en bromat i que s’havia de mesclar i podria ser salada i 
aquest pou que sempre s’havia dit que era salat, ara està donant nivells més baixos de salinitat.

La Sra. Rayó (PP) diu que li agradaria poder dir a la Sra. Barceló que han avançat molt amb el 
concurs d’idees del Recreatiu amb la batlessa de poder donar bones notícies per les fires, però no 
ha han estat a temps, ja que estan pendents de revisió encara el tema de contractació per l’acord 
amb el Col·legi Oficial d’Arquitectes de les Illes Balears i a veure si poden posar mans i poder 
treure aquest concurs d’idees en el que queda d’aquest any.

La Sra. Seguí (ASI) sobre el catàleg de camins, diu que la única cosa que els hi pot dir és que 
estan fent-hi feina.

El Sr. Garau (PP) sobre el tema del camí de Ses Covetes, diu que està en mans de del SEPRONA  
i fan investigacions i està en el jutjat nº 6 de del contenciós, estan cercant camins i els hi falta el 
catàleg de camins del Consell.

El Sr. Gómez (MES) respecte al SITT, diu que el mes de juny es va fer una modificació de crèdit 
per començar a fer feina al projecte i els hi preocupen dues coses, una, que s’estigui fent feina i la 
segona és que el SITT està obert i té un forat de tres metres per un metre i allà entra qui vol, el 
al·lots i encenen els llums i no voldrien que passés res, i es conegut de tothom, perquè coneix 
infants que van a jugar allà i sap que passa la policia i no sap si miren cap una altra banda o 
decideix que ja està bé que estiguin allà i que no estiguin a una altra banda.
Diu que volia demanar sobre els pressuposts participatius, però ja ho han contestat, però el que sí 
que és veritat és que ha anat bé que fessin aquesta feina de tirar d’històric, perquè al final aquest 
històric amb certa regularitat entre els participatius, però a la vegada que no s’executin fa que la 
participació enguany hagi estat molt lamentable i de fet tenen el dubte que les propostes que s’han 
acceptat realment siguin carn de participatius, ja que n’hi ha de denegades que explica que són 
propostes que formen part de la feina normal de l’Ajuntament i probablement fer una escola de 
música també ho és, per tant això és un comentari de l’arran de la investigació que han fet i el 
prec seria que de cara a l’any que ve es fessin uns pressuposts participatius amb criteri, ben 



informat i transparent, perquè li pareix que enguany tot això s’ha fet de pressa i sense massa 
criteri.
També diu, que les màquines de l’ORA de s’Arenal varen estar unes setmanes sense funcionar i 
el dubte que li sortia aquí, és si hi ha algun tipus de contracte de manteniment amb l’empresa que 
ha posat aquestes màquines, ja que es va fer un projecte a primera línia de s’Arenal perquè hi 
hagués aparcament i afavorir mobilitat, que això és relatiu, es varen posar les màquines de l’ORA i 
en el moment que es varen espenyar varen estar unes setmanes sense ser arreglades i amb la 
seva experiència, quan una empresa fa una instal·lació té uns períodes en els quals es compromet 
a resoldre la incidència, per tant demana si hi ha algun tipus d’acord amb l’empresa que ha 
instal·lat les màquines de l’ORA quan hi ha algun tipus d’incidència.
Per acabar, diu que suposa que saben que el dijous passat al Parlament de les Illes Balears MES 
per Mallorca va presentar una Proposició no de llei i aquesta anava referenciada a que els terminis 
de reforma de la Residència s’executessin d’una manera determinada i bàsicament el compromís 
que varen aconseguir i que es va aprovar per assentiment, és que durant el 25 el projecte de la 
reforma de la Residència estigui redactat i va quedar a la comissió que seria un tema de màxims i 
que el 25 ja tendríem aquest projecte. Diu que el responsable del Grup Popular, el Sr. Àlvarez va 
dir que tenia una reunió al mes per parlar d’aquest tema, per tant, el prec és que en el Plenari que 
correspongui, es a dir, un al mes els hi donin explicacions sobre de com avancen les reunions en 
aquest consorci, per tenir informació puntual de la Residència sense haver d’estar pendents de 
preguntar.

La Sra. Pérez (PP) sobre el tema del SITT, dice que hoy ha estado reunida con Urbanismo con la 
arquitecta que ha empezado nueva y van a intentar seguir en marcha con esto y la próxima 
semana irán a hacer una visita, por tanto, no lo han dejado, pero como saben la falta de personal 
y las urgencias que van saliendo siempre van por delante, pero que están en ello.
Sobre el tema del mantenimiento del SITT, dice que ella esta semana lo ha visitado, porque les 
han dicho que habían abierto una parte por donde la gente entraba y han estado con los técnicos 
para examinarlo y volver a cerrarlo y poder tenerlo lo más protegido posible.

La Sra. Pomar (PP) le dice al Sr. Gómez que esta semana han tenido una reunión de seguimiento 
de la Residencia y tienen otra prevista dentro de unos 15 días y en el mes de octubre esperan 
tener cerrado el convenio.

El Sr. Garau (PP) sobre el tema de les màquines de l’ORA de s’Arenal, diu que han tingut molts de 
problemes, ja que no són màquines noves, sinó que són màquines que els hi varen deixar per 
implantar el Pla pilot de l’aparcament, per tant, no tenien garantia, però si que hi han anat 
bastantes de vegades a arreglar-les i han durat dos o tres dies cada vegada, però hi estan 
damunt.

La Sr. Fallemann (S’ULL) dice que a colación de la pregunta de la Sra. Barceló sobre el proyecto 
de Cas Coix en el documento que está en el orden del día de hoy, que es el informe referente a la 
modificación del Plan estratégico de subvenciones para el ejercicio 2024 vienen los premios del 
concurso del proyecto de Cas Coix, pero no se puede saber si son 35.100 € o 351.000 €. Le 
contestan que son 35.100 €.
Por otro lado, dice que en uno de los decretos que les enviaron este mes hay uno que dice 
“aprobar y disponer a favor de Vías y obras públicas S.A. el pago del importe de 20.627’55 € iva 
incluido en concepto de revisión extraordinaria de precios del contrato de obras de asfalto de 
calles y regularización de caminos rurales en el término municipal de Llucmajor. Lote 1 núcleo 
urbano de Llucmajor con cargo a la aplicación presupuestaria de los presupuestos generales del 
Ayuntamiento de Llucmajor” por tanto, dice que ha leído el expediente y la empresa pone como 
excusa que por el tema de los transportes, de cómo tienen que llegar y de un montón de peros, 
pide una revisión extraordinaria y el Ayuntamiento le concede esta revisión y le dan 20.627’55 € 
como un complemento del precio del contrato, dice que no es la primera vez que las empresas 
solicitan esto al Ayuntamiento, por tanto, pide si cada vez que tengan un contrato las empresas 
van a poder hacer esta revisión extraordinaria y el Ayuntamiento va a tener que dar dinero extra, 
porque se supone que cuando se abren las mesas de contratación y se revisan los pliegos y se da 
la adjudicación por el precio que la empresa pide, se llega a ese acuerdo, se adjudica, se paga y 



punto, pero parece que tienen ese favor de solicitar una revisión extraordinaria y entonces el 
Ayuntamiento tiene que pagar, por tanto, pide si se puede hacer esto en todos los contratos, 
porque si es así, no sabe si sería mejor en el precio o en las contrataciones que se hacen, no 
buscar el precio más barato, sino el que le sigue para que después no tengan que hacer una 
revisión de precios y entonces no tengan que pagar dinero extra cada vez que hay un contrato, 
ese es el problema de las bajas temerarias que tienen con las empresas y que ya lo han pasado a 
lo largo de esta legislatura en varias ocasiones.
Por otro lado, dice que esto es un agradecimiento y lo quiere hacer público y también a la Sra. 
Pomar y es que gracias al Sr. Jaume Garcías ha podido encontrar la fórmula para poder ver 92 
páginas que han venido este mes de decretos y en los cuales se ha facilitado enormemente la 
tarea para que por lo menos los concejales de la oposición, en este caso ella, pudieran ver todos 
los decretos de forma más ágil y beneficiosa.
Sobre el tema de las asignaciones a los partidos políticos, dice que en el mes de febrero el Sr. 
Oliver, después de que les abonaran el semestre pasado preguntó a la Sra. interventora si podían 
contar a finales del mes de marzo con las asignaciones del año 2024 a lo cual la interventora dijo, 
que posiblemente, que no es ni un sí ni un no rotundos, ya han pasado siete meses y siguen sin 
cobrar las asignaciones a los partidos. Dice que ella sabe que no tiene por qué traer aquí 
cuestiones no personales, pero internas, pero cree que les pasa a todos y tienen el problema de 
que tienen que poner de sus bolsillos para poder pagar las asignaciones, después tienen el 
problema de que a 31 de enero tienen que hacer las justificaciones del año completo y aparte de 
esto tienen ciertas exigencias a la hora de las justificaciones, como por ejemplo el tema de que no 
puedan ingresar dinero en la cuenta del grupo municipal y de ahí pagarse, porque se supone que 
no corresponde.
Pide a la alcaldesa, si fuera posible que se les diera una fecha estimada en la cual puedan contar 
con el pago de las asignaciones a los partidos, cuando están faltando simplemente dos meses 
para que acabe el año.

La batlessa, en relació al decret que ha mencionat la Sr. Fallemann, diu que si no va errada, ja en 
el pressupost hi ha una aplicació pressupostària aposta per totes aquestes revisions 
extraordinàries d’obres i creu que només ho poden fer obres i va ser un canvi de llei, post guerra 
d’Ucraïna que permet  a les empreses de obres fer aquestes revisions i per això hi ha aquest 
decret, per tant estan emparats i així ho tenen previst.
Sobre les assignacions als grups polítics, diu que és un problema per a tots i estan esperant, però 
proposa aquí públicament fer una reunió amb tots els portaveus per veure si ho acaben d’aclarir, 
des de l’Àrea d’Intervenció els hi enviaran una notificació propera d’esmenes i al·legacions en 
quant al darrer que varen enviar, saben tots que no s’acaben de posar d’acord com s’han de pagar 
les assignacions, dins el Reglament de funcionament municipal hi haurà les assignacions a grups 
polítics per tal de llevar-se de les bases i no cada any jugar en bases van, bases venen, però 
evidentment han d’arreglar el d’aquest any, per tant com ja ha dit fa aquesta petició pública la 
reunió tant a portaveus com a la interventora i l’administratiu de l’àrea que du aquest tema i és el 
que està en contacte amb cada un de nosaltres en tema de assignacions.

El Sr. Rabasco (S’ULL) dice que en primer lugar le gustaría igual que el Sr. Oliver se lo ha pedido 
en privado, quiere pedirle disculpas también al Sr. Oliver por sus maneras.
Dice que este grupo político S’ULL se toma muy en serio lo que es el Ayuntamiento de este 
municipio y cree que como grupo político de la oposición quiere cumplir muy profundamente con 
todas sus obligaciones y una de ellas es la fiscalización del equipo de gobierno y cuando llega 
aquí y en algún momento pide algo, no se le tiene porque llamar mentiroso, ni penado, ni falso, 
porque estas son las cosas que verdaderamente le enfadan, porque a los que están en el 
gobierno les dice que un poco de respeto de vez en cuando hacia los menos favorecidos dentro 
de lo que es la gobernabilidad de este Ayuntamiento, no vendría mal.
92 hojas de decretos, o sea casi más de 1000 decretos y esto es lo que tanto su compañera como 
él se leen cada mes cuando les llega gracias a Intervención o a quien sea, también la PTS, 
aunque en su momento le dijeron que no sabría ni abrirla, pues ahora mismo se apostaría una 
cena con alguien a ver si aquí alguien sabe entrar en la PTS tan fácilmente para mirar cualquier 
cosa.
Dice que a continuación va a hacer una serie de preguntas y en base a la fiscalización que hace y 



la oportunidad que le da el ser concejal de este Ayuntamiento hará también algunas preguntas.
En primer lugar, pregunta al Sr. Garau si él mandó la desbrozadora que limpió el camino particular 
de Son Ferretjans.
Dice que en la calle Baleares, en frente del número 17 cada vez que llueve se forma un charco de 
grandes proporciones, pide que lo miren, ya que reviste peligrosidad para los viandantes y 
conductores.
Dice que también en la calle Antonio Garau esquina con la principal Mare de Déu de s’Estanyol 
desde hace años existe un socavón que incluso ha provocado alguna que otra caída y no sabe si 
es Aqualia o el Ayuntamiento el responsable, lo que si sabe es que es un peligro desde hace 
bastantes años.
Dice que antes cuando dijo de su tensión, seguramente porque está muchos días preparando un 
pleno y procurando ejercer su profesión de concejal en el oposición, cuando llegan aquí en las 
comisiones, cosa que la Sra. alcaldesa de vez en cuando les reprocha el no hablar o el no decir o 
no preguntar en las comisiones que para eso están, se encuentra que cuando presentan una 
propuesta de resolución, no se presentan 48 horas antes de un pleno, si no bastantes días antes 
de que se convoquen las comisiones y él se pregunta, aprovechándose de la bronca de la 
alcaldesa hacia la oposición con respecto hacia las comisiones, le pide porque no se lee el equipo 
de gobierno también las propuestas de resolución y en las comisiones presenten las 
modificaciones que quieran, para que cuando vengan a los plenos no tengan que estar aquí 
haciendo el ridículo, ya que cree que las comisiones son para hacer modificaciones y propuestas, 
pero una comisión dura 15 minutos, y en tres cuartos de hora tratan todos los puntos de una 
comisión, cobran i se van.
Dice que en sus tiempos una comisión duraba una hora y media o dos horas, y sacaban los 
puntos y cuando iban al pleno decían si se puede entender que esto se apruebe por unanimidad, 
porque en las comisiones ya habían llegado al acuerdo y un pleno duraba una hora o dos hora 
máxima, porque las cosas se aprobaban por unanimidad, debido a que en las comisiones se 
habían dicho.
Dice que muchas veces, como ha dicho el Sr. Oliver se tienen que enterar a través de la prensa y 
es cierto, ya que se han enterado por la prensa, por ejemplo, se ha gastado el equipo de gobierno 
un pastón en anunciarse en 11 medios de comunicación distintos y la oposición no se entera de 
nada.
Dice que dentro de esta fiscalización le ha llamado mucho la atención de que han presentado por 
parte de Medio Ambiente facturas extrajudiciales a favor de Natura park por importe de 8.465 € 
por servicios que según consta en el expediente esa cantidad es primero, por la prestación de un 
servicio de 24 horas diarias durante los 365 días del año en relación al control de los animales 
domésticos abandonados, o sea, por ejemplo matar gallinas; segundo, por la gestión 
administrativa y tercero; por la manutención y atención veterinaria de animales y le pide a la Sra. 
Seguí que quién controla al controlador.
Por otra parte, pide cómo es posible que se pague a Natura Park por un servicio de 24 horas al 
día durante los 365 días del año  por la manutención y atención veterinaria de animales, se pagan 
a 8.465 € cuando se paga el servicio de menescal, o sea a otro veterinario la cantidad durante el 
mismo mes de 6.890 € o sea están pagando a Natura Park y también a un veterinario, es decir, en 
total entre uno y otro 15.355 € han venido este mes de facturas extrajudiciales. Dice que a todo 
esto lo que también resulta preocupante es que cuando se hizo el contrato de carácter general 
con el veterinario apenas se llegaban a los 2.000 € al mes y hoy traen en facturas extrajudiciales 
del veterinario por 6.890 € , en fin, le gustaría que le dijeran que clase de control se lleva sobre 
este asunto por parte de la concejalía de Medio Ambiente, que dirige la Sra. Seguí.
Dice que también hay una serie de partidas destinadas a material de playas, señal de socorrista y 
revisión de chalecos salva vidas y se pregunta si estos gastos no deberían corresponder a la 
empresa encargada del mantenimiento de playas o socorrista y con el tema de socorrista, con los 
coordinadores y con al Sra. Seguí al frente de Medio Ambiente ve que este Ayuntamiento tiene un 
grave problema al igual que lo tuvo su predecesor y le va a concretar a la Sra. Seguí, porque el 
Ayuntamiento tiene un problema con ella y es que con el departamento que ella presumiblemente 
dirige y con lo relacionado con nuestras playas y socorrista. En primer lugar, dice que él no cree 
que se tengan que pagar ningún adicional a las empresas contratadas por hacer un servicio que 
deberían cumplir. En segundo lugar, dice que todavía están esperando que alguien del 
departamento de Medio Ambiente les digan la verdad y las mentiras de la muerte del joven que en 



pasado mes de agosto falleció en la playa del Arenal porque los desfibriladores no funcionaban. 
En tercer lugar, le dice a la Sra. Seguí que quien es ella para dar permiso a los socorristas para 
que se ausenten antes del horario establecido, cuando ni el mismo coordinador puede hacerlo, y 
le dice si desconoce en que consisten los planes de salvamento. También quiere recordar que 
hace una semana imputaron a dos socorristas por homicidio imprudente por la muerte de un niño 
de 6 años que se ahogó en la playa de Palma, cuando estos se ausentaron.
Le dice a la alcaldesa que debería saber que existe una ordenanza del año 2020 cuando ella en 
esas fechas era concejal en este Ayuntamiento y en cuya ordenanza se especifica que la 
responsabilidad recae en el Ayuntamiento cuando un bañista se introducen en el agua y 
precisamente para eso están los socorristas, para poner orden, llamar a la Policía Local y esta 
imponer la sanción que puede ir desde 750 € a 1.500 € pero los socorrista al haber bandera roja, 
se entretuvieron en poner la bandera naranja, que significa que no hay socorrista en la playa y la 
alcaldesa en ese momento sale en IB3, en fin, desastre tras desastre, por tanto, le pide a la 
alcaldesa que antes de hablar se entere previamente para que luego no deje en mal lugar a este 
Ayuntamiento, ya que tal vez hay gente que no sabe que la bandera naranja significa que no hay 
socorrista y deberían haber estado allí, que para eso cobran.
También le dice a la Sra. Seguí, que en que cabeza cabe que una persona contratada como 
socorrista, cuya misión es velar desde la playa a los bañistas, se destine como conductor de moto 
acuática, cuando en el contrato de playa se dice con meridiana claridad que la moto acuática 
tendrá un conductor independientemente de los dos socorristas y aquí hay un problema por dos 
razones, primero, porque quitan un socorrista para que conduzca una moto, por lo tanto, eso es 
una gran temeridad ya que dejan un solo socorrista vigilando y en segundo lugar, si quitan un 
socorrista y lo dedican a la moto, entonces se reserva un sueldo y le pide a la Sra. Seguí si le 
parece bonito como concejala de Media Ambiente y se los dice con toda franqueza, pero no le 
extraña que debido a su nefasta capacidad de organización le hayan quitado de su departamento 
la responsabilidad patrimonial, pero menos mal que sabe levantar el brazo, así que le desea toda 
la suerte del mundo y a ver si le puede contestar a sus preguntas.

La batlessa sobre els punts de llocs on necessita tema de manteniment, diu que el Sr. Sastre en 
pren nota.
Pel que fa al camí de Son Ferretjans, diu que té el mateix problema que el camí de Ses Covetes o 
altre camí del municipi, ja que al no tenir catàleg de camins aprovat i ordenat, no està clar de qui 
és aquest camí i li pot di ella, perquè va tenir la reunió aquí dedins amb els veïns del camí de Son 
Ferretjans, amb el Sr. Sastre i amb el Sr. Garau, per tant, els veïns que diuen que també paguen 
els seus imposts tenen dret a rebre el desbrossament i se’ls hi va explicar que pel motiu de la llei 
del 2018 no es pot asfaltar aquell camí, només es pot fer segons quins tipus de manteniment i és 
una de les coses que els preocupen, perquè saben de l’extensió del municipi, no tenen el catàleg 
de camins que és més necessari que mai i que és una de les coses que també estan damunt la 
taula i esperen que el Consell els ajudi el més aviat possible.
En referència a les mocions i les comissions, diu que es veritat que a les comissions s’enfada i ho 
diu, però no passa res, però el dia de les comissions tenint en compte que reben divendres 
horabaixa les mocions, tot el que ve a nivell supramunicipal els partit que tenen el partit per 
damunt no tenen directrius i de vegades com han fet avui la disciplina del partit se’n va a un costat 
i cada un mira pels llucmajorers i llucmajoreres que és aquí on governen ells.
En quant a premsa, diu que pot dir ben contenta que per primera vegada s’ha fet un contracte de 
premsa en relació a fires que onze mitjans de comunicació d’aquestes Illes hi han entrat i que està 
impol·lut i estan fent feina en quant a tema de relació de premsa institucional per tot l’any, que així 
han creat, no sap si se’n recorden d’una aplicació pressupostària unificada de totes les àrees per 
tenir tot l’any ja encaixat i no haver d’anar amb objeccions pel que fa a aquestes factures.
Pel que fa als desfibril·ladors de la platja, diu que pareix que el Sr. Rabasco culpa al tema dels 
desfibril·ladors de la desgràcia de la mort li contestarà la Sr.  Rayó, perquè hi era en directe. 

La Sra. Rayó (PP) dice que primero de todo intervine porque estuvo presente y el desfibrilador no 
depende del área de Medio Ambiente o de playas, sino que está dentro de la caseta de High point 
que se gestiona del área de Turismo con la empresa directamente que la colocó y hay una 
empresa que se encarga de hacer las revisiones periódicas del desfibrilador y no son las 
revisiones de los desfibriladores del Ayuntamiento, es independiente. Dice que el día del 



fallecimiento de esta persona fue un viernes por la noche y el jueves justamente hubo un 
simulacro y el miércoles se había hecho una revisión de este desfibrilador para asegurar su 
funcionamiento, el jueves no se utilizó para el simulacro, pero funcionaba y el viernes entra la 
llamada del 
112 y se activa a Protección Civil y a la Policía Local y supone que 112 también activa a la 
Guardia Civil y a ambulancias y la patrulla de policía que entraba a las 22 horas fueron hacia el 
Arenal y Protección Civil estaban de guardia en el Arenal, entonces fueron los primeros que 
llegaron, fueron muy rápido y la persona que atendió inicialmente al fallecido dieron el aviso y 
fueron a buscar el desfibrilador, se los pusieron a esta persona que habían sacado del agua, 
mojado y con arena y el desfibrilador no ordenó ninguna descarga o bien porque estaba mojado o 
porque tenía arena o porque no había fibrilación, se cambió este desfibrilador por el de Prorección 
Civil y este tampoco dio ninguna descarga, con todo esto hubo reanimación y le ella dio la 
enhorabuena al grupo de Protección Civil por su labor, luego llegó la ambulancia y al ver que se 
estaba trabajando como tocaba, se cambiaron los parches porque estaban llenos de arena y aun 
así no ordenó descarga, se puso un tercer desfibrilador que tampoco ordenó descarga, ya que al 
defibrilador le dan al botón y se ve si desfibrila o no, por tanto, este hombre ya estaba en asistolia 
y no había mucho que hacer y quiere dejar claro que no fue un problema del desfibrilador, ya que 
el día siguiente se volvieron a repasar Dice que ha querido intervenir, porque la falta de 
información o la información errónea que se puede llegar a tener, puede hacer que se tenga malas 
opiniones al algo, como la mala actuación o el fallo de un desfibrilador, pero quiere decir 
públicamente que hubo varios partidos políticos que intentaron hacer demagogia de una desgracia 
y no debería ser así, culpabilizando al Ayuntamiento del fallecimiento de esa persona, pero no hay 
que entrar en este juego.

La batlessa li diu al Sr. Rabasco, que des de que hi ha la Llei de benestar animal, qualsevol 
animal és de l’Ajuntament de Llucmajor, cans, moixos, cavalls etc i han de tenir cura d’aquests 
animals tant si tenen espai com si no, i d’aquí que han de pagar un lloc o un altre. Diu que han 
rebut subvenció de l’Estat per tema de micro-xips de felins superior al de l’any passat i així i tot 
reclamaran perquè no estan d’acord, ja que pensen que els hi han de donar més doblers.
En quant a despeses de manteniment de platges, diu que hi ha segons quines coses que si el 
contracte no s’especifica és una baralla entre l’empresa i l’Administració.
Sobre el tema d’horaris, diu que creu que ja estan amb horaris manco, i es pensa que els 
socorristes a finals de setembre ja acaben a les cinc de l’horabaixa i evidentment si és així, a les 
cinc i deu ja no són a la platja i tenen un horari estipulat per contracte segons el mesos i ningú 
se’n va abans d’hora. 

I en no haver-hi més assumptes a tractar, ni membres de Ple (sessió) que vulguin fer ús de la 
paraula, la batlessa aixeca la sessió quan són les 22.45 hores del dia al principi indicat, de tot el 
qual, com a secretari, en don fe. 

Signat electrònicament per:

Firma Electronica Secretario

José Manuel Barrero García - DNI ***5608**

13/11/2024.10:23:32

Batlessa -Presidenta

Firmat electrònicament per:

Maria Francisca Lascolas Rosselló- DNI ***1678**

13/11/2024.10:29:55


